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Rakennus ja saneeraustyöt
040 352 4986

www.ilerak.com

MAREKI
 Mauri Pirttikoski 

Ammattitaidolla 
PESUHUONE- JA SAUNAREMONTIT 

ym. kiinteistön remontit
Myös muovin hitsausta/korjausta

Härmänkuja 63, Ii • Puh. 040 552 8510

Kysy
 tarjous! 

www.mareki.fi

Arvostavissa 
käsissä

ARVO KOVA
Hautauspalvelut vuodesta 1960
Ii • Kempele • Liminka • Oulu • Oulunsalo

Tavoitat meidät puhelimitse 24 h • 08 311 2158 
arvokova.fi

Haluamme nähdä 
onko Iissä ideaa?

Kilpailuta taloushallintopalvelusi 
joustavampaan tilitoimistoon

www.tilintakojat.fi

Nummikatu 18-20, 90100 Oulu
henri.kylen@tilintakojat.fi
050 598 0081

• HUOPAKATTOSANEERAUKSET 
 JA  -UUDISKOHTEET
• HUOLLOT JA KORJAUKSET
 KAIKILLE KATEMATERIAALEILLE
• LUMIESTEET, KULKUSILLAT, TALOTIKKAAT

MONIPUOLINEN KATTOALAN AMMATTILAINEN 
POHJOIS-POHJANMAALLA

NYT KATTOREMONTIT KÄTEVÄSTI MYÖS RAHOITUKSELLA. 
SOITA JA KYSY LISÄÄ!

Ilmalämpöpumpun 
asennuspaketti nyt 
vain 649 €. Meiltä 
myös rahoitus – jopa 12
kk korotonta maksuaikaa.
Lue lisää: www. coolerykkoset.fi

Tässä lehdessä liitteenä Iin Vasemmiston Vaalilehti 2025 s. 11-18

Yhteydenotot: info@bhgroup
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Puolueista riippumaton paikkakunnan oma lehti Jakelu:  4800 kpl, yritykset ja taloudet  Iin alueella.

Virheestä, joka johtuu esim. epäselvästä käsikirjoituksesta tai puhelinvälityksessä sattuneesta väärinkäsityksestä leh-
ti ei vastaa. Mikäli ilmoitusta ei tuotannollisista tai muista toiminnallisista syistä (esim. lakko) tai asiakkaasta johtuvis-
ta syistä voida julkaista, lehti ei vastaa ilmoittajalle mahdollisesti aiheutuvasta vahingosta. Lehden vastuu ilmoituksen 
poisjäämisestä tai julkaisemisesta sattuneesta virheestä rajoittuu enintään ilmoituksesta maksetun maksun mää-
rän palauttamiseen. Muistutus virheellisestä ilmoituksesta on tehtävä lehdelle 8 vrk:n kuluessa ilmestymispäivästä. 

Lehden sivulla on 6-palstaa
PALSTAKOOT:
1 p 40 mm 
2 p 83 mm 
3 p 127 mm 
4 p 170 mm 
5 p 214 mm 
6 p 257 mm 
1 sivu 257x355 mm

YRITTÄJÄ! Ota yhteyttä ja 
kysy tarjousta ilmoittelusta.

HINNAT:
Etusivu 1,40 e pmm
Takasivu 1,30 e pmm
Sisäsivut 1,20 e pmm
(hintoihin lisätään alv 25,5 %)
Tilaushinta muualle 12 kk 50,00 € 
Hinta sisältää alv. 10%.

Suuremmista 

ilmoituksista 

kysy tarjous

Nro 5  2.4.2025

www.iisanomat.fiHenkilökohtainen tapaaminen sopimuksen mukaan. Sovi puhelimitse.

jäsenyritys

IiSanomat ilmestyy noin kerran kuussa viikko keskiviikkoisin. Lehteen tulevan aineiston 
toivotaan olevan  toimituksessa mielellään edellisen viikon torstaina klo 12 mennessä.

SEURAAVA IISANOMAT NRO 6 ILMESTYY KE 9.4.2025.
Lehteen tuleva aineisto mielellään toimitukseen 

ke 2.4.2025 klo 12 mennessä.

Julkaisija: 
Iin Lehti Oy/VKK-Media Oy, sähköposti: info@iinlehti.fi 
Vastaava toimittaja:
Heimo Turunen 0400 385 281, info@iinlehti.fi
Toimittajat: 
Matti-Tapio Rissanen 044 974 4537, mattitapio.rissanen@gmail.com
Ilmoitusmyynti: 
Matti-Tapio Rissanen 044 974 4537, mattitapio.rissanen@gmail.com
Heimo Turunen 0400 385 281, info@iinlehti.fi 
Sivunvalmistus: 
VKK-Media Oy, Eila Lahtinen 0400 584 184, eila.lahtinen@vkkmedia.fi
Painopaikka: Kaleva 365 Oy, Oulu
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Haluamme palvella asiakkaitamme kuunnellen 
heidän tarpeitaan. Henkilöstövahvuuteemme kuuluu 

viisi tehokasta ammattilaista. 
Toimimme ripeästi ja kantaaottavasti. 

Arvoisa taloyhtiöpäättäjä tutustu nettisivuihimme 
ja tee tarjouspyyntö taloyhtiösi isännöinnistä!

TaLep
Palvelut

Asiakaslähtöistä
isännöinti- 
ja tilitoimisto-
palvelua!

Puh. 010 292 2830

www.talep.fi

* Kuntalaisten 
asialla

Tekoja, ei vain sanoja

Valtuustoaloitteitani:
- Illinsaaren lumitykit
- Kuivaniemen uudet 
 vuokra-asunnot
- Valtuuston kokousten 
 suoratoistolähetykset
- Kuivaniemen koirapuisto
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Harri Sanaksenaho (sit.)

IIN ALUE
Ajantasaiset tiedot löytyvät
www.iinseurakunta.fi

Messu su 6.4. klo 10 Iin kirkko. Pyhä-
päivä: 5. paastonajan sunnuntai. Toimittaa: 
Jukka Kolmonen, kanttorina: Eija Jaara. 
Palveluryhmä: Isoset ja rippikoululaiset.

Hartaushetki hoivalla to 3.4. klo 13.
Vauva- ja taaperoryhmä ke 2.4. klo 10 

Iin Pappila. 0-2 vuotiaille lapsille ja heidän 
vanhemmilleen suunnattu laululeikkipai-
notteinen perhekerho. 

Ystävänkammari ke 2.4. klo 12 Iin seu-
rakuntasali.

Naistenilta ke 2.4. klo 17:30 Iin seu-
rakuntasali. Tervetuloa naisteniltaan! 
Aloitamme maittavalla iltapalalla ja sitten 
saamme kuulla vieraamme Päivi Tuohi-
maan kuulumisia aiheesta Tunteet, turva 
ja toivo. Päivi Tuohimaa on äiti , vaimo, 
uskaltaja, Mestari-valmentaja, kognitii-
vinen lyhytterapeutti, KTM. Hän puhuu 
tunteista- miten Jumala on suunnitellut 
meille tunteet toimimaan kompassina? 
Miltä näyttää turva turvattomina aikoina? 
Entä mistä pilkistää toivo? Vapaaehtoinen 
kolehti Toivoa naisille-työhön. Olet sydä-
mellisesti tervetullut naisteniltaan! Kulje-
tus Kuivaniemeltä: lähtö kievarin pihalta 
klo 16.45 ja paluu tilaisuuden jälkeen.

Kaiken kansan lenkki to 3.4. klo 10. 
Kaiken kansan lenkki torstaisin klo 10. 
Lähtö Iin seurakuntatalolta. Lenkkiseura-
na Minna ja Pekka. Myös koirakaverit ovat 
tervetulleita lenkille. Huonon sään sattu-
essa jumppaamme sisällä.

Lapsikuoro to 3.4. klo 17 Iin kirkko.
Harjoitus kirkossa.

Nuortenilta to 3.4. klo 17:30 Iin Pap-
pila. Kaikille avoin, ohjelmallinen ilta. Lo-
puksi hartaus ja kahvit. Rippikoululaiset 
saavat tilaisuudesta merkin. Lisätietoja 
nuorisotyönohjaajilta.

Miesten lauluryhmä to 3.4. klo 18:15 
Iin kirkko.

Iin perhekerho pe 4.4. klo 10 Iin seura-
kuntatalon Kerhohuone. Sisäänkäynti joen 
puolelta talon takaa. Perhekerhon ohjel-
massa on yhdessäoloa, leikkiä, askartelua 
ja mukavaa yhteistä ohjelmaa. Kerhossa 
tarjotaan välipala.

Iltapäivän perhekerho ma 7.4. klo 12 
Iin seurakuntatalon Kerhohuone. Sisään-
käynti joen puolelta talon takaa. Perheker-
hon ohjelmassa on yhdessäoloa, leikkiä 
ja mukavaa yhteistä tekemistä. Kerhossa 
tarjotaan välipala.

Raamattupiiri ti 8.4.18 Iin Kappeli (si-
säänkäynti kirkkoherranviraston ovesta). 
Raamattupiiri tiistaisin parittomilla viikoil-
la klo 18 Iin seurakuntatalon kappelissa, 
kahvi- ja teetarjoilu.

Kirkkokuoro ke 9.4. klo 16 Iin kirkko.
Pääsiäislauluilta to 10.4. klo 18 Iin 

kirkko. Laulamme yhdessä pääsiäisen vir-
siä, mukana Lapsikuoro, Naiskuoro, Mies-
ten lauluryhmä ja huilisti. Iltahartaus Juk-
ka Kolmonen. Kahvitarjoilu. Tervetuloa!

Muistikerho ma 14.4. klo 13:30 Iin 
seurakuntasali. Muistikerho yhteistyössä 

Oulun seudun muistiyhdistyksen kanssa. 
Tervetuloa mukaan!

Pääsiäisvaellus kaikille avoimet vael-
luskierrokset ti 15.4 klo 17.30 ja klo 18 
Iin kirkko. Pääsiäisvaellus alkaa kirkon 
parkkipaikalta. jossa opas on vaeltajia vas-
tassa. Ensimmäinen rasti on ulkona kirkon 
pihassa, loput rastit ovat kirkossa sisällä. 
Pääsiäisvaelluksella kerrotaan lyhyiden 
esitysten kautta pääsiäisen tapahtumista ja 
pääsiäisen ilosta. Vaelluksen lopuksi vael-
tajat saavat pääsiäisyllätyksen. Lämpimästi 
tervetuloa pääsiäisvaellukselle lapset ja 
aikuiset!

Pääsiäisvaellus perhekerholaisille, 
päiväkerholaisille ja kaikille perheille 
ke 16.4. klo 10:30 Iin kirkko. Pääsiäisvael-
lus alkaa kirkon parkkipaikalta, ensimmäi-
nen rasti on ulkona kirkon pihassa, loput 
rastit sisällä kirkossa. Rasteilla kerrotaan 
lyhyiden esitysten kautta pääsiäisen ta-
pahtumista ja pääsiäisen ilosta. Lopuksi 
vaeltajat saavat pääsiäisyllätyksen. Vael-
luskierros kestää noin 30 min., kierroksen 
voi kiertää lasten rattailla. Lämpimästi ter-
vetuloa lapset ja aikuiset!

Hiljaisen viikon konsertti ke 16.4. klo 
19 Iin kirkko. Hiljaisen viikon konsertti: 
Pergolesin Stabat Mater. Elina Kärki (sop-
raano), Sanna Leppäniemi (altto), Maarit 
Karppelin (viulu), Evgenia Karpova (viu-
lu), Katri (sello) ja Raakel Pöyhtäri (urut). 
Giovanni Battista Pergolesin Stabat Mater 
on yksi barokin tunnetuimpia kappaleita, 
nuorena kuolleen säveltäjän koskettava 
joutsenlaulu. Konserttiin on vapaa pääsy. 
Sydämellisesti tervetuloa!

Lasten kirjepyhis Kirjekyyhky. Kirje-
kyyhky lähettää lapselle oman pyhäkoulu-
postin noin kerran kuukaudessa Postin voi 
tilata milloin vain puh. 0400 541319.

Iin seurakunnan diakoniatyön ajan-
varaus taloudellisia asioita varten muut-
tuu maaliskuun 2025 alusta. Siihen asti 
toimiva ajanvarauspuhelin (maanantaisin 
klo 10–12) poistuu käytöstä, ja ajanvaraus 
tapahtuu diakoniatyöntekijöille virka-
aikana. Yhteystiedot: Iin alueen asiakkaat 
diakoni Elina Volotinen p. 040 7376955. 
Kuivaniemen, Olhavan, Oijärven ja Jak-
kukylän alueiden asiakkaat diakoni Sanna 
Mäenpää p. 040 7182297

Kuulutus Jakkukylän hautausmaan 
hautojen hallinta-aikojen päättymises-
tä. Jakkukylän hautausmaalla suoritetaan 
kuulutus sellaisille hautapaikoille, joiden 
hallinta-aika on päättynyt 31.12.2023 
mennessä. Lisäksi kuulutetaan myös sel-
laiset varatut hautapaikat, joiden hallinta-
aika on päättynyt 31.12.2023 mennessä. 
Iin seurakunnan kirkkoneuvoston päätös 
1/2024 24.1.2024 12§. Lisäksi suoritetaan 
kuulutus varatuille hautapaikoille, joiden 
tiedot hautarekisterissä ovat puutteelliset 
ja varauksen tehneitä tai heidän omaisian-
sa pyydetään ottamaan yhteyttä varauk-
sen selvittämiseksi. Iin seurakunnan kirk-
koneuvoston päätös 8/2024 1.10.2024 
83§. Lisätietoja löytyy Iin seurakunnan 
kotisivuilta www.iinseurakunta.fi.

Virkatodistukset eli sukuselvitykset 
24/7 osoitteesta www.tilaavirkatodistus.
fi tai Oulun aluekeskusrekisteristä p. 08 
3161 303.

Iin kirkkoherranviraston aukioloajat: 
ma-ti klo 9.00–14.00, ke-to klo 9.00–
12.00, pe suljettu. 

KUIVANIEMEN ALUE
Ajantasaiset tiedot löytyvät
www.iinseurakunta.fi 

Messu su 6.4. klo 13 Kuivaniemen kirk-
ko. Pyhäpäivä: 5. paastonajan sunnuntai. 
Toimittaa: Jukka Kolmonen, kanttorina: 
Eija Jaara. Palveluryhmänä Kuivaniemen 
Rauhanyhdistys. Kirkkokahvit. Kuivanie-
men kappeliseurakunta tarjoaa kirkko-
kyydin. Voit tilata taksin soittamalla Matti 
Vääräkankaalle p. 044 012 3252.

Laulukerho ke 2.4. klo 12 Kuivanie-
men seurakuntasali.

Porinapiiri Kuivaniemellä ma 7.4. klo 
11 Diakoniatupa. Porinoita kahvittelun 
lomassa, yhteislaulua ja muuta mukavaa 
yhdessäoloa. Tervetuloa kaikki uudet ja 
vanhat kävijät!

Kuivaniemen perhekerho ti 8.4. klo 
10. Kerho kokoontuu Jokikylän koulun 
liikuntasalissa, Ylihyryntie 2. Ilmoittaudu 
kerhoon p.0400-541319 viim. edellisenä 
päivänä.

Oijärven porinapiiri ti 8.4. klo 11 Oi-
järven kyläkirkko. Porinoita kahvittelun 
lomassa, yhteislaulua ja muuta mukavaa 
yhdessäoloa. Tällä kerralla mukana pappi 
Jukka Kolmonen. Tervetuloa kaikki uudet 
ja vanhat kävijät!

Raamattupiiri Kuivaniemellä ti 8.4. 
klo 18 Diakoniatupa.

Aamulenkki ja -kahvit Kuivaniemel-
lä to 10.4. klo 09:30.   Lähdetään pikku 
kävelylenkille Diakoniatuvalta klo 9.30, 
lenkin jälkeen juokasemme aamukahvit. 
Tervetuloa kaikki uudet ja vanhat mukaan!

Lasten kirjepyhis Kirjekyyhky. Kirje-
kyyhky lähettää lapselle oman pyhäkoulu-
postin noin kerran kuukaudessa Postin voi 
tilata milloin vain puh. 0400 541 319.

Iin seurakunnan diakoniatyön ajan-
varaus taloudellisia asioita varten muut-
tuu maaliskuun 2025 alusta. Siihen asti 
toimiva ajanvarauspuhelin (maanantaisin 
klo 10–12) poistuu käytöstä, ja ajanvaraus 
tapahtuu diakoniatyöntekijöille virka-
aikana. Yhteystiedot: Iin alueen asiakkaat 
diakoni Elina Volotinen p. 040 7376955. 
Kuivaniemen, Olhavan, Oijärven ja Jak-
kukylän alueiden asiakkaat diakoni Sanna 
Mäenpää p. 040 718 2297

Virkatodistukset eli sukuselvitykset 
24/7 osoitteesta www.tilaavirkatodistus.
fi tai Oulun aluekeskusrekisteristä p. 08 
3161 303.

Iin kirkkoherranviraston aukioloajat: 
ma-ti klo 9.00–14.00, ke-to klo 9.00–
12.00, pe suljettu. 

Viime viikon Harri Sanaksenahon ilmoituksesta oli jäänyt 
nimi pois. Sivujen taittaja oli lehden viimeistelyvaihees-
sa joutunut muuttamaan ilmoituksen paikkaa. Taitto-ohjel-
ma oli sitten käsittämättömästi jättänyt ilmoituksesta nimen 
pois, eikä sitä enää oikolukuvaiheessa huomattu. Toimitus 
pahoittelee.

Nimi oli jäänyt pois ilmoituksesta

Vaalipäivä sunnuntaina 13.4.2025 klo 9 – 20.
Ennakkoäänestys kotimaassa 2. – 8.4.2025 

ja ulkomailla 2. – 5.4.2025.



nomatnomat
-- Iiläinen hokema kirjasta 

Kahden Kirjaimen pitäjä, jonka 
on toimittanut Toivo Hyyryläinen 33

Ei se oo iiläinen, 
jokkei Räinän Kallea ja 
minua tunne, sano 
Pärkin Matti.

Ilmaisjakelulehti, joka jaetaan jokaiseen talouteen Iissä.

Tämä IiSanomat on vuoden 2025 viides lehti. 
Seuraava lehti ilmestyy ke 9.4. ennen vaaleja 
Seuraavat 4 lehteä ilmestyvät 7.5., 4.6., 18.6 ja 9.7. 
Aineistot toimitukseen edellisellä viikolla viimeistään torstaina.

varatuomari
muusikko (amk)

Markku Koskela

Järkevää taloudenpitoa ja  hyvät palvelut kuntalaisille.
Peruspalveluista ei tarvitse tinkiä.

Kulttuuri tuo hyvinvointia kuntalaisille eikä
vastakkainasettelu ole mielekästä. 
Asumisviihtyvyyttä tulee parantaa.

Äänestä valtuustoon

16

”Aitoa välittämistä 
iiläisten parempaan 
arkeen asua ja elää”

MARKO HÄRKÖNEN
kuntavaaliehdokas (sit)
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TEIJO LIEDES
VASEMMISTOLIITTO

KOKEMUSTA JA NÄKEMYSTÄ
IIHIN JA POHTEELLE

ALUE- JA KUNTAVAALIT 13.4.2025

Tavoitteena kattavat
julkiset palvelut, 
laadukas ja turvallinen 
terveydenhuolto ja 
hoiva. 

Jokaiselle lapselle 
mahdollisuus 
laadukkaaseen 
varhaiskasvatukseen 
ja peruskouluun.

LUONNON 
JA IHMISEN 
PUOLESTA

ALUEVAALIT

224064
KUNTAVAALIT

KAIKEN VOI TEHDÄ REILUMMIN

SEPPO KELTAMÄKI
yrittäjä, 
urheiluvaikuttaja

SINUN PUOLELLASI 4
Liikunnan merkitys hy-
vinvoinnille on kiistaton. 
Säännöllinen liikkuminen 
parantaa terveyttä, lisää vi-
reyttä ja vähentää sairauk-
sien riskiä. Siksi on tärkeää, 
että kunnat panostavat lii-
kunnan edistämiseen ja 
tarjoavat kuntalaisille mah-
dollisuuksia liikkua mo-
nipuolisesti ja matalalla 
kynnyksellä. 

Kunnan tehtävänä on 
luoda puitteet, jotka kannus-
tavat asukkaita liikkumaan. 
Tämä tarkoittaa esimerkik-
si hyvin hoidettuja kävely- 
ja pyöräteitä, turvallisia ja 
saavutettavia liikuntapaik-
koja sekä maksuttomia tai 
kohtuuhintaisia liikuntapal-
veluja. Liikuntaa voi tukea 
myös järjestämällä mata-
lan kynnyksen ohjattuja lii-

Ii liikkuva kunta vai onko?
kuntaryhmiä kaikenikäisille 
sekä tukemalla paikallisia 
urheiluseuroja ja -yhdistyk-
siä.

Erityisesti lasten ja nuor-
ten liikuntaan panostami-
nen on tärkeää. Koulujen 
pihojen ja liikuntatilojen tu-
lee innostaa aktiivisuuteen, 
ja koulupäivien aikana tulisi 
olla mahdollisuus monipuo-
liseen liikkumiseen. Liikun-
nallinen elämäntapa opitaan 
nuorena, ja sillä on kauas-
kantoisia vaikutuksia koko 
elämän ajan.

Liikunnan edistäminen ei 
ole pelkkä menoerä, vaan si-
joitus kuntalaisten tervey-
teen ja hyvinvointiin. Kun 
ihmiset liikkuvat enemmän, 
terveydenhuoltokulut pie-
nenevät, työkyky paranee ja 
elämänlaatu kohenee. Kun-

nan päättäjien tulisikin näh-
dä liikuntaan panostaminen 
pitkän aikavälin investointi-
na, joka hyödyttää kaikkia.

Valitettavasti viikon-
loppuisin liikuntapaikko-
jen kunnossapidossa on 
usein ongelmia. Esimerkik-
si latuja, ulkoilureittejä ja 
kenttiä ei huolleta riittäväs-
ti, mikä heikentää niiden 
käyttömahdollisuuksia ja 
vähentää liikunnan houkut-
televuutta. Kunnan tulisi 
varmistaa, että liikuntapai-
kat ovat hyvässä kunnossa 
kaikkina päivinä sekä kaik-
kina vuorokauden aikoina, 
jotta kuntalaiset voivat liik-
kua turvallisesti ja mielek-
käästi myös viikonloppuisin 
sekä iltaisin.

Kutsun päättäjiä, järjes-
töjä ja kuntalaisia yhteistyö-

hön liikkuvamman kunnan 
puolesta. Liikunnan edistä-
misestä hyötyy koko yhteisö 
– siksi sen tulisi olla keskei-
nen osa kuntamme kehittä-
mistä.

Kuntavaaliehdokas 
Arto Tikkanen 
Vasemmisto (SIT.)

Kolme vuotta sitten en-
nen aluevaaleja sanoin, 
että soteuudistus on suuri 
mahdollisuus hyvin toteu-
tettuna, mutta suuri ongel-
ma huonosti toteutettuna. 
Joku kysyikin, miten pien-
ten kuntien palveluille käy, 
kun aluevaltuutettuja ei kui-
tenkaan tule joka kunnasta. 
Vastasin, että luotan tässä 
asiassa vasemmiston lisäksi 
keskustaan, joka on luvan-
nut, että jokaisessa kunnas-
sa säilyy terveyskeskus. 
Liikaa luotin, enkä luota 
enää, että keskusta puolus-
taisi lähipalveluja, sillä suu-
rin osa aluevaltuutetuista 
seuraa ryhmän johdon tah-
toa. Niinpä palveluita on 
keskitetty kovalla kädellä.

Olemme kärvistelleet 
puun ja kuoren välissä. 
Orpo ja Purra ovat siirtäneet 
soteleikkauksia Pohteen to-
teutettaviksi. Keskeneräisen 
sairaalan loppuun raken-
tamiseksi, Pohteen piti an-

Rahaa ei ole
taa valtiovarainministeriölle 
130 miljoonan euron leik-
kauslistat lainansaannin 
vakuudeksi. Noin rajut leik-
kaukset näkyvät ja tuntuvat 
ihmisten arjessa, esimer-
kiksi vanhusten hoivapaik-
koja on lopetettu useita 
satoja äänestysten jälkeen. 
Me vasemmiston ryhmäs-
sä teimme vaihtoehtoisen 
esityksen, esimerkiksi pois-
tettaisiin potilaiden turhaa 
pompotusta omalääkärimal-
lilla ja vähennettäisiin am-
bulanssirallia. Valitettavasti 
hävisimme äänestykset, eikä 
edes demareista löytynyt 
kannatusta näihin. Tiukan 
talouslinjan ajajia on liikaa.

Kipeästi on koskenut 
myös terveydenhuollon 
asiakasmaksujen korotuk-
set, jotka Orpon ja Purran 
hallitus nosti perustervey-
denhuollossa 22,5 % ja eri-
koissairaanhoidossa rajun 
43 %. Esimerkiksi syöpähoi-
don sarja on tänä vuonna 

800 euroa kalliimpi kuin vii-
me vuonna riippuen hoito-
jen määrästä. Jo nyt ihmiset 
joutuvat miettimään, riittää-
kö raha hoitoihin, lääkkei-
siin vai keittotarpeisiin.

Valtiolla rahaa on ja ei 
ole. Orpon ja Purran hal-
litus on lapioinut rahaa 
mieluummin yksityisille 
terveysjäteille yhteensä 630 
miljoonaa euroa, vaikka 
vain 120 miljoonalla hyvin-
vointialueet olisivat voineet 
saada jokaiselle oman lää-
kärin. Hallitus leikkasi Poh-
teelta 10 miljoonaa euroa 
terveyskeskuksista, mikä 
tarkoittaa 100 henkilötyö-
vuoden vähennystä 1.1.2025 
alkaen, siksi jonot pitene-
vät. Syksyllä hallitus tekee 
vielä yli 65-vuotiaille hyvä-
osaisille ohituskaistan yksi-
tyisiin terveyspalveluihin, 
sillä paljon palveluja tarvit-
sevia sinne ei kaivata, sanot-
tiin Kelan infossa. Jos ja kun 
koet, että tämä on väärin, 

anna äänesi vasemmistolle, 
joka puolustaa pienituloisia.

Olipa kerran soteuudis-
tus, joka olisi voinut tuoda 
paremmat palvelut, mut-
ta Orpon ja Purran johdol-
la se pakottaa keskittämään 
palveluja ja yksityistää niitä. 
Saaga jatkuu ja haluan olla 
Liedeksen Teijon ja muiden 
vasemmistolaisten kanssa 
vaikuttamassa siihen, että 
suunta muuttuu. 

Anne Huotari
Aluehallituksen jäsen, 
vasemmistoliitto, 
aluevaaliehdokas Oulu 
Vasemmisto 

Lue IiSanomat ilmaiseksi
www.iisanomat.fi

IiSanomissa saatte yrityksenne palvelut 
näkyville. IiSanomat on saamamme 

palautteen mukaan pidetty ja luettu lehti, 
jota odotetaan. Iiläisten omana lehtenä 

lehtijuttujen  aiheet ovat läheltä  ja myös 
ilmoitukset luetaan tarkkaan.

Ota yhteys 
044 974 4537tai 0400 385 281

info@iinlehti.fi

Yrittäjät, yhteisöt, yksityiset
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Reilut palvelut 
- kaiken voi tehdä reilummin!

Järvenpää 
Markku 

3 4 52
lehtori, maalarimestari

Kaarre
Martti

eläkeläinen

Keltamäki
Seppo

yrittäjä, eläkeläinen

Säkkinen
Risto

aluetoiminnan 
asiantuntija

25762520

Tänä keväänä suomalaiset 
pääsevät äänestämään sa-
manaikaisesti kaksissa vaa-
leissa. Kunta- ja aluevaalien 
varsinainen äänestyspäivä 
on sunnuntai 13.4. Tuol-
loin voi äänestää vain siinä 
äänestyspaikassa, joka on 
merkitty äänioikeusreksite-
riin ja äänioikeuden ilmoi-
tuskorttiin. Ennakkoon voi 
äänestää missä tahansa en-
nakkoäänestyspaikassa ko-
timaassa tai ulkomailla. 

Ennakkoäänestys kunta- ja aluevaaleissa käynnistyi
Ennakkoäänestys koti-

maassa on mahdollista 2.-
8.4. ja ulkomailla 2.-5.4. 
Äänestyspaikalla äänestäjän 
on todistettava henkilölli-
syytensä ja hänelle annetaan 
kaksi äänestyslippua. Alue-
vaaleissa äänestetään viole-
tilla lipulla ja ehdokkaiden 
vaalinumerot ovat nelinu-
meroisia. Kuntavaaleissa ää-
nestetään valkoisella lipulla 
ja ehdokkaiden numerot 
ovat yksi, kaksi tai kolminu-

Mene äänestyslippujen kanssa äänestyskoppiin. Kopissa on kynä ja kopin seinällä olevista kahdesta ehdokaslistojen yhdistelmistä 
voit tarkistaa ehdokkaasi numeron aluevaaleissa ja ehdokkaasi numeron kuntavaaleissa. Aluevaalien ehdokaslistojen yhdistelmä on 
violetti ja kuntavaalien ehdokaslistojen yhdistelmä valkoinen. Jos tarvitset apua äänestysmerkinnän tekemisessä, vaaliavustaja tu-
lee avustamaan sinua äänestyskoppiin. Merkitse kynällä violettiin äänestyslippuun sen ehdokkaan numero, jolle haluat antaa äänesi 
aluevaaleissa ja valkoiseen äänestyslippuun sen ehdokkaan numero, jolle haluat antaa äänesi kuntavaaleissa. Älä kirjoita äänestys-
lippuun mitään muuta!

meroisia. Iin kunnallisvaa-
leissa ehdokkaalla on joko 
yksi tai kaksinumeroinen eh-
dokasnumero. Iissä ennak-
koäänestyspaikat löytyvät 
Kirjasto-monitoimitalo Nät-
teporista ja Kuivaniemen 
kirjastosta Kuivaniemitalol-
ta.

Vaalit.fi sivuilla todetaan: 
”Aluevaalit ja kuntavaalit 
toimitetaan samanaikaises-
ti. Voit äänestää molemmis-
sa vaaleissa samalla kertaa. 

Voit kuitenkin halutessasi 
äänestää eri vaaleissa myös 
eri kerroilla tai käyttää ääni-
oikeuttasi vain toisessa vaa-
lissa.” Voit siis halutessasi 
äänestää ennakkoon toises-
sa vaalissa ja käyttää ääni-
oikeutesi toisessa vaalissa 
vasta varsinaisena vaalipäi-
vänä tai käydä ennakkoon 
äänestämässä eri vaaleissa 
eri päivänä. MTR

2381
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ALUEVALTUUSTOON

Anni-Inkeri
Törmänen

Yhdyskuntatekniikan 
diplomi-insinööri, yrittäjä

Peruspalveluita ja
palveluiden sujuvuutta 

on vahvistettava
lähellä - jopa kotona

Inhimillinen hoiva kuuluu kaikille
Hoivantarve ja jonojen purku edellä 
Ikäihmisten hoivapaikkoja lisää
Mielenterveyspalvelut turvattava 
Luonnosta virkistystä ja hyvinvointia
Ii- ja Oulujoet eläväksi vaelluskaloilla

Valitse rohkea puolustaja

asiamieheksesi 
aluevaltuustoon
numerolla

Mika Flöjt
2010

Anne Huotari
sosiaalineuvos

Pohteen terveyspalvelut
toimiviksi myös Iissä
omalääkäri- ja 
omahoitaja 
-mallilla

A l u e -
v a a l i t 2210

Paavo Käsmä

19 2146

VASTUUNTUNTOA, OSAAMISTA, 
ROHKEUTTA

Taivalkoski/Pohde
KUNTA- JA ALUEVAALIEHDOKAS

kuntavaali aluevaalit
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eläkeläinen, KTM

Tutustu ehdokkaaseen 
tarkemmin osoitteessa: 

vaalit.perussuomalaiset.fi

MARJA-LEENA
KEMPPAINEN
2471 
Ehdolla aluevaaleissa

110 
Kuntavaaleissa Oulussa

www.marjaleenakemppainen.fi

Virtanen Katri
Filosofian tohtori

Yrittäjä

2460 
67 

Koulutuksen ja työelämän yhteistyötä. 

y

2460
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OIKEALLA ASIALLA.
Kun kotikunnassa käytetään sydäntä ja laskutaitoa, olemme

Iin elinvoiman ylläpito vaatii osaavia valtuutettuja, valitse seuraavista kokoomusehdokkaista:

ALIKOSKI 
TUIJA
päiväkotiyrittäjä

10

HUOTARI 
NOORA (sit.), 
yrityskehittäjä

11

JÄÄSKELÄINEN
SIRPA
sairaanhoitaja, 
eläkeläinen

12

KAAKINEN 
JUHO
insinööri

13

KAKKONEN 
TEPPO
yrittäjä

14

KAVERI 
MARKO
liiketoiminta-
päällikkö

15

KOSKELA 
MARKKU
varatuomari, 
muusikko (AMK)

16

KURTTILA 
JUSSI
luokanopettaja

17

LAURI 
JARMO
työnjohtaja

18

MIETTUNEN 
SEPPO
kenttäpäällikkö

19

MÄENPÄÄ 
PETTERI
hankekehitys-
johtaja

20

PAAKKOLA 
MINNA (sit.),
projektipäällikkö

21

TERVONEN 
PETRI
autokatsastaja

22

TORVINEN 
KATJA
opinto-ohjaaja

23

TURTINEN 
ANNA
yrittäjä

24

UKKOLA 
NIKO
yrittäjä

25

Vaalipäivä sunnuntaina 13.4.2025 klo 9 – 20.
Ennakkoäänestys kotimaassa

2. – 8.4.2025 ja ulkomailla 2. – 5.4.2025.

VEIJOLA
VILLE
projektipäällikkö

26

Keskustan Iin kunnallisjär-
jestö on jo 25 vuoden ajan 
järjestänyt laskettelu- ja 
hiihtoretkiä Syötteelle. Puu-
haihmisenä on ollut koko 
ajan Jaakko Höyhtyä Kui-
vaniemeltä. Hiihtolomien 
päättymisen viikonloppu-

na lasketteluretkellä oli 
mukana väkeä kaksi linja-
autollista pääasiassa nuo-
ria, keski-iän ollessa 12-14 
vuotta. Kyydin tarjosi kun-
nallisjärjestö, liput ja väline-
vuokrat, samoin kuin ruoat 
ja juomat maksoivat kukin 

itse, tosin ryhmäalennukset 
oli etukäteen sovittu. 

Matkaan lähdettiin Hek-
kasen busseilla Kuivaniemen 
Hyrynojalta. Matkalta otet-
tiin porukkaa kyytiin Kui-
vaniemeltä, 4-tien varrelta 
sekä Iin Shelliltä. Syötteel-

lä puolet matkalaisista jäi 
Iso-Syötteelle ja toiset puo-
let matkasi Pikku-Syötteel-
le. Suurin osa lasketteli joko 
omilla tai vuokratuilla väli-
neillä. 

-Milloinkas on se ”kepu-
lireissu” ja talven kohokoh-

ta, oli jo kyselty. Todella tätä 
retkeä odotetaan ja mukava 
tällainen on joka talvi järjes-
tää, tuumaili Jaakko Höyh-
tyä. 

Paluu kotimatkalle oli il-
lan suussa, hienon lähellä 
nolla- asteen ilmalla toteu-

tuneen reippaan ulkoilun 
jälkeen. 

Heimo Turunen

Lasketteluretki Syötteelle talven kohokohta

Tämän vuoden iiläisten nuorten lasketteluretken osallistujat 
pysähtyivät meno- ja tulomatkalla Pudasjärven ABC:lla. Mat-
kaa tehtiin kahdella Hekkasen bussilla. 
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Kirjasto on ensimmäinen 
kuntapalvelu, jota sain ja 
osasin käyttää ihan itse jo 
ennen kouluun lähtöä. Kir-
jasto sijaitsi kotimme lähel-
lä ja sinne oli helppo mennä 
silloin, kun tarvitsi lisää lu-
kemista. Olin aina tervetul-
lut ja sain hyvää palvelua 
Aino-kirjastotätiltä. Kirjasto 
on edelleenkin lempipalve-
luni kaikista kuntapalveluis-
ta. Nykyinen Nätteporissa 
sijaitseva kirjasto on kodi-
kas, näkymät ikkunoista jo-
elle ovat henkeäsalpaavan 
kauniita ja palvelu aivan 
yhtä miellyttävää kuin en-
nenkin. 

Omatoimikirjaston käyt-
töönotto on lisännyt kirjas-
tokäyntejä entisestään – nyt 
sinne on mukava piipah-
taa vaikka sunnuntaina lu-
kemaan viikonlopun lehtiä. 
Harmi, että rakennus on niin 
huonossa kunnossa, että se 

Uusi kirjasto - kohtaamispaikka 
kaikille

joudutaan purkamaan. Iin 
talousarvio 2025 mukaan 
tänä vuonna päätetään uu-
desta kirjaston paikasta ja 
toivon, että myös kuntalai-
set otetaan mukaan keskus-
teluun tässä asiassa. Onhan 
kysymyksessä kuntapalve-
lu, joka on kaikkien kunta-
laisten käytettävissä. 

Kirjastotoiminnan ta-
voitteina on lain mukaan 
mm. edistää väestön yh-
denvertaista mahdol-
lisuutta sivistykseen ja 
kulttuuriin, edistää tiedon 
saatavuutta ja käyttöä, luke-
miskulttuuria ja monipuo-
lista lukutaitoa. Toivoisin, 
että kirjaston suunnittelus-
sa otetaan huomioon eten-
kin lapset ja nuoret, koska 
sijainnilla ja sisustuksel-
la  voidaan houkutella lisää 
lapsiperheitä kirjaston käyt-
täjiksi. Espoonlahden kirjas-
to on tästä hyvä esimerkki. 

Kirjasto voi olla kuntalais-
ten yhteinen olohuone ja 
kohtaamispaikka, joita tääl-
lä maaseutukunnassa ei ole 
yhtään liikaa. Kirjastossa 
olisi hyvä olla myös kokous-
tilaa ja auditorio. Nättepo-
ri on ollut edustava paikka 
järjestää yleisötilaisuuksia, 
jonne myös vieraspaikka-
kuntalaisia on ollut ilo kut-
sua. Mielestäni me iiläiset 
ansaitsemme uuden kirjas-
ton nykyiselle paikalle joki-
rantaan.

Tiina Vuononvirta
aluevaali- ja kuntavaali-
ehdokas Ii, Vihreät 

Nykyinen Nätteporissa sijaitseva kirjasto on kodikas, näkymät ikkunoista joelle ovat henkeäsalpaa-
van kauniita ja palvelu aivan yhtä miellyttävää kuin ennenkin. Harmi, että rakennus on niin huonos-
sa kunnossa, että se joudutaan purkamaan. (Kuva Jenny Kärki)

Tulevaisuuden ennakointi 
on entistä vaikeampaa rau-
hattomassa ja epävarmassa 
maailman tilanteessa.  Sitra 
on selvittänyt tulevaisuus-
barometrin avulla kansalais-
ten tietoisuutta erilaisista 
kehityssuunnista ja vaikut-
tamismahdollisuuksista. 
Vuoden 2025 barometrissä 
nostettiin kansalaisten näke-
mysten rinnalle myös kun-
ta- ja aluetason päättäjien 
näkemyksiä, siitä mikä tule-
vaisuudessa huolettaa, mikä 
innostaa, ja minkälaisiin ke-
hityskulkuihin meidän tulisi 
kiinnittää erityistä huomio-
ta. 

Barometrin tulokset 
osoittivat, että suomalaisten 
usko parempaan tulevai-
suuteen on laskenut, nuor-
ten kohdalla luottamus on 
kuitenkin vielä säilynyt vah-
vana. Synkimpänä nähdään 
ihmiskunnan tulevaisuus. 
Kansalaisten ja päättäjien it-
sensä mielestä alueellisesta 
päätöksenteosta puuttuvat 
innostavat visiot ja pitkä-
jänteisyys. Alueellinen ja 
paikallinen päätöksente-
ko Suomessa ei näyttäydy 
kansalaisille parempaa tu-
levaisuutta rakentavana de-
mokraattisena prosessina. 
Tuloksissa näkyy kieltei-
siin kehityskulkuihin ja 
niukkeneviin resursseihin 
reagoiva, lyhytjänteinen 
hallinto johon asukkailla 
on vain niukasti vaikutus-
mahdollisuuksia. Kielteisi-
nä kehityskulkuina nähdään 
myös väestörakenteen kehi-
tys, eriarvoisuuden kasvu ja 
julkisten palvelujen rahoi-
tuksen väheneminen. 

Tulevaisuuden 
kehityskulkuja etsimässä

Kunta- ja aluedemokrati-
an kannalta tulokset ovat su-
rullista luettavaa, vain 15 % 
kansalaisista uskoo voivan-
sa vaikuttaa oman asuin-
kuntansa tulevaisuuteen. 
Tuloksia voi tulkita vertaa-
malla niitä muihin päätök-
sentekoon ja luottamukseen 
liittyviin tutkimuksiin. 
OECD:n Drivers of Trust 
2024 selvityksen mukaan 
tärkein päätöksenteon luo-
tettavuutta tukeva elementti 
on tunne siitä, että voi vai-
kuttaa itseä koskeviin pää-
töksiin. Muita tekijöitä ovat 
tietoon pohjaavat päätökset, 
tiedon avaaminen näkyväk-
si, kuntalaisten kokemus oi-
keudenmukaisuudesta sekä 
päättäjien kyvykkyys rat-
kaista monimutkaisia ongel-
mia.  

Kuntalaki painottaa stra-
tegista tulevaisuuteen suun-
taavaa johtamista valtuuston 
tehtävien hoitamisessa. Val-
tuuston tulee myös edistää 
kuntalaisten osallistumista 
kunnan toimintaan ja pää-
töksentekoon. Osallisuuden 
edistämisellä tarkoitetaan 
lakisääteisiä kuntalaisten 
osallistumisoikeuksia, mut-
ta myös kunnan omia va-
paaehtoisia toimintoja, 
kuten esim. kuntalaisraate-
ja. Luottamushenkilöura-
ni alkuvaiheessa (vuonna 
2013) tehty valtuustoaloite 
avoimuuden ja kuntalaisten 
osallisuuden edistämisestä 
on aiheena ajankohtaisempi 
kuin koskaan. 

Sitran barometrin tulok-
set osoittivat, että ympäris-
tösuhteemme on merkittävä 
hyvinvointitekijä. Positii-

viseksi kehityskuluksi sel-
vityksessä nousee luonnon 
merkitys kuntalaisten hen-
kiselle hyvinvoinnille. 
Luonnon myönteiset vai-
kutukset tullaan ymmärtä-
mään aina vain paremmin. 
Luonnonläheinen Ii on valt-
tikorttimme, on etuoikeus 
asua Iissä luonnon kes-
kellä. Jokisuistojemme ja 
merenrantojemme luon-
nonympäristön vaaliminen 
ja virkistyskäyttö, matkai-
lun tuomat mahdollisuudet 
sekä pohjavesiemme suoje-
lu yhdyskuntasuunnittelus-
sa ovat tulevaisuutemme 
vahvuuksia. Resurssivii-
sas tiekartta ohjaa talous- ja 
toimintasuunnitelmiamme 
kaikkien toimialojen vas-
tuullisten käytäntöjen to-
teuttamisessa. 

Arjen hyvinvoinnin edis-
täminen, oma ja läheis-
ten toimeentulo ja elämän 
turvaaminen ovat lähim-
pänä meitä jokaista. Sosiaa-
liset suhteet, yhteisöllisyys, 
palveluiden ja kulttuuri-
tarjonnan hyödyntäminen 
auttavat meitä selviytymään 
ja luomaan yhdessä luotta-
musta tulevaisuuteen. 

Aila Paaso
Iin kunnanvaltuutettu, kun-
nanhallituksen ja opetus- ja 
varhaiskasvatuslautakunnan 
jäsen, Vihreät

Valtarin koululla järjestettiin nuorten vaa-
lit, joissa valittiin edustajat kunta- ja alue-
valtuustoihin. Vaalit järjestivät yhteistyössä 
Valtarin koulun oppilaskunta ja Iin nuori-
sovaltuusto. Vaalien äänestysprosentti oli 
81,80 prosenttia, kun koulun 434 oppilaas-
ta 355 äänesti. Hylättyjä ääniä kertyi yhteen-
sä 117 kappaletta.

Nuorten vaalit ovat lyhyesti sanottuna 
oppimis- ja opetustapahtuma nuorille, jos-
sa nuoret pääsevät tutustumaan vaaleihin, 
puolueisiin ja ehdokkaisiin ja saavat konk-
reettisen kokemuksen äänestämisestä.

Nuoret valitsivat Jokela Jari-Jukan kun-
ta- ja aluevaalien voittajaksi. Jokela keräsi 
itselleen aluevaaleissa 10 ja kuntavaaleis-
sa 39 ääntä. Kuntavaaleissa toiseksi sijoit-
tui Hyvönen Petri 30 äänellä ja kolmannen 
sijan jakoivat Tiiro Leena yhdessä Tuome-
la Johanneksen kanssa, kun molemmat sai-
vat 21 ääntä.

Luna Sassi

Valtarin koululla järjestettiin nuorten vaalit 25.3.–26.3.

Vaalivirkailija Olli Alamartimo leimaa Nooa Jus-
silan äänestyslippua.

Ukko Kimpimäki ja Wilma 
Paakkola tarkastavat  äänestä-
jän äänioikeuden ennen
 äänestyslippujen antamista.
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Hyvä elämä koostuu mo-
nista tekijöistä, jotka vaih-
televat yksilön käsitysten 
ja kokemusten mukaan. Ii-
läisille kunta ja Pohde tuot-
tavat ja mahdollistavat 
keskeisiä hyvän elämän pal-
veluita.

Suurin osa meistä halu-
aa pysyä hyvässä kunnossa 
ja terveenä, jotta toimintaky-
ky olisi hyvä myös iän kart-
tuessa. Ikääntyminen tuo 
tullessaan sairauksia ja toi-
mintakyvyn heikkenemis-
tä, mutta ikääntyminen ei 
itsessään ole mikään saira-
us. Sairauksien hyvällä hoi-
dolla pyritään kuitenkin 
pitkään ja hyvään elämään. 
Kun suomalaisilta kysytään, 
mikä on elämässä tärkeää, 
nousee läheisten terveys pe-
rinteisesti kärkeen. Mielekäs 
vapaa-ajan vietto ja mie-
luisat harrastukset lisäävät 
elinvoimaa, ja turvallisuu-
den kokemusta kertyy sii-
tä, että voi luottaa saavansa 
apua myös vakavan sairas-
tumisen tai onnettomuuden 
kohdatessa.

Kun hyvinvointialu-
eet kamppailevat rahan 
riittävyyden kanssa, on 
huolehdittava, että terve-

Hyvä elämä
ydenhuoltoa, sosiaalipal-
veluita ja pelastustoimea 
ei ajeta äärirajoille. Oikeu-
denmukaisesti rakentuva 
yhteiskunta pitää huolta kai-
kista jäsenistään.

Yksinäisyys on vaka-
va ongelma. Ystävät ovat 
tärkeitä etenkin nuorille ja 
ikäihmisille. Työttömyys ja 
eläkkeellä olo nostavat yk-
sinäisyyden riskiä. Köy-
hyys lisää niin ikään riskiä 
jäädä syrjään muiden ih-
misten tapaamisista. Yk-
sinäisyyden syyt liittyvät 
elämänkulkuun ja niihin 
sosiaalisiin ympäristöihin, 
johon ihminen elämänsä ai-
kana linkittyy. Harrastusten 
ja tapahtumien kalleus es-
tävät ihmisiä osallistumasta 
yhteiseen toimintaan. Esi-
merkiksi lapset ja nuoret 
saattavat jättää kutsumatta 
kavereita kotiin, jos kokevat 
kotinsa puutteelliseksi.

Kuntien ja yhdistysten 
järjestämillä maksuttomilla 
ja edullisilla harrastusmah-
dollisuuksilla sekä kulttuu-
ri- ja liikuntatapahtumilla 
on iso merkitys. On tärke-
ää tuntea kuuluvansa johon-
kin yhteisöön. Sosiaalinen 
media ei ole koko maailma, 

eikä tekoäly korvaa inhimil-
lisiä kontakteja.

Iin Vasemmisto järjestää-
kin vaalien alla kahden vii-
kon ajan vaalikahvilan klo 
16 - 18 maanantaista torstai-
hin Iin järjestötalolla. Voit 
tulla kahville vaikka joka 
päivä puhumaan ehdok-
kaiden kanssa politiikkaa 
tai muuten vaan. Erityisesti 
varhaiskasvatukseen ja ope-
tukseen painottuvat päivät 
ovat torstai 3.4. ja tiistai 8.4. 
Hyvinvointialuevaaleihin 
painottuva päivä on keski-
viikko 9.4.

Lapsille on tarjolla teke-
mistä ja aikuisille neulomis-
nurkkaus. 

Esteettömyystietoja: ul-
ko-ovi: ei portaita, oviaukon 
leveys 100 cm; isompi WC: 
oviaukon leveys 90 cm.

Heli-Hannele Haapaniemi
ehdolla alue- ja kuntavaalissa

Kun suomalaisilta kysytään, mikä on elämässä tärkeää, nousee läheisten terveys perinteisesti kär-
keen. Kuntien ja yhdistysten järjestämillä maksuttomilla ja edullisilla harrastusmahdollisuuksilla 
sekä kulttuuri- ja liikuntatapahtumilla on iso merkitys. On tärkeää tuntea kuuluvansa johonkin yh-
teisöön. Hyvä elämä koostuu monista tekijöistä, jotka vaihtelevat yksilön käsitysten ja kokemusten 
mukaan. Kuva Mari Koukkula.

Aluevaaliehdokkaana halu-
an mahdollistaa palvelujen 
saatavuutta hyvinvointi-
alueen sekä yrittäjien ja jär-
jestöjen yhteistyöllä. Hyviä 
käytäntöjä ja toimijoiden 
osaamista tulee hyödyntää 
alueella. Hyvinvointialue 
ei pysty yksin palvelemaan 
asukkaitaan, vaan on teh-
tävä yhteistyötä. Palvelu-
setelit ja hankinnat tulee 
mahdollistaa nykyistä laa-
jemmin. Asiakkaan/poti-
laan tulee olla keskiössä, ei 
ideologia pelkästään julki-
sen puolen palveluista. 

Yksityiset toimijat, esi-
merkiksi fysioterapeu-
tit ovat kouluttautuneet 
erikoisosaajiksi. He ovat 
tehneet hyvää työtä yh-
teistyössä julkisen toimi-
jan kanssa ja asiakkaat ovat 
saaneet asianmukaisen pal-
velun kohtuuajassa. Hy-
vinvointialueen päätökset 
aiheuttavat vähentymistä 
maksusitoumuksissa ja saa-
dut terapiajaksot ovat riit-
tämättömiä kuntoutumisen 
mahdollistumiseksi. Järjes-
töjen erikoistuminen omiin 
potilasryhmiinsä on näi-

Yrittäjien ja järjestöjen 
osaaminen käyttöön

vettymässä yhteistyön vä-
hentyessä. Ammattilaiset 
siirtyvät toisiin tehtäviin ja 
osaamista menetetään. 

Hyvinvointialueellamme 
on esimerkkejä kunnista pit-
kine etäisyyksineen, väestön 
ikääntymisestä sekä korke-
asta sairastavuudesta. Toi-
miva terveyskeskus tulee 
säilyttää monipuolisena ja 
henkilökunnan hyvinvoin-
tiin tulee satsata, jotta osaa-
vat ammattilaiset pysyvät 
työyhteisössä. Hoitajakato 
tulee pysäyttää. 

Dialyysihoitojen kes-
kittämisestä Pudasjärvel-
le on hyviä kokemuksia., 
joka kunnassa ei tarvitse 
olla kaikkia palveluja. Pitää 
varmistaa, että laboratorio- 
ja röntgenhoidot säilyvät 
kohtuullisella etäisyydellä 
kuntalaisille. Hyvinvointi-
aluerajojen yli tehtävän yh-
teistyön ollessa aktiivista, 
palvelut säilyvät myös naa-
purikuntiin. Chat-palvelut 
ja hoitajan tavoitettavuus 
lisäävät peruspalveluja ja 
säästävät lääkärissä käynte-
jä. Joka asiaan ei tarvita lää-
käriä eikä antibioottikuuria, 

vaan elimistöä säästävillä 
keinoilla sekä panostamal-
la ennaltaehkäisevään ohja-
ukseen ja ryhmäterapioihin 
saadaan kustannustehok-
kaita palveluja. Liikunta-
neuvontaketjua lääkäri/
terveydenhoitaja-fysiotera-
peutti-liikunnanohjaaja tulee 
tehostaa ja huolehtia tar-
peeksi pitkästä hoitojaksos-
ta. 

Rahat riittävät siirrettä-
essä painopistettä vastuulli-
seen itsestä huolehtimiseen 
ja terveyden vaalimiseen.

Katri Virtanen
Fil.tri, TtM, yrittäjä
Aluevaaliehdokas 
Kokoomus, Pudasjärvi

www.furka.fi

Hammaslääkäri
Hanna-Leena Polso

Hammaslääkäri
Olli Iivanainen

40 
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Keskustan alue- ja kuntavaaliehdokkaat Iissä
keskelle.Vaihda

keskelle.Vaihda
Vaalipäivä sunnuntaina 13.4.2025 klo 9 – 20.

Ennakkoäänestys kotimaassa 2. – 8.4.2025 ja ulkomailla 2. – 5.4.2025.

keskusta.fi
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Valaja 
Sanna 

sairaanhoitaja

27
Jaara
Sauli

hankekehityspäällikkö

28
Jussila
Jukka 

maarakentaja

29
Tapio
Helka 

taloussihteeri

30
Koskela
Pekka 

opettaja, eläkeläinen

31
Alaraasakka

Eero 
metsätalousinsinööri

32

Pakonen
Ilkka 
yrittäjä

Kärki
Jarkko 
kirjanpitäjä

Jutila
Mika 

yhdyskuntatekniikan 
insinööri

Erkkilä
Sami 

logistiikkatyöntekijä

Lapinkangas
Antti

tekninen asiakaspalvelija

Kehus
Reijo
testaaja

Klasila
Pirjo

hammashoitaja

Pakonen
Kirsimaria

toimitusjohtaja, 
agrologi (AMK)

Ojala
Raino

vanhempi rikoskontstaapeli,
ankkuripoliisi

Jaakkola
Markku

kanttori

Häkkilä
Taina

yrittäjä

Nevatalo
Satu

kasvatustieteen kandinaatti,
opiskelija

Matikainen
Anne

työterveyshoitaja

Nyyssönen
Jari-Pekka
nuorisotyönohjaaja,

diakoni

Paakkola
Simo 

tilintarkastaja, eläkeläinen

Södö
Kati 

lähihoitaja

Paaso
Juha-Matti

puutavara-autonkuljettaja

Kaisto
Hannu

agrologi, aluepäällikkö

Kuha
Veera

yrittäjä, eläkeläinen

Junes
Arto

tuotantopäällikkö

Tuomela
Johannes

ekonomi, rakennusinsinööri

Keränen
Kirsti

lähihoitaja

54
Jokela

Jari-Jukka
rehtori, luokanopettaja

Alaraasakka
Sonja

yrittäjä, LVI-insinööri

33 34 35 36 37 38

39 40 41 42 43 44

45 46 47 48 49 50

51 52 53 55 56
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Ii tunnetaan rauhallise-
na asuinpaikkana, jota 
ympäröi upea ja moni-
puolinen luonto. Tällai-
nen ympäristö on hyvä 
perusta hyvälle elä-
mälle. Myös kokemuk-
set yhteisöllisyydestä ja 
turvallisuudesta lisää-
vät hyvinvointia. Niihin 
me jokainen voimme vai-
kuttaa. Omilla asenteil-
lamme on suuri merkitys. 
Voimme pyrkiä ymmärtä-
mään ja kunnioittamaan 
toinen toisiamme sellai-
sina kuin olemme. Voim-
me luoda myönteistä ja 
leppoisaa ilmapiiriä aivan 
yksinkertaisilla asioilla. 
Pelkkä ystävällinen kat-
se tai tervehdys voi an-
taa toiselle hyvän mielen 
– samoin kuin itselle.

Suomalaisten ajatuk-
set ja asenteet ovat kui-
tenkin jakautuneet viime 
vuosina yhä kauemmas 
toisistaan. Mielipiteet 
ovat usein jyrkkiä, ja nii-
tä tuodaan sosiaalisessa 
mediassa esiin toisinaan 
hyvin provosoivasti. Eri 
mieltä pitääkin saada 
olla, mutta mielipiteiden 
esittäminen tarpeetto-
man riidanhaluisesti ja 
ehdottomasti, haluamat-
takaan ymmärtää toisen-
laista näkökulmaa, ajaa 
meitä vain kauemmak-
si toisistamme. Nykyises-
sä maailmantilanteessa 
tarvitsemme kuitenkin 
yhtenäisyyttä ja sovitte-
levaa keskustelua enem-
män kuin aikoihin. Sama 
yhteyttä etsivä asenne 

Hyvinvoivaa kuntaa rakennetaan 
kuuntelemalla

Yritykset ovat selkäranka kestävälle kasvulle.

9

on eduksi myös kunnalli-
sessa päätöksenteossa. 
Yhteistä Iitä rakennetaan 
ottamalla huomioon eri-
laiset näkökulmat.

Nuoret tarvitsevat  
aikuisten tukea
Maailma muuttuu no-
peasti ja tulevaisuus on 
arvaamaton. Erityises-
ti nuorempi sukupol-
vi kasvaa monenlaisen 
epävarmuuden keskellä. 
Lapset ja nuoret tarvit-
sevat ympärilleen luotet-
tavia aikuisia, jotka ovat 
kiinnostuneita heidän 
asioistaan. Tärkein ja lä-
himpänä oleva aikuinen 
on usein nuoren oma van-
hempi. Vanhemmuus ei 
ole helppoa, mutta sen 
haasteista voi silti selvi-
tä. Yksinkertaiset asiat, 
kuten aito välittäminen ja 
läsnäolo, rakentavat nuo-
ren ja vanhemman välistä 
suhdetta. Joskus nuoren 
elämä voi kuitenkin ajau-
tua tilanteeseen, jos-
sa tarvitaan myös oman 
perheen ulkopuolista tu-
kea. 

Oulussa nuorten ja 
perheiden tukena toimii 
moniammatillinen ank-
kuritiimi, jonka kokoon-
panoon kuuluvat poliisi, 
nuorisotyönohjaaja, psy-
kiatrinen sairaanhoitaja 
ja sosiaalityöntekijä. Tii-
mi kohtaa nuoria, jotka 
ovat syyllistyneet rikok-
siin tai joista on muutoin 
herännyt huoli, esimer-
kiksi käyttäytymisen tai 

päihdekokeilujen vuoksi. 
Vapaaehtoisuuteen pe-
rustuva ankkuritoiminta 
on osoittautunut toimi-
vaksi tueksi haastavissa 
tilanteissa oleville nuo-
rille ja heidän perheil-
leen, mutta valitettavasti 
tällä hetkellä toimintaa ei 
ole tasapuolisesti tarjol-
la kaikille Pohteen alueen 
kunnille. Ankkuritoiminta 
olisi tärkeää saada myös 
iiläisten perheiden ja 
nuorten ulottuville mah-
dollisimman pian.

Lasten ja nuorten hy-
vinvointiin tulee kiinnittää 
huomiota yhä vahvemmin 
myös kouluissa. Koulu-
laisten ja opiskelijoiden 
uupumus, opiskelumo-
tivaation puute ja mie-
lenterveysongelmat ovat 
olleet viime vuosina usein 
valtakunnallisissa otsi-
koissa. Syitä tilanteeseen 
on etsitty monesta eri 
suunnasta: Laajat ja mo-
nialaiset oppisisällöt voi-
vat tuntua kuormittavilta. 
Kaikki nuoret eivät koe 
opiskelua mielekkääk-
si, jos oppikokonaisuudet 
eivät ole suoraan yhtey-
dessä omaan elämään ja 
tulevaisuuteen. Opetta-
jien aika ei aina riitä nuo-
ren henkilökohtaiseen 
kohtaamiseen ja ohjaa-
miseen, ja koulun ilma-
piiri voi tuntua nuoresta 
negatiiviselta hyvin mo-
ninaisten syiden vuoksi. 
Lapsia, nuoria, opettajia 
ja muita asiantuntijoita on 
tärkeää kuunnella herkäl-
lä korvalla tilanteen pa-

rantamiseksi. Meidän ei 
tule asettaa nuorille ylit-
sepääsemättömiä vaati-
muksia, vaan ennemmin 
löytää ratkaisuja, jot-
ta koulunkäynti voisi olla 
mielekästä. Tähän liit-
tyy olennaisesti nuorten 
ja perheiden kokonais-
valtainen ymmärtäminen. 
Neuropsykiatrisia omi-
naisuuksia, kuten ADHD:n 
ja autismin kirjon eri-
laisia piirteitä tunniste-
taan yhä paremmin, ja 
myös ne olisi hyvä ottaa 
yhä paremmin ja ammat-
timaisemmin huomioon 
kouluarjessa.

Nuoret tarvitsevat 
meitä aikuisia, samoin 
kuin aikuiset voivat oppia 
nuorilta paljon. Niin nuo-
ret kuin vanhemmatkin 
elävät monenlaisten pai-
neiden ja epävarmuuden 
keskellä, mutta yhdessä 
voimme rakentaa turval-
lista ja hyvinvoivaa Iitä. 
Lopputulos riippuu meis-
tä jokaisesta – onnistu-
taan yhdessä!

Raino Ojala
Keskusta

Innostuin liikunnasta, kun 
sain alakouluikäisenä lii-
kunnanopettajan, jon-
ka tunneilla oli sopivasti 
sekä vaatimustasoa että 
liikunnan riemua. Harras-
tusmahdollisuudet pie-
nellä alle 3 000 asukkaan 
kotipaikkakunnallani ei-
vät olleet mitenkään ruh-
tinaalliset, mutta niitä 
kuitenkin oli. 

Perheessäni ei ollut 
puhettakaan siitä, että 
harrastusten vuoksi olisi 
kuljettu omaa kylää kau-
emmaksi. Oli tärkeää, 
että harrastuspaikat oli-
vat pyöräilymatkan pääs-
sä. Talvisin pelasimme 
kaukalopalloa, kävimme 
liikuntakerhoissa, kun-
tosalilla ja oman kunnan 
pienenpienessä uimahal-
lissa. Kesäisin pelasim-

Liikunnan ilo kuuluu kaikille
me tennistä ja jalkapalloa 
sekä osallistuimme yleis-
urheilukentällä pidettyyn 
yleisurheilukouluun, jon-
ka korkeus- ja seiväshyp-
pypatja olivat muulloinkin 
vapaassa käytössä. Löy-
tyipä avonaisesta vä-
linevarastosta jokunen 
kiekko, kuula ja keihäs-
kin, jos niitä halusi viskoa 
ja olla oman elämänsä 
olympiasankari. Hienoa 
oli, että harrastaminen oli 
mahdollista perheen ta-
loudellisesta tilanteesta 
riippumatta.

Matalan kynnyksen 
harrastusmahdollisuuk-
sia ja hyväkuntoisia lähi-
liikuntapaikkoja on Iissä 
suhteellisen vähän. Ala-
rannalla on harmitel-
tu kuluvana talvena pois 
vietyä kaukaloa ja käyt-

tämättömäksi jäänyttä 
luistelualuetta. Moni lap-
si, nuori ja aikuinenkin on 
kysellyt, miksi suosittu 
jääurheilupaikka on jää-
nyt täysin ilman ylläpitoa. 
Harrastus- ja liikunta-
mahdollisuudet lisäävät 
hyvinvointia, joten nii-
hin pitää panostaa edel-
leen. Yleisurheilukentälle 
pitäisi päästä hyppää-
mään korkeutta, heit-
tämään keihästä ja 
työntämään kuulaa ilman 
hankalia välinevarauk-
sia. Kentillä kaivataan 
ehjiä jalkapallomaale-
ja, ja tennistäkin olisi mu-
kava päästä pelaamaan 
ihan kotikunnassa. Jää-
urheilun mahdollisuuk-
sien parantamiseksi olisi 
hyvä pohtia esimerkik-
si tekojäädytettävän kau-

kalon rakentamista 
keskustan alueelle. Tällä 
tavalla monen kaipaamaa 
jääurheiluaikaa voitaisiin 
saada lisättyä jopa kuu-
kausilla. Pitemmällä ai-
kavälillä voisi kartoittaa 
myös oman uimahallin ra-
kentamista.

Investoidaan siis har-
rastus- ja liikuntamah-
dollisuuksiin. Se on 
investointi meidän jokai-
sen hyvinvointiin ja tule-
vaisuuteen.

Raino Ojala

Reijo Kehus
Vaihda keskelle

Valtuutettu • Kunnanhallituksen jäsen.
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Tavoitteena tehdä
 yhdessä Iistä kaikille 

hyvä kunta syntyä, asua, 
kasvattaa, yrittää ja 

vanheta arvokkaasti.

HUOM! Edellisessä IiSanomissa nro 4 oli Keskustan 
vaalilehtiliite IIN KESKUSTAN VAALISANOMAT 2025. 
Kuntavaaliehdokas Raino Ojalan kirjoitus oli jäänyt sii-
tä pois. Ohessa julkaistaan poisjäänet Ojalan artikkelit. 
Toimitus pahoittelee asiaa.

Valaja Sanna 

2382
Jokela Jari-Jukka

2309

rehtori, luokanopettaja sairaanhoitaja

UUTTA VOIMAA 
IIN KUNNANVALTUUSTOON

SAULI JAARA

Tehdään Iistä yhdessä 
entistäkin parempi!
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Iin keskustaajamassa sijait-
sevalle Wanhan Haminan 
puistoalueelle on laadittu 
yleissuunnitelmaluonnos. 
Suunnittelualueeseen si-
sältyy puistoalueen lisäk-
si kaksi muuta viheraluetta, 
Peltokujan ja Puistotien vä-
lissä oleva metsikkö sekä 
Kirkkopuisto, jotka muo-
dostavat yhdessä mielen-
kiintoisen kävelyreitin Iin 
keskustaajamaan.

Suunnitelmaluonnoksi 
esiteltiin alueen asukkaille 
ja muille asiasta kiinnostu-
neille Haminan koululla pi-
detyssä tilaisuudessa 27.3. 
Paikalle oli saapunut useita 
kymmeniä asiasta kiinnos-
tuneita ja kysymyksiä sekä 
kommentteja alueen kehittä-
misestä esitettiin runsaasti.

Maisema-arkkitehdit San-
na Sunnari ja Niina Repo 
kertoivat työn tavoitteena 
olevan laatia toiminnallinen 
ja maisemallinen kehittämis- 
ja yleissuunnitelma, jonka 
pohjalta alueelle voidaan laa-
tia tarkemmat suunnitelmat. 
Suunnittelun lähtökohtana 
on ollut alueen kulttuurihis-
toriallisesti arvokkaan alu-
eenhistorian ja identiteetin 
vahvistaminen

Ympärivuotista puistoaluetta Ympärivuotista puistoaluetta 
suunnitellaan Iin keskustaajamaansuunnitellaan Iin keskustaajamaan

-Tavoitteena on kaikille 
avoin ja helposti saavutet-
tava, vehreä ja viihtyisä kes-
kuspuisto, jossa asukkaiden 
ja matkailijoiden on helppo 
viihtyä ja oleskella, Sanna 
Sunnari kertoi.

Yleissuunnitelmassa on 
esitetty seuraavat toimin-
nalliset järjestelyt Wanhan 
Haminan puistossa: Leik-
kipaikka (teemana historia 
satamapaikkana), Markki-
napaikka / tapahtuma-alue 
paviljonkeineen, Niityt ja 
uudet istutukset, hedelmä-
puut, Näköalatorni, josta nä-
köyhteys Wanhan Haminan 
yli joelle saakka. Kirkko-
puistossa: Alppiruusupuis-
to: Nykyistä puistoaluetta 
kehitetään kauniilla alppi-
ruusuistutuksilla ja reiteillä 
Metsikössä: Liikkuva puisto: 
Kuntoilu, hiljentyminen, tai-
de, luontoleikit sekä vaihtu-
vat välineet ja teemat.

Peltokujan ja Puistotien 
välissä olevan metsikön ke-
hittämisestä ja mahdolli-
simman luonnonmukaisena 
säilymisestä käytettiin usei-
ta puheenvuoroja. Metsi-
köstä on suunniteltu niin 
sanottua Liikkuvaa puistoa.

-Liikkuvan puiston nimi 

tuli siitä, että metsäises-
sä puistossa on erilaisia 
aktiviteetteja, jotka kannus-
tavat liikkumaan. Liikku-
va puisto tarkoittaa myös 
normaalia kevyemmin pe-
rustettuja sekä liikutelta-
via välineitä ja vaihtuvia 
teemoja. Liikkuvaan puis-
toon ehdotetaan nykyistä 
polkua täydentämään toi-
nen polku, joka kulkisi eri-
laisten aktiviteettipisteiden 
kautta. Alueelle ehdotetaan 
lisäksi pienipiirteistä pyö-
räilyreittiä. Alueen tarkem-
massa suunnittelussa täytyy 
kartoittaa kaikki suuret ja 
merkittävät puut ja kehittää 
aluetta niiden ehdoilla. Alue 
on tarkoitus säilyttää met-
säisenä. Niina Harju kertoi 
suunnitelmia esitellessään.

Suunnitelmien mukaan 
talvella aurataan pääreitit 
ja osittain toiminta-alueita. 
Talvella ja pimeän aikaan 
erityisen tärkeää on tun-
nelmallinen ja riittävä va-
laistus. Joulun alla voidaan 
järjestää markkinanoita ja 
erikoisvalaistustapahtumia. 
Esteettömyys ja seniorit on 
huomioitu ja alueet ja ra-
kennelmat on tarkoitus teh-
dä esteettömiksi ja seniorien 

erityistarpeet huomioiviksi.
Keskustelussa puisto-

alueiden kehittäminen Iin 
keskustaajamassa todettiin 
tärkeäksi, mutta huolta kan-
nettiin niiden huoltamisesta 
ja kunnossapidosta rakenta-
misen jälkeen.

-Määrärahoja meillä ei 
vielä ole varattu rakenta-
miseen, saati kunnossapi-
toon. Yleissuunnitelmien 
hyväksymisen jälkeen teh-
dään tarkemmat raken-
tamissuunnitelmat ja 
aluetta rakennetaan määrä-

rahojen puitteissa. Samal-
la huomioidaan tarvittavat 
kunnossapitorahat. Yleis-
suunnitelmien on tarkoitus 
valmistua kuluvan vuoden 
aikana. Sen jälkeen aloite-
taan tarkempi suunnittelu 
ja rahoituksen hankinta esi-
merkiksi Leader-rahoitusta 
hyödyntäen. 

Lähtökohtana meillä on 
elinkaariajattelu ja kun-
nossapito on oleellinen osa 
sitä, koska se pidentää ra-
kenteiden ja koko alueen 
käyttöikää, Iin kunnan vas-

tuuhenkilönä suunnittelussa 
toimiva kunnallistekniikka-
päällikkö Taija Savilaakso 
totesi.

Kuntalaisten vaikutus- 
mahdollisuudet eivät päätty- 
neet yleissuunnitelmaluon-
nosten esittelytilaisuuteen, 
päinvastoin. Kuntalaisten 
toivotaan ottavan suunni-
telmiin kantaa ja esittävän 
toiveitaan ja kommentte-
jaan asukaskyselyn kautta, 
joka löytyy Iin kunnan net-
tisivuilta, tiedotteet kohdas-
ta. MTR

Puistoalueen yleissuunnitelmaluonnosta esittelivät maisema-arkkitehdit Sanna Sunnari ja Niina 
Repo Destialta, sekä kunnallistekniikkapäällikkö Taija Savilaakso ja kunnanarkkitehti Tapani Pukin-
korva Iin kunnasta.

Kuntalaisia kiinnostaa Iin keskustaajan kehittäminen ja myös puistojen suunniteluun halutaan ottaa kantaa jo suunniteluvaiheessa.

Lumipulan takia aiemmin 
maaliskuulle siirretty hiih-
don maakuntaviesti saa-
tiin hiihdettyä sunnuntaina 
Virpiniemessä. Päivästä 
muodostui iiläisen hiihdon 
riemujuhlaa. 

Varsinaisessa maakun-
taviestissä Ii oli hienosti 
toinen, mestaruuden matka-
tessa Ouluun. Iin joukkuees-
sa hiihtivät Taneli Pantsar, 
Sofia Perttula, Oona Pesä-
maa, Hilla Niemelä, Pekka 
Kukkula ja Antti Harmaal.a

.Myös minisompaviestis-
sä ja Inlook-harrastesarjassa 
Iihin tuli upeita kärkipään 
sijoituksia. 

IiSanomat onnittelee ja 
palaa tarkemman jutun mer-
keissä asiaan tulevassa leh-
dessä 9.4. MTR

Ii hiihdon maakuntaviestin kakkonen

 Iin joukkue sijoittui upeasti toiseksi Virpiniemessä hiihdetyssä maakuntaviestissä. (Kuva Heini Perttula)
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Tärkeimmät tavoitteemme tulevalle valtuustokaudelle 
ovat kunnan veto- ja pitovoiman ylläpitäminen hyvien 
peruspalveluiden ja kestävän kehityksen avulla. Kestä-
vä kehitys tarkoittaa sosiaalista, taloudellista ja ekolo-
gista kestävyyttä. Talouden pitää kantaa niin opetus- ja 
varhaiskasvatuksen, yhdyskuntapalveluiden, hyvinvoin-
tipalveluiden, yhdyskuntapalveluiden kuin elinkeinopal-
veluiden tuotanto. 

Kestävän talouden tulee perustua pitkän tähtäyksen 
suunnitteluun ja systeemiseen muutokseen niin, että 
palvelutuotannossa ei enää olisi yksittäisiä siiloja, vaan 
toimittaisiin yli hallintokuntarajojen ja otettaisiin huomi-
oon, miten päätöksen vaikuttavat toisillakin toimialoilla.

Tavoitteenamme on hyvinvoiva kunta, jonka asukkaat 
voivat elää hyvien palveluiden ulottuvilla ja nauttia Iin 
kauniista luonnosta, harrastaa ja saada elantonsa mo-
nipuolisen elinkeinorakenteen ansiosta. Tämä on Iin hal-
litun kasvun vankka perusta.

Konkreettisia toimenpiteitä Iin talouden  
tasapainottamiseksi
Talouden tasapainottamiseksi ei ole helppoja ratkaisuja, 
vaikka vihreän siirtymän investointien odotetaan tuovan 
kiinteistöveroja, etenkin ns. tuulivoimaveroja. Taloutta pi-
tää hoitaa suunnitelmallisesti ja kaiken aikaa tuottaa tie-
toa päätösten vaikuttavuudesta. Investointiohjelman 
pitää olla riittävän pitkän ajan kattava, jotta voidaan hal-
lita investointien talousvaikutukset tuleville vuosille.

Uusi valtuuston hyväksymä palvelusuunnitelma an-
taa hyvän pohjan opetus- ja varhaiskasvatuksen 
kehittämiselle. Esim. kyläkoulujen ylläpitämiseksi suunni-
telmassa on yli hallintorajojen kartoitettu kylien mahdol-
lisuuksia saada alueelleen lapsiperheitä ja siten säilyttää 
koulut. Elinkeinotoimessa on tärkeää yrityspalvelujen ja 
yhdyskuntapalvelujen yhteensovittaminen, mikä takaa 
yrityksille kaavoituksen ja infran rakentamisen avulla 
toimintamahdollisuuksia. Pohteen kanssa pitää yhteis-
työssä varmistaa Sote-palveluiden säilyttäminen ja pa-
rantaminen kunnassa. Akuuttiosaston palauttaminen 
Iihin on pitkän tähtäyksen tavoitteemme.

Lisäämme Iin houkuttelevuutta asuinpaik-
kana eri ikäryhmille ja/tai sijoittumispaikka-
na yrityksille ja palveluille
Tavoitteenamme on kuntastrategian tavoitteiden to-
teuttaminen poliittisen yhteistyön avulla, mutta 
tarvittaessa puolustamme omia arvojamme ja näke-
myksiämme poliittisen keskustelun ja äänestämisenkin 
avulla. Tämä tarkoittaa sitä, että Iin kunnasta muodos-
tuu ihmisiä ja yrityksiä houkutteleva ympäristö.

Houkuttelevuutta voidaan lisätä monin tavoin: huo-
lehtimalla kunnan yleisilmeestä sekä brändityön että 
konkreettisten toimien avulla. Kaavoitus, infran hyvä kun-
to, maltilliset asumiskustannukset, toimivat peruspalve-
lut, monipuolinen tonttitarjonta, ystävällinen palvelu, 
asioiden nopea eteneminen, listaa voisi jatkaa loputto-
miin. Tärkeää on etenkin positiivinen tulevaisuudennäky-
mä: se että Iillä on hyvä tulevaisuus hallitusti kasvavana, 
ympäristöstä, ihmisistä ja yrityksistä huolehtivana kun-
tana. Työllistämispalveluiden siirryttyä kunnan vastuulle 
on työllistämisestä tullut yksi keskeinen keino kuntalais-
ten hyvinvoinnin lisäämiseksi. Iin imagoa edelläkävijä-
nä ilmasto- ja ympäristöasioissa ei saa menettää, se tuo 
kasvua ja hyvinvointia.

Vasemmistoliiton Iin osasto ry.
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VASEMMISTO LIITTO 
on uuden ajan punavihreä kansalaisliike. 

Työskentelemme oikeudenmukaisen, tasa-arvoisen 
ja vapaan yhteiskunnan puolesta. 

Rakennamme ekologisesti kestävää hyvinvointivaltiota, 
jossa kaikilla on yhtäläiset mahdollisuudet itsestään 

ja lähimmäisistään huolehtimiseen.
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Julkisen ja yksityisen SOTE-
palvelutuotannon parem-
muudesta ja kustannuksista 
on käyty vilkasta keskustelua 
jo pitkään. Heti alkuun tote-
an, että molemmilla on tärkeä 
rooli palveluiden tuottamises-
sa enkä ole kategorisesti toisen 
puolesta enkä toista vastaan. 
Tarkastelen asiaa juuri SOTE-
palveluiden näkökulmasta.

Perinteisesti yrityksellä on 
tuote, tavara tai palvelu, jota 
se tuottaa ja myy markkinoil-
la siihen hintaan, kuin pystyy 
kattaakseen tuotantokustan-
nukset ja tuottaakseen omis-
tajalleen riittävän voiton, jolla 
yrittäjä kehittää yritystään ja 
elää. Yrityksen täytyy hinnoitel-
la tuotteensa niin, että se pär-
jää kilpailussa muille yrityksille. 
Tässä toiminnassa ei ole mi-
tään paheksuttavaa.

Ongelmaksi on muodos-
tunut ns. finansialisaatio 
(termille ei ole hyvää suomen-
kielistä vastinetta, mutta pää-
omittuminen voisi olla lähellä): 
Kun yrityksiä ostetaan ja myy-
dään, kuvaan astuu sijoittaja/
omistaja, joka ei enää olekaan 
tekemisissä suoraan yrityksen 
tuotannon kanssa. Tällöin iso 
bisnes tapahtuu jossain muu-
alla kuin yrityksen arjessa. Fi-

Yksityista vai julkista palvelua?
nansialisaatio mahdollistaa ns. 
pöytälaatikkoyhtiöt, veropa-
ratiisiyhtiöt ym. yhteiskunnan 
kannalta vahingollisen toi-
minnan. Pahimmillaan finan-
sialisaatio mahdollistaa sen, 
että tavoitteena onkin saattaa 
yritys myyntikuntoon ja sitä 
kautta mitata ulos maksimaa-
linen voitto sijoituksesta. Taval-
laan yritysten perustamisesta, 
myymisestä ja ostamisesta 
onkin tullut liiketoiminnan ydin-
tä. Palvelutuotannossa ei ole 
enää kytköstä siihen, että toi-
minta olisi eettistä ja laatu hy-
vää sekä hinta kohtuullinen.

Julkinen palvelutuotan-
to perustuu demokraattisesti 
sovittuihin arvoihin ja yhtei-
sesti päätettyyn strategiaan. 
Demokratia ja byrokratia-
kin, joka valvoo myös julkista 
toimintaa, tuovat jonkin ver-
ran lisäkustannuksia julkiseen 
palveluun, mutta se on hin-
ta, jonka maksamme siitä, että 
tuotanto on eettistä, oikeuden-
mukaista, tasa-arvoista, hy-
vinvointiyhteiskunnan arvojen 
mukaista. Tässä mielessä yk-
sityistä ja julkista palvelutuo-
tantoa on vaikea verrata, ja on 
varmasti etenkin pieniä yrityk-
siä, joissa em. asiat ovat kun-
nossa. Mutta edellä kuvatun 
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perusteella lienee selvää, että 
yksityisen yrityksen arvopohja 
on usein toisenlainen kuin julki-
sen tuotannon.

Siksipä hyvinvointialueilla 
tulee olla lainkin mukaan riittä-
västi omaa tuotantoa, jotta ne 
voivat kaikissa tilanteissa tur-
vata palvelut ja jotta ne voivat 
taata ihmisille tasa-arvoisen 
kohtelun hänen taloudellisesta 
tai muusta asemastaan riip-
pumatta. Oma tuotanto tuot-
taa myös vertailukelpoista 
tietoa palvelun kustannuksis-
ta. Paljonko omaa tuotantoa 
on riittävästi, on vaikea arvioi-
da, mutta esim. lastensuoje-
lussa ei Pohteella ole riittävästi 
omaa toimintaa – ja jokainen 
voi nähdä seuraukset.

Teijo Liedes

Olen Jukka Kiuttu Iistä, ensim-
mäistä kertaa ehdokkaana. 
Työkokemukseni on ravintola- 
ja kaupanalalta. Vapaa-aikoi-
na toimin myös, Bandplayers Ii 
-yhdistyksessä järjestäen nuo-
rille bändiharjoittelutiloja ja 
esiintymismahdollisuuksia.

Minulle tärkeitä asioita ovat 
lasten ja nuorten hyvinvointi, 
syrjäytymisen ehkäiseminen, 
oppimisympäristö ja harras-
tusmahdollisuudet. Myös van-
husten hoito ja hoivapalvelut 
sekä asuminen tutussa turval-
lisessa kotiseutuympäristössä 
ovat minulle tärkeitä. Kuntout-
tavasta työkokeilusta ja palk-
katuella työskentelystä minulla 
on omakohtaista kokemusta.

Näiden asioiden paranta-
minen ja mahdollistaminen 
ovat tavoitteitani, jos tulen va-
lituksi valtuustoon.

Musiikki ja bänditoimin-
ta ovat olleet harrastuksena-
ni pikku pojasta lähtien, ja nyt 
uutena harrastuksenani on 
teatteri Haukiputaan Työvä-
ennäyttämön harrasteteatte-
riryhmässä. Kulttuurin arvoja 
ei voi rahassa mitata. Kulttuu-
riharrastukset ovat tärkeitä 
yhteisöllisyyden ja mielen hy-
vinvoinnin kannalta.

Myös luonto, Iin elinvoimai-
suus, lähipalvelut ja lähituot-
tajien säilyminen Iissä ovat 
tärkeässä roolissa arvomaa-
ilmassani. Paikallisille yrittäjil-
le pitäisi kertoa työllistämisen 
mahdollisuuksista enemmän. 
Tämäkin on keino estää osa-
työkykyisten, työttömien ja 
eläkeikää lähestyvien syrjäy-
tymistä.

Jukka Kiuttu

Työstä ja 
harrastuksista 

hyvinvointia

”Tärkeitä asioita ovat lasten ja nuorten hyvinvointi, syrjäyty-
misen ehkäiseminen, oppimisympäristö ja harrastusmahdolli-
suudet. Tärkeää on myös vanhusten hoito ja hoivapalvelut sekä 
asuminen tutussa turvallisessa kotiseutuympäristössä.”

Nyt käytävissä kunta- ja aluevaaleis-
sa valitaan päätöksentekijät, jotka ovat 
vastuussa meidän jokaisen arjen kannal-
ta keskeisistä palveluista.

Näissä vaaleissa valittavat päätöksen-
tekijät ratkaisevat esimerkiksi sen, missä 
päiväkodit sijaitsevat, minkä kokoisissa 
kouluissa ja ryhmissä lapsemme käyvät 
koulua ja miten tuetaan ikäihmisten hy-
vinvointia ja jaksamista.

Nyt ratkaisemme, onko lähiluontomme 
hyvinvoiva ja lajirikas, osallistuvatko kun-
nat ilmastokriisin torjumiseen, onko hoi-
va hyvää ja saako apua oikea-aikaisesti 
ja ovatko asiakasmaksut kohtuullisia.

Vaalipäivä sunnuntaina 13.4.2025 klo 9 – 20.
Ennakkoäänestys kotimaassa 2. – 8.4.2025 

ja ulkomailla 2. – 5.4.2025.

ALUE- JA KUN TA VAA LIT 2025
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Aluevaalit järjestetään Suo-
messa nyt toista kertaa ja 
tällä kertaa kuntavaalien yhte-
ydessä. Pohjois-Pohjanmaan 
hyvinvointialueen (Pohde) 
aluevaltuustoon valitaan 79 
valtuutettua. 

Aluevaltuusto päättää mei- 
dän kaikkien arkeen vaikutta-
vista sosiaali- ja terveyspalve-
luista sekä pelastustoimesta. 
Pohteella on tulevaisuudes-
sakin haasteena riittämätön 
valtionrahoitus ja kasvavat 
palveluntarpeet.Minna Halo-
nen jututti Iin vasemmiston 
aluevaaliehdokkaita Teijo Lie-
destä ja Heli-Hannele Haapa-
niemeä. 

Teijo on ehdolla nyt tois-
ta kertaa ja vaikka ensimmäi-
sellä kerralla valtuustopaikkaa 
ei tullut, hän on vaikuttanut 
Pohteen tulevaisuuslautakun-
nassa. Heli-Hannele on myös 
ehdolla toistamiseen ja koke- 
musta sosiaali- ja terveys-
palveluiden päätöksenteosta 
löytyy Oulunkaaren alueel-
lisesta neuvottelukunnasta. 
Molemmilla ehdokkailla on pit-
kä kokemus kuntapolitiikasta, 
Teijolla myös sotesta Oulun-
kaaren kuntayhtymän ajalta. 
Aluevaaleissa kannattaakin 
lähteä vaaliuurnille ja vaikuttaa 
siihen, että saamme ensim- 
mäistä kertaa iiläisen ehdok-
kaan aluevaltuustoon. 

Miksi teistä on tärkeää äänes- 
tää aluevaaleissa?

Teijo: Hyvinvointialue järjes-
tää sosiaali- ja terveyspalve-
lut. Kunta ei niitä saa järjestää. 
Nämä palvelut ovat ihmisille 
oikeasti tärkeitä, kun elämäs-
sä tulee vastoinkäymisiä. Vaa-
leissa päätetään siitä, minkä 
suunnan hyvinvointialue ot-
taa tulevaisuudessa: sääste-
täänkö ilman, että seurauksia 
ehditään kunnolla arvioida vai 
kehitetäänkö palveluja niin, 
että ne toimivat ja tuovat 
säästöä pitkällä aikavälillä.

Heli-Hannele: Äänestämi-
nen aluevaaleissa on tärkeää, 
koska se vaikuttaa suoraan sii-
hen, miten tärkeitä arjen pal- 
veluita kuten terveydenhuol-
toa, pelastustoimea ja sosi-
aalipalveluita järjestetään. 
Aluevaaleissa valitut päät-
täjät tekevät päätöksiä, jotka 
koskettavat jokapäiväistä elä-
määmme. Äänestämällä voi 
vaikuttaa ennen kaikkea siihen, 
millaisia arvoja ja tavoitteita 
päätöksenteossa painotetaan. 

Miten Pohde voisi kehittää ikä- 
ihmisten hoivapalveluja Iis-
sä?

Heli-Hannele: Ikäihmisil-
le yhteisöllinen asuminen voi 
tarjota sekä turvallisuutta että 
seuraa, mikä vähentää yksi-
näisyyttä ja tukee itsenäistä 

Pohteen päätökset puhuttavat – näin 
aluevaaliehdokkaat vastaavat

”Terveydenhuoltoon pitää kaikilla olla vara hakeutua. On todellisena vaarana, että asiakasmak-
sujen ulosottojen määrä kääntyy nousuun.” Heli-Hannele Haapaniemi
”Tarvitaan yhteisöllistä asumista, digitaalisia palveluja, hyvää kotihoitoa ja jossain vaiheessa 
akuuttiosasto takaisin Iihin.”  Teijo Liedes

asumista. Kotiin tuotavat pal-
velut ovat tärkeitä ja kotihoito 
tekee korvaamattoman arvo-
kasta työtä. Tästä yhteistyöstä 
minulla on pitkäaikaista hyvää 
kokemusta omien läheisteni 
kanssa. Yksilöllisesti toteutettu 
kuntoutus sairauden tai louk-
kaantumisen jälkeen parantaa 
toipumista ja auttaa ehkäise-
mään pidempiaikaisen hoivan 
tarvetta.

Osa meistä voi tarvita 
hoivaa useiden vuosien ajan, 
kun taas toiset siirtyvät hoiva-
palveluihin elämänsä loppu-
vaiheessa ja ovat siellä lyhyen 
ajan tai eivät ollenkaan. Ym-
pärivuorokautisen hoivan tar- 
vetta pitää pyrkiä lykkää-
mään mahdollisimman pit-
källe tukemalla ikäihmisten 
toimintakykyä. Kaikki mikä pa-
rantaa yleistä hyvinvointia, tu-
kee ikäihmisten hyvinvointia, 
nyt ja tulevaisuudessa. Väestö 
ikääntyy joka tapauksessa ja 
hoivan tarve kokonaisuudes-
saan tulee lisääntymään.

Teijo: Olennainen kehit-
tämisen kohde on hoitoket-
jun sujuvuus. Se voi toteutua, 
jos saadaan aikaan toimiva 
omalääkärijärjestelmä ja ter-
veys- ja sosiaalipalvelujen yh-
teensovittaminen niin, että 
hoidossa otetaan huomioon 
ihmisen kokonaistilanne. Tar-
vitaan lisäksi yhteisöllistä asu-
mista, digitaalisia palveluja, 
hyvää kotihoitoa ja jossain vai-
heessa akuuttiosasto takaisin 
Iihin.

Mitä mieltä olette hallituksen 
kokeilusta, jossa yli 65-vuoti-
aat voivat käydä yksityisellä 
lääkärillä julkisen terveyden-
huollon hinnalla?

Teijo: Kolme käyntikertaa 
vuodessa yksityisellä ilman 
hoidontarpeen arviointia joh-
taa siihen, että hoitoketjut kat-
keavat ja lääkäreitä lähtee 
lisää yksityiselle sektorille ja 
lääkäripula pahenee julkisel-
la puolella. Lisäksi kokeilu syrjii 
nuorempia. Kyllä julkisen ter-
veydenhuollon pitää olla kaikil-
le tasapuolista. Siis kerrassaan 
huono ajatus.

Heli-Hannele: Mielestäni 
tämä ei palvele hoidon jatku-
vuutta. Pitkäaikaissairaudet ja 
lääkehoidon yhteensovittami-
nen tulee aina arvioida, vaikka 
hoidettaisiin pientäkin vaivaa. 
Tietenkin yli 65-vuotiailla voi 
olla yksinkertainen vaiva, joka 
hoituu helposti, kunhan pää-
see nopeasti lääkäriin. Lyhyellä 
aikavälillä tämä voikin tarkoit-
taa yksittäiselle henkilölle pa-
rannusta palveluihin. Tämä 
osaltaan suuntaa myös henki-
lökunnan siirtymistä yksityiselle 
puolelle ja lisää siten osaavan 
työvoiman saatavuuden on-
gelmia hyvinvointialueilla. Yk-

sityiset palveluntarjoajat 
keskittyvät isommille paikka-
kunnille, joten ei tämä mieles-
täni tasapuolista palveluiden 
saatavuutta lisää.

Ovatko Pohteen asiakas-
maksut mielestänne sopival-
la tasolla?

Heli-Hannele: Monilla hyvin-
vointialueilla, myös Pohteella, 
on nostettu asiakasmaksuja. 
Maksut ovat nousseet liian kor-
keiksi. Samaan aikaan hallitus 
on leikannut heikoimmassa 
asemassa olevien toimeentu-
loa. Julkisen terveydenhuollon 
asiakaskunnassa on paljon-
sairastavia ja pienituloisia, 
joille maksut kertyvät. Tervey-
denhuoltoon pitää kaikilla olla 
vara hakeutua. Maksuhuojen-
nusten ja -vapautusten ha-
kemista olisi tehtävä nykyistä 
selkeämmäksi. On todellisena 
vaarana, että asiakasmaksu-
jen ulosottojen määrä kääntyy 
nousuun.

Teijo: Maksut ovat liian kor-
keita. Esitin Pohteella näihin 
maksuihin korotusten puolit-
tamista, mutta ei se mennyt 
läpi lautakunnassa eikä val-
tuustossa. Maksun alentamis-
ta voi aina hakea, mutta se on 
tehty erittäin byrokraattiseksi 
ja monelle, etenkin vanhuksel-
le, liian vaikeaksi. Ulosotot ovat 
jo lisääntyneet, nämä maksut 
kun ovat suoraan ulosottokel-
poisia.

Miten nuorten pääsyä mie-
lenterveyspalveluiden piiriin 
voisi parantaa?

Teijo: Koulupsykologeja pi-
tää saada lisää nimenomaan 
kouluille. Palveluita pitää yli-

päätään olla tarjolla enem-
män lähipalveluina. Turvallisen 
aikuisen pitäisi olla läsnä siel-
lä, missä nuoret ovat. Kysees-
sä on laaja yhteiskunnallinen 
ongelma, joka ei poistu vain 
seurauksia hoitamalla. Yksi 
keskeinen syy tähän on älylait-
teet ja sosiaalinen media. Nii-
den tilalle pitää saada muita 
harrastuksia.

Heli-Hannele: Aina näissä 
parantamisen ja kehittämisen 
kysymyksissä pitää perehtyä 
nykytilaan, ennen kuin osaa 
sanoa, mitä pitäisi tehdä, että 
asiat menisivät parempaan 
suuntaan. Minulla ei ole täl-
lä hetkellä tarkkaan tiedossa, 
missä pullonkaulat ovat, kun 
tarve palveluille on kasvanut ja 
palveluiden piirin pääsemistä 
joutuu odottamaan. 

Lapsi, joka kärsii mielen-
terveysongelmista, saattaa 
jäädä pitkäksi aikaa ilman tar-
vitsemaansa apua. Tämä voi 
johtaa siihen, että tilanne pa-
henee ja tarvitaan lasten-
suojelun tukea. Psykologien 
rekrytointi on vaikeaa, haki-
joita ei ole riittävästi. Päättä-
jän näkökulmasta voin sanoa, 
että tulen tukemaan esityk-
siä, joissa nuorten palveluita 
parannetaan. Kuntien ja hy-
vinvointialueen yhteistyö eli 
ns. yhdyspinnat ovat tärkeitä 
kaikessa hyvinvointityössä, ja 
tulevina vuosina yhteistyön pi-
tää edelleen tiivistyä.

Miten tulevaisuudessa aio-
taan turvata sopimuspalo-
kuntien elinvoimaisuus?

Heli-Hannele: Suurella osal-
la sopimuspalokuntiin kuulu-
vista henkilöistä, kuten myös 

pelastuslaitoksen päätoimi-
sesta henkilöstöstä lienee 
nuoriso-osastotaustaa. Asen-
neilmapiiri, poliittinen tahtotila 
ja taloudelliset mahdollisuudet 
vapaaehtoistoimintaan ovat 
tärkeitä. Ilman tiloja ja kalustoa 
ei voi toimia. Nykyisessä maa-
ilmantilanteessa koko pelas-
tustoimen keskeinen rooli on 
aivan olennaisen tärkeää yh-
teiskunnan turvallisuuden yllä-
pitämisessä.

Teijo: Tähän on kaksi tietä: 
pitää saada lisää nuoria pa-
lokuntaharrastuksen pariin 
ja toisaalta kannustaa nuo-
ria pelastusalan koulutuk-
seen. Hyvinvointialueen pitää 
antaa resurssia nuorten har-
rastukseen ja turvata pienten 
paloasemien toiminta jatkos-
sa, kuin myös huolehtia hyvän 
työnantajan roolista myös so-
pimuspalokunnissa.

Mikä on yksi tärkeä asia, jon-
ka haluaisitte laittaa hyvin-
vointialueella kuntoon?

Teijo: Jos on pakko vali-
ta yksi, niin se on peruster-
veydenhuollon turvaaminen. 
Lisää lääkäreitä perustervey-
denhuoltoon, koska erikoissai-
raanhoidossa säästetään, kun 
vaivat hoidetaan ajoissa. Sa-
malla hoitoketju paranee, kun 
hoitoon yhdistetään sosiaali-
palvelut.

Heli-Hannele: Hoitoon pää-
sy on tärkeintä. Odotusajat ja 
jonot uhkaavat pidentyä. Hy-
västä hoidosta ja digitaalisten 
palveluiden toimivuudesta tu-
lee myös paljon hyvää palau-
tetta.
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Heli-Hannele  
Haapaniemi

Olen Heli-Hannele Haapanie-
mi, iiläinen toisen kauden kun-
nanvaltuutettu ja ehdolla sekä 
kuntavaaleissa että aluevaa-
leissa. Työskentelen tervey-
denhuollon tietojärjestelmien 
parissa ja olen aiemmin tehnyt 
pitkän työuran lastenhoitaja-
na sairaalan lastenosastolla. 
Vuoden 2025 alusta alkaen toi-
min jytyläisenä varapääluot-
tamusmiehenä. Meillä eletään 
vauvasta vaariin ja mummus-
ta muksuun neljän sukupolven 
tiiviissä yhteiselossa.

Olen innostunut toimi-
maan edelleen kuntapäättä-
jänä. Kunnilla tehtäviä riittää 
mm. koulutus ja varhaiskasva-
tus, hyvinvointipalvelut, maan-
käyttö ja kaavoitus, vesihuolto, 
katujen rakentaminen ja yllä-
pito, sekä elinkeinopolitiikka ja 
työllisyyspalvelut. IlmastoA-
reenaa ei saa unohtaa! Kasvun 
tavoittelussa pitää muistaa, 
että kestävä kehitys tarkoit-
taa sosiaalista, taloudellista ja 
ekologista kestävyyttä.

Iin taloudessa huolet-
taa alijäämän kertyminen 
ja isot investointitarpeet. In-
vestointien rahoittaminen 
nojautuu erittäin paljon tuu-
livoimaloista saatavaan kiin-
teistöveroon, johon taas 
kohdistuu muualta paineita 
tasata tuottoja valtionosuuksi-
en tasausjärjestelmällä. Hyvää 
on uusi valtuuston hyväksymä 
palvelusuunnitelma, joka an-
taa vankan pohjan opetus- ja 
varhaiskasvatuksen kehittä-
miselle. Esim. kyläkoulujen yl-
läpitämiseksi suunnitelmassa 
on yli hallintorajojen kartoitet-
tu kylien mahdollisuuksia saa-
da alueelleen lapsiperheitä ja 
siten säilyttää koulut. Valtarin 
yläkoulun rakentaminen lait-
taa kuntoon opetuksen olo-
suhteita.

Minna  
Halonen (sit.)

Olen 49-vuotias kulttuurialan 
ammattilainen. Perheesee-
ni kuuluu aviomies, 11-vuotias 
koululainen ja kolme jo aikuis-
ta lasta. Olen paljasjalkainen ii-
läinen ja seurannut politiikkaa 
intohimoisesti lähes koko aikui-
sikäni. Yhteiskunnalliset ilmiöt 
kiinnostavat ja siksi opiskelen-
kin sosiologiaa Lapin yliopis-
tossa enemmän ja vähemmän 
aktiivisesti. Tällä hetkellä työs-
kentelen lastenkulttuuripääl-
likkönä Oulun kaupungin 

Iin Vasemmiston ehdokkaat esittäytyvät
kulttuuripalveluissa. Olen virka-
vapaalla Iin kunnan kirjasto- ja 
kulttuurijohtajan tehtävästäni. 
Lukeminen ja kirjallisuus on ol-
lut minulle merkityksellisin har-
rastus lapsuudestani saakka. 
Lukemisen edistäminen on ol-
lut työurallani tärkeä asia – 
hyvä lukutaito on keskeinen 
tekijä arkielämästä selviytymi-
seen ja kriittinen lukutaito on 
tässä ajassa tärkeämpää kuin 
koskaan.

Olen ehdolla kuntavaaleis-
sa, koska haluan olla mukana 
vaikuttamassa Iin kunnan tu-
levaisuuteen. Maaseutualueet 
tyhjenevät, mutta Iin sijainti lä-
hellä Oulua mahdollistaa meil-
le paljon. Tärkein tavoitteeni on 
edistää Iin kunnan asuinym-
päristön kehittämistä. Uskon, 
että viihtyisä keskustaajama 
ja asuinympäristö on kunnal-
le keskeinen vetovoimatekijä. 
Lupaan myös puhua kulttuurin 
puolesta. Kulttuurilla on meille 
kaikille hyvinvointivaikutuksia 
ja erityisesti lapsille ja nuorille 
on tärkeää päästä osalliseksi 
erilaisesta kulttuuritarjonnas-
ta. Lupaan tehdä yhteistyötä 
yli puoluerajojen ja kuunnella 
kuntalaisten näkökulmia. De-
mokratian edistäminen ja 
tietoon pohjautuva päätök-
senteko ovat minulle tärkeitä 
arvoja.

Marko  
Härkönen (sit) 

Olen 48-vuotias Iiläinen, synty-
nyt Oulussa ja muuttanut Iihin 
2002. Ammattini on laatoittaja, 
kokemusta tästä on jo 20 vuot-
ta, lisäksi olen nuorempana 
tehnyt myös muita töitä. Kou-
lutukseni on pintakäsittelijän 
ammattitutkinto, lattianpääl-
lystäjä.

Työskentelen pääsääntöi-
sesti Oulun alueella sekä välil-
lä myös Lapissa.

Harrastuksiani ovat Saliban-
dy, kävely, pyöräily sekä oman 
talon ylläpitotyöt. Lisäksi mi-
nulla on oma ”mancave”, jossa 
voin rauhoittua maailman me-
nolta. Luottamustoimia minulla 
on muutamia, Olen oman alan 
ammattiosastoni puheenjoh-
taja, Rakentajien aluejärjestön 
varapuheenjohtaja, ammatti-
alaryhmän Tes-ryhmän jäsen 
sekä Rakentajien lomasääti-
ön varajäsen sekä työpaikkani 
varaluottamusmies.

Tavoitteenani kunnanval-
tuustossa on taata turvalli-
nen, toimiva sekä ympäristöä 
kunnioittava koulu lapsille ja 
nuorille. Lisäksi tavoitteenani 
on kunnan vuokra-asuntojen 
kunnostaminen ajanmukaisik-
si, remontoimalla tai uusimal-
la näitä.

Kun nämä perusasiat saa-

daan kuntoon, niin kunnan 
elinvoima säilyy ja ympäristö-
kunnistakin kiinnostutaan Iin 
toiminnasta ihmisten hyväksi, 
unohtamatta ympäristöä.

Johanna  
Jakku-Hiivala

Moikka! Olen Johanna, ja 
työskentelen Iin Micropolik-
sella. Toimin työssäni sekä 
hanketyöntekijänä, että yri-
tysneuvojana. Työssä minua 
inspiroi eniten ihmisten koh-
taaminen ja yhdessä asioiden 
eteenpäin vieminen. 

Olen toiminut Iissä kun-
nanvaltuutettuna edellisen 
kauden, ja sitä ennen olin va-
ravaltuutettuna. Olen istunut 
hyvinvointilautakunnassa, ol-
lut edustajana nuorisovaltuus-
tossa sekä noin vuoden olen 
saanut olla läsnä kunnanhal-
lituksen kokouksissa, sillä olen 
toiminut kunnanvaltuuston 1. 
varapuheenjohtajana. Olen 
toiminut kuluvan kauden myös 
Oulun käräjäoikeuden lauta-
miehenä. 

Kuntapäättäjänä toimimi-
nen on ollut kiinnostavaa ja 
opettavaista. Raskastakin toi-
sinaan. Iissä on tekemisen 
meininki, kehittävä suunta ja 
mielestäni valoisa tulevaisuus, 
jota olisin mielelläni rakenta-
massa edelleen. Ympäristöasi-
oiden eteenpäin vieminen on 
hienon alun jälkeen nyt hidas-
tunut, ja siihen toivoisin muu-
tosta ja uutta vaihdetta.

Sauli  
Keltamäki

Olen Sauli, iiläinen eläkeläinen. 
Työurani tein elementinteki-
jänä talotehtaalla ja nuorena 
miehenä työskentelin 12 vuotta 
Iijoen uitossa. Harrastan met-
sästystä, kalastusta ja mökkei-
lyä.

Haluan edistää käytän-
nön asioita, joista on hyötyä 
ihan jokapäiväisessä elämäs-
sä. Siksi yksi tärkeimmistä ta-
voitteistani on saada Iihin lisää 
pyöräteitä, erityisesti Kontin-
tielle ja Sorosentielle. Ne paran-
taisivat liikenneturvallisuutta ja 
tekisivät liikkumisesta helpom-
paa niin työ- ja koulumatkoilla 
kuin vapaa-ajallakin.

Olen ehdolla, koska haluan 
vaikuttaa siihen, että Ii kehittyy 
asukkaiden tarpeiden mukaan. 
Kun tehdään, niin tehdään kun-
nolla – ja kaikille, ei harvoille!

Jukka  
Kiuttu (sit.)

Olen Jukka Kiuttu Iistä, 57-v. 
keittiömestari. Olen ensim-
mäistä kertaa ehdokkaana 
kunnallisvaaleissa. Minulla on 
pitkä ravintola- ja kaupana-
lan työkokemus. Tällä hetkellä 
työskentelen K-supermarketis-
sa palvelutiskillä myyjänä.

Olen kiinnostunut kunnal-
lispolitiikassa reilusta ja avoi-
mesta päätöksen teosta sekä 
kunnan palveluiden kehittämi-
sestä.

Luonto, lähiretkeily ja kult-
tuuri ovat tärkeitä minulle. 
Vapaa-aikoina harrastan mu-
siikkia ja teatteritoimintaa. 

Tauno  
Kivelä

Olen Tauno, pian 72-vuoti-
as eläkeläinen Kuivaniemel-
tä. Minulla on kaksi lasta ja viisi 
lastenlasta. Työurani tein Veit-
siluodossa, missä työskentelin 
40 vuotta eri tehtävissä – vii-
meisimpänä sahurina.

Olen aina ollut aktiivinen yh-
teisön jäsen. Pelastakaa Lapset 
ry:ssä toimin ohjaajana, ja olen 
ollut mukana myös SPR:n toi-
minnassa sekä näytelmäryh-
mä Roolinvaihtajissa. Lisäksi 
olen kolmatta kautta kunnan-
valtuutettu ja toimin Iin vesilii-
kelaitoksen puheenjohtajana.

Minulle tärkeintä on kunta-
laisten etu. Iin nykytilanne huo-
lestuttaa, ja haluan tehdä töitä 
sen eteen, että syrjäkylät py-
syvät asuttuina ja kunnan pal-
velut toimivat kaikille – ei vain 
keskusta-alueella.

Teen työtä sen puolesta, 
että Iissä olisi hyvä elää nyt ja 
tulevaisuudessa!

Teijo  
Liedes

Olen 69-vuotias entinen lukion 
äidinkielen ja filosofian lehtori, 
nyt eläkkeellä. Olen ollut kunta-
politiikassa mukana useita val-
tuustokausia ja saanut toimia 
kunnanhallituksen ja useiden 
lautakuntien jäsenenä vuosien 
mittaan. Olen ollut useita kau-
sia vuorotellen valtuuston ja 
kunnanhallituksen puheenjoh-
tajana. Myös aluevaltuustossa 
olen ollut vasemmiston 1. vara-

jäsen ja Pohteen tulevaisuus-
lautakunnan jäsen. 

Olen ehdolla myös aluevaa-
lissa, koska alueen rakentami-
nen on kesken ja alueen, siinä 
samalla Iin, sote-palveluiden 
järjestäminen on ihmisten ar-
jessa erityisen tärkeä asia.

Iin kunta on ollut hyvä or-
ganisaatio työskennellä sekä 
opettajana että kuntapoliitik-
kona. Iissä on monia kehitys-
hankkeita meneillään, ja se 
pitää kiinnostusta hyvin yllä 
jatkaa politiikassa. Meillä on 
hyvä kuntastrategia ja sitä to-
teuttava henkilöstö. 

Minulle mieluista on ollut to-
teuttaa Iissä hyvää ilmasto- ja 
ympäristöpolitiikkaa. Olimme 
siinä pitkään edelläkävijöi-
tä jopa Suomen tasolla, mutta 
nyt vauhti on hiipunut ja tarvit-
taisiin uutta yhteen hiileen pu-
haltamista, jotta hyvä brändi 
saataisiin jatkumaan. 

Minulle on ollut tärkeintä se, 
että kunnassa on hyvät perus-
palvelut. Vain sitä kautta kunta 
säilyttää vetovoimaisuuten-
sa. Koulut, päiväkodit, liikun-
tapaikat, pyörätiet, satamat, 
yrityspalvelut...listaa voisi jat-
kaa, mutta jo tästä näkee, että 
kunnalle jäi paljon tekemis-
tä hyvinvointialueuudistuksen 
jälkeenkin. 

Kuntalaisten hyvinvointi on 
kaiken a ja o. Vakaa kuntatalo-
us on tietenkin koko ajan taus-
talla oltava kunnossa, ja siinä 
Iilläkin on tekemistä, kun jou-
dumme investoimaan pe-
ruspalvelujen tuotantoon. 
Tulevaisuus näyttää muu-
ten hyvältä, mutta ympäristö-
asiat ja esim. IlmastoAreenan 
järjestämisen takkuaminen, 
harmittavat. Mitä me jätämme 
tuleville sukupolville?

Katri  
Mustonen (sit.)

Olen Katri, vuonna 2007 Iihin 
muuttanut perheellinen, kah-
den teini-ikäisen äiti. Ii on ol-
lut minulle tuttu jo lapsuudesta 
asti – mummulani oli Iijoen 
rannalla, ja olen viettänyt pal-
jon aikaa näissä maisemissa. 
Siksi koen vahvasti kuuluvani Ii-
hin ja haluan olla mukana ke-
hittämässä Iin kuntaa entistä 
paremmaksi kaikille asukkaille. 

Olen tehnyt työuraani sekä 
insinöörin että sosionomin pa-
pereilla. Koulutustaustani ja 
kokemukseni antaa minul-
le monipuolisen näkökulman 
päätöksentekoon: insinöörinä 
hahmotan rakenteellisia ja ta-
loudellisia ratkaisuja, kun taas 
sosionomina ymmärrän ih-
misten hyvinvointiin ja palve-
luihin liittyviä tarpeita. Tämä 
yhdistelmä auttaa minua edis-
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tämään kestävää ja oikeuden-
mukaista kuntapolitiikkaa. 

Työskentelen tällä hetkellä 
varhaiskasvatuksen opettaja-
na Nikkarin päiväkodissa. Työni 
kautta näen päivittäin, kuin-
ka tärkeää on panostaa lasten 
ja perheiden hyvinvointiin. Ha-
luan varmistaa, että kunnas-
samme on tarjolla laadukasta 
opetusta ja varhaiskasvatusta, 
riittävästi tukea perheille sekä 
mahdollisuuksia harrastami-
seen ja osallisuuteen. 

Uskon vahvasti kuntalaisten 
vaikutusmahdollisuuksiin. Kun-
nan päätöksenteon tulee olla 
avointa, ja asukkaiden ääntä 
on kuunneltava. Yhteisöllisyys 
syntyy pienistä teoista: kun tu-
emme toisiamme ja raken-
namme yhdessä paremman 
kunnan, kaikki voivat parem-
min. Haluan olla tekemässä 
päätöksiä, jotka parantavat 
sekä yksilöiden että koko yhtei-
sön hyvinvointia.

Heli  
Paaso- 
Rantala (sit.)

Olen syntyperäinen iiläinen, ja 
tämä on ensimmäinen ehdok-
kuuteni kuntavaaleissa. Olen 
kuitenkin hiukan harjoitellut 
päätöksentekoa yläasteikäise-
nä, sillä tuIin valituksi Iin ensim-
mäiseen Nuorisovaltuustoon 
vuonna 2004. 

Työskentelen Iin kunnas-
sa harrastuskoordinaattorina, 
ja pidän tärkeimpänä työteh-
tävänäni harrastusmahdolli-
suuksien tarjoamista lapsille 
ja nuorille. Harrastukset tuke-
vat hyvinvointia, oli kyse min-
kä ikäisestä kuntalaisesta 
tahansa. Iissä on ollut hyvät 
mahdollisuudet harrastaa eri-
laisia liikuntalajeja, kädentaito-
ja, kulttuuria ja kirjallisuutta, ja 
niihin tulee panostaa tulevai-
suudessakin. 

Päätöksenteossa teen yh-

teistyötä yli puoluerajojen, 
jotta saamme asioita tapah-
tumaan kuntalaisten hyväksi.

Mari 
Räinä

Olen Mari, iiläinen kahden po-
jan äiti. Ammatiltani olen kiel-
tenopettaja ja työskentelen 
ammatillisen koulutuksen pa-
rissa. Vapaa-ajallani tykkään 
käydä salilla, hiihtää ja teh-
dä käsitöitä sekä viettää aikaa 
lasten kanssa vaikkapa eloku-
via katsellen. Minulle tärkeitä 
arvoja ovat yhdenvertaisuus, 
vastuullisuus ja luonnon kunni-
oittaminen. 

Lähdin ehdokkaaksi kunta-
vaaleihin, koska haluan osal-
tani vaikuttaa siihen, että Iissä 
on meillä kaikilla hyvä asua. 
Erityisesti lähellä sydäntä ovat 
lasten ja nuorten asiat, ku-
ten opiskelu- ja harrastus-
mahdollisuudet. Koen myös 
tärkeäksi julkisen liikenteen ke-
hittämisen, jotta työssäkäynti 
ja opiskelupaikoille kulkeminen 
olisi vaivatonta myös kunnan 
ulkopuolelle. 

Työn ja koulun vastapai-
noksi tulee lähiliikuntapaikko-
jen sekä lähiluontopaikkojen 
olla kaikkien saavutettavissa. 
Myös kulttuuriin tulee panos-
taa, sillä toivon kaikkien löytä-
vän arkeensa itselle mieluisia 
hyvinvointia tukevia asioita.

Harri  
Sanaksen- 
aho (sit.)

Olen Kuivaniemellä asuva 
60-vuotias metsätilallinen, toi-
melias ja määrätietoinen vai-

kuttaja. Minulle on tärkeää 
löytää käytännönläheisiä rat-
kaisuja, joilla voidaan kehittää 
kuntaamme ja sen elinvoimaa 
sekä harrastusmahdollisuuk-
sia.

Perheeseeni kuuluvat rakas 
puolisoni Päivi sekä jo omilleen 
muuttaneet kaksoset, tytär ja 
poika, joilla on omat perheet 
ja vakiintuneet ammatit. Ar-
keni täyttävät niin luonnossa 
liikkuminen kuin aktiivinen jär-
jestötoiminta, jossa olen ol-
lut mukana lähes 40 vuotta. 
Metsästys, riistanhoito, mar-
jastus ja metsänhoito ovat 
minulle mieluisia tapoja viet-
tää vapaa-aikaa, samoin kuin 
karjalankarhukoirien kasvatus. 
Lisäksi puolisoni kanssa ren-
toudumme elokuvien parissa.

Toimin aktiivisesti kunta-
politiikassa ja järjestöissä: Iin 
kunnanvaltuuston varaval-
tuutettuna sekä Iin sitoutu-
mattomien valtuustoryhmän 
puheenjohtajana, yhdys-
kuntalautakunnan jäsenenä, 
Koillismaan metsänhoitoyh-
distyksen valtuuston jäsenenä 
ja hallituksen varajäsenenä Iin 
seudun riistanhoitoyhdistyksen 
hallituksen varapuheenjohta-
jana sekä Karjalankarhukoirien 
valtakunnallisena jalostusneu-
vojana ja jalostusryhmän va-
rapuheenjohtajana.

Tulevalla valtuustokaudel-
la haluan keskittyä kuntata-
louden tasapainottamiseen 
sekä Iin elinvoiman ja yritystoi-
minnan edellytysten vahvista-
miseen kunnan reuna-alueet 
mukaan lukien. Työllisyyden 
kehittäminen, järkevä kaa-
voitus ja maanhankinta ovat 
avainasioita, samoin kuin uu-
sien vuokra-asuntojen raken-
taminen todellisen tarpeen 
mukaiseksi.

Olen tehnyt useita valtuus-
toaloitteita, kuten Illinsaaren 
lumitykit, Kuivaniemen kes-
kustaan rakennettavat vuok-
ra-asunnot, kunnanvaltuuston 
kokousten suoratoistolähetyk-
set, Kuivaniemen keskuskentän 
kuntoportaat ja koirapuiston 
rakentaminen Kuivaniemen 
keskustaajamaan.

Olen hyvin motivoitunut ja 
valmis jatkamaan työtä kunta-
laistemme hyväksi ja varmis-
tamaan, että kunnassamme 
on hyvät edellytykset asumi-
selle, yrittämiselle ja vapaa-
ajalle.

Leena  
Tiiro

Olen 53-vuotias, perheesee-
ni kuuluu kaksi jo aikuista lasta, 
mies ja kaksi koiraa. Työsken-
telen sosiaalialalla mielenter-
veyskuntoutujien kanssa. Olen 
ollut Iin kunnan valtuustossa 
nyt neljä kautta. 

Minulle on tärkeää, että kai-
killa on mahdollisuus hyvin-
vointiin ja turvalliseen elämään 
riippumatta taloudellisesta ti-
lanteesta tai taustasta. Kunta 
tuottaa palveluita kaikenikäi-
sille ja on iso merkitys sillä, että 
ne ovat laadukkaita ja kaikkien 
ulottuvilla. Varhaiskasvatuk-
sen ja opetuksen lisäksi myös 
kulttuuri- ja erilaiset vapaa-
ajanpalvelut, kuten kirjasto, 
nuorisotyö, liikuntapalvelut ja 
kansalaisopisto ovat tärkeitä. 
Ne pitävät yllä meidän kaikkien 
hyvinvointia ja jaksamista ar-
jessa. Kunnan rooli työllisyyden 
edistämisessä ja koulutuksen 
tasa-arvoisten mahdollisuuk-
sien tarjoamisessa on myös 
oleellinen, erityisesti nuorten 
työllistymismahdollisuuksien 
parantamisessa ja koulutuk-
sen kehittämisessä. 

On tärkeä, että kunnan ta-
loudellinen tilanne säilyy va-
kaana, mutta ei palveluja 
heikentämällä, eikä eriarvoi-
suutta lisäämällä. Kuntalaisten 
osallistumismahdollisuuksia 
päätöksentekoon pitää lisätä, 
jotta ihmiset voivat vaikuttaa 
heitä koskeviin asioihin. Kun-
nan päätöksenteon tulee olla 
avointa ja läpinäkyvää ja val-
tuustotyöstä on kehitettävä 
entistä avoimempaa ja kuun-
televampaa.

Arto  
Tikkanen (sit.)

Olen iiläinen ja ehdolla ensim-
mäistä kertaa kuntavaaleissa. 
Työskentelen yrittäjänä Laite- 
ja Soitinhuollossa ja olen ai-
emmin tehnyt pitkän työuran 
kaivinkoneiden, ajoneuvonos-
tureiden ja muiden koneiden 
parissa, huolto- sekä ajohom-
missa. 

Olen kiinnostunut toimi-
maan kuntapäättäjänä vaikut-
tamassa päätöksien tekoon. 
Kunnan toiminnassa kiinnos-
taa erityisesti budjetointi ja sitä 
kautta syrjäalueiden hyvin-
vointi, kuten myös keskustaa-
jaman toimivuus ja palvelut. 
Toimin yritykseni kautta koko 
kunnan alueella, vapaalla tu-
lee vietettyä aikaa Kuivanie-
men kylällä. Ympäristöasiat 
ovat myös tärkeitä, jotta säilyt-
täisimme Iin asuttavana, uu-
sia asukkaita houkuttelevana 
ja viihtyisänä maalaiskuntana 
myös tulevaisuudessa. Harras-
tusten vuoksi liikun aika pal-
jon luonnossa, siksi luontoarvot 
ovat myös lähellä sydäntä. 

Sähkövoimatekniikan in-
sinöörinä energia-asiat ovat 
myös tärkeitä eli miten ja mil-
lä hinnalla, niin rahallisesti kuin 
myös luonto ja muut arvot 
huomioon ottaen. Puhdas vesi 
ja lämpö ovat meille pohjoisen 
ihmisille elinehto, jotta tulem-
me toimeen täällä muuttuvis-
sa olosuhteissa. 

Mihin rakennetaan, mitä ra-
kennetaan, miten rakennetaan 
ja miksi ovat meille kaikille tär-
keitä kysymyksiä tulevaisuu-
dessa.

Kunnanvaltuusto päätti pitkäl-
listen vatulointien jälkeen pu-
rattaa Valtarin koulun nykyiset 
rakennukset ja rakennuttaa 
paikalle kokonaan uuden kou-
lurakennuksen. Valtuuston ko-
kouksessa käytiin asiasta pitkä 
keskustelu. Neuvottelujen jäl-
keen tehtiin yksimielinen pää-
tös.

Valtarin koulun nykyinen 
päärakennus on alunperin Iin 
Yhteiskoulun koulurakennuk-
seksi 1950-luvun lopulla val-
mistunut kiinteistö. Iin kunta 
onnistui, kuten valitettavan 
monien muidenkin kiinteistö-
jensä osalta remontoimaan 
rakennuksen pilalle. Kiinteis-

Valtarin koulun uudisrakentaminen on välttämätöntä
tössä työskentelevät koululai-
set ja työntekijät ovat kärsineet 
sisäilmaongelmista vuosia, jo-
ten uuden koulun saaminen on 
vättämätöntä.

Valtuustossa kritisoitiin lä-
hinnä keskustan ja perussuo-
malaisten valtuustoryhmästä 
uuden rakennuksen suuruut-
ta. Kriteerinä oli, että oppilas-
määrä tulee tulevaisuudessa 
vähenemään. Mitään konk-
reettista esitystä siitä, kuinka 
paljon suunniteltua rakennus-
ta pitäisi pienentää, ei tehty. 
Mahdotontahan sellaista on 
tietääkään. Totta on, että op-
pilasmäärä näyttää tämän-
hetkisen tiedon perusteella 

laskevan nykyisen lapsimää-
rän perusteella. Mutta jos Iin 
kunnan vetovoima säilyy ny-
kyisenkaltaisena ja kenties pa-
raneekin, ei hukkatiloja tule. On 
mielenkiintoista seurata Ou-
lun kouluverkkosuunnitelmien 
toteutumista lähivuosina. Jos 
ja kun Oulussa harvennetaan 
kouluverkkoa merkittävästi, on 
hyvässä iskussa oleva Iin kou-
luverkko vetovoimatekijä, jon-
ka lippulaivaksi Valtarin koulu 
tulee.

Uuden koulun tiloja lisää ns. 
normaalien luokkatilojen ohel-
la se, että vihdoinkin saadaan 
yksien kattojen alle kaikki ylä-
koulun tarvitsemat opetustilat. 

Rakennukseen tulee opetus- ja 
muita tiloja erilaisia tukitoimia 
tarvitseville oppilaille ja mui-
ta lain velvoittamia tiloja, mikä 
on nykyaikaa ja tärkeä asia. Se 
parantaa viihtyvyyttä ja mah-
dollistaa opettajillekin asian-
mukaiset edellytykset tärkeälle 
työlleen.

Uusi koulu on suunnmitel-
tu n. 450:lle oppilaalle ja on 
kooltaan 5500 neliötä. Hin-
naksi saisi tulla maksimissaan 
15 miljoonaa euroa. Koulu ra-
kennetaan ns. KVR-urakkana, 
josta tullaan aikanaan neuvot-
telemaan kolmen rakentajan 
kanssa. Rakentaminen alkaa 
ensi vuoden keväällä ja koulu 

valmistuu v. 2027 lopulla.

Sauli Keltamäki, 
Opetus- ja varhais- 
kasvatuslautakunnan jäsen.
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Vaalikoneet panevat pohtimaan 
seuraavia väitteitä:
”Nelostien uusi linjaus taajaman itäpuolelle näivettää Iin keskustan.”
”Iin ohitustie on kannatettava hanke.”

Päätös nelostien linjauksesta on 
jo tehty ja se on lainvoimaisessa 
kaavassa. Iin kunta ei päätä tien 
rakentamisesta, eikä suunnittelus-
ta, koska rahoitus tulee valtiolta. 
Suunnitteluun määrärahaa on jo 
myönnetty.

Nelostien uusi linjaus tarkoit-
taa sitä, että läpikulkuliikenne 
ei kulkisi enää kuntakeskuksen 
kautta. Keskustaajaman ohitta-
va tie on mielestäni sekä uhka että 
mahdollisuus. Paljon riippuu sii-
tä, miten liittymäratkaisut onnis-
tutaan toteuttamaan. Kulkeminen 
Iin keskustaajamaan voi tulla su-
juvammaksi esimerkiksi Aseman-
seudun liittymän kautta. Myös 
uutta asutusta ja palveluita tien 
vaikutusalueelle todennäköisesti 
rakentuu. Kunnan sisäinen liiken-
ne tulee muuttumaan merkittäväs-
ti ja ohikulkevaan asiakasvirtaan 
uusi linjaus tulee kyllä vaikut-
tamaan. Epäselvä tilanne lienee 
haitannut yritysten sijoittumispää-
töksiä jo pitkään. 

Toinen asia on, että laajat tiealu-
eet vievät tilaa rakentamattomalta 
luontoympäristöltä ja vaikuttavat 
maisemakuvaan olennaisesti. Lä-
hiympäristön asukkaille uudessa 
linjauksessa on kyse isosta muu-
toksesta, eikä muutos ymmärrettä-
västi ole kaikille mieluinen.

Mutta näivettyykö  
keskustaajama? 
Näivettyy, jos ollaan sitä miel-
tä, että niin käy. Sen eteen, käykö 
näin, työ tehdään Iissä ja iiläisten 
päätöksillä. Kun en vielä asunut 
Iissä, en muista koskaan pysähty-
neeni paikkakunnalla, vaikka Ke-
min ja Oulun väliä tuli rampattua, 
paitsi kerran luokkaretkellä Ou-
luun 9. luokalla, mutta siitä on 
melkoisen kauan. Ensimmäisen 
kerran kuulin Vanhasta Haminas-
ta, kun kävin Oulusta pyöräret-
kellä Iin kesätapahtumien aikaan 
2009.

Mitä sitten tarvittaisiin?
Ensinnäkin voitaisiin elvyttää van-
han Haminan markkinat.  

Toiseksi viime vuoden keskus-
tan ranta-alueen ideakilpailun 
voittajatyö on hyvä pohja lähteä 
kehittämään ranta-aluetta.

Kuntalaisilta on erityisesti vä-
littynyt toive säilyttää kaikille 
avointa tilaa, rakennettua ja ra-
kentamatonta, ranta-alueella. Yh-
teinen olohuone ja viihtymisen 
vetonaula tarvitaan. Kyseessä on 
Iin arvokeskusta. Keskustaajama 
on kunnan näyteikkuna ja veturi 
– nykyisellään kylläkin aika onne-
ton.  Iin keskustaajaman läpi kul-

Tekoälyltä pyydetty tiivistelmä

”Hmm...Onko taajamamme viihtyisä?” Kuva Mari Koukkula.

keva runsas liikenne ei  mitenkään 
lisää viihtyvyyttä, ja keskeiseltä 
osalta taajama onkin teitä ja pysä-
köintialueita.

Työväentalosta ehkä voisi tul-

la hyvä kirjasto, mutta se on vähän 
väärässä paikassa, meluisalla ris-
teysalueella. Ja on kyllä harmi, että 
kunnantalo on Micropoliksessa. 
Se tuntuu kyllä enemmän kunnan 

toimistolta kuin kunnan sydämel-
tä.

Heli-Hannele Haapaniemi

”Oletteko ottaneet minut huomioon?”

### NELOSTIEN UUSI LINJAUS JA VAIKUTUKSET IIHIN
 **Yleiskuvaus tilanteesta:**  
- Nelostien linjauksen siirtäminen taajaman itä-
puolelle herättää huolta Iin keskustan elinvoimai-
suuden heikkenemisestä.  
- Iin ohitustie haastaa erityisesti pohtimaan kunta-
keskuksen tulevaisuutta.
 **Toteutuksen tilanne:**  
- Päätös nelostien linjauksesta on jo tehty ja sisäl-
lytetty kaavoitukseen.  
- Iin kunta ei vastaa tien rakentamisesta, sillä ra-
hoitus tulee valtiolta.  

### UUSI LINJAUS: MAHDOLLISUUDET JA HAASTEET
 **Liikenteen muutokset:**  
- Läpikulkuliikenne ei jatkossa kulkisi kuntakeskuk-
sen kautta.  
- Keskustaajaman ohittava tie voi olla sekä uhka 
että mahdollisuus, ja liittymäratkaisut ovat avain-
asemassa.  
 **Vaikutukset kuntakehitykseen:**  
- Uutta asutusta ja palveluita on odotettavissa.  
- Kunnan sisäinen liikenne muuttuu merkittävästi, 
ja uusi linjaus vaikuttaa asiakasvirtoihin.  
- Epävarmuus ohitustien rakentamisesta on saat-
tanut hidastaa yritysten sijoittumista alueelle.  
 **Ympäristövaikutukset:**  
- Laajat tiealueet vievät tilaa luonnonympäristöltä 
ja vaikuttavat maisemaan.  
- Lähiympäristön asukkaille linjaus merkitsee suur-
ta, ei aina mieluisaa muutosta.

### KESKUSTAAJAMAN TULEVAISUUS
 **Näivettymisuhka:**  
- Keskustaajama näivettyy, jos niin päätetään 
antaa tapahtua.  
- Kunnan ja kuntalaisten yhteisillä toimilla voidaan 
vaikuttaa keskustaajaman elinvoimaisuuteen.
**Historia ja kehitystarpeet:**  
- Vanhan Haminan markkinoiden elvyttäminen 
- Keskustan ranta-alueen kehittämiseen on hyvät 
edellytykset viimevuotisen ideakilpailun voittaja-
työn pohjalta.

### KUNTALAISTEN TOIVEET JA  
KESKUSTAN MERKITYS
 **Ranta-alueen kehittäminen:**  
- Kuntalaiset toivovat säilytettävän kaikille avointa, 
rakennettua ja rakentamatonta tilaa.  
- Alueesta tulisi luoda yhteinen olohuone ja veto-
naula.
 **Keskustan asema:**  
- Keskustaajama on kunnan näyteikkuna ja veturi, 
mutta sen viihtyvyys on tällä hetkellä vähäistä.  
- Liikenne ja pysäköintialueet hallitsevat aluetta.

### RAKENNUSTEN JA TILOJEN  KEHITTÄMINEN
 **Kirjaston sijainti:**  
- Työväentalo voisi toimia kirjastona, mutta sen 
sijainti meluisalla risteysalueella on haastava.  
 **Kunnantalo:**  
- Kunnantalo sijaitsee Micropoliksessa, mikä luo 
toimistomaisen vaikutelman ja heikentää sen ase-
maa kunnan ”sydämenä.”

Muista äänestää
Vaalipäivä sunnuntaina 13.4.2025 klo 9 – 20.
Ennakkoäänestys kotimaassa 2. – 8.4.2025 

ja ulkomailla 2. – 5.4.2025.



17Vasemmistoliiton Iin Vaalilehti 2025

Vetovoima tuo kuntaan elin-
voimaa, joka näkyy hyvin-
vointina koko kunnan alueella. 
Palvelujen saatavuus niin syr-
jäalueilla kuin myös keskus-
taajamassa on edellytys 
vetovoimalle, jolla saadaan 
kuntaan uusia asukkaita ja sitä 
kautta palveluntuottajia.

Kuitenkaan pelkkä vetovoi-
ma ei riitä – tarvitaan myös pi-
tovoimaa, joka varmistaa, että 
jo olemassa olevat asukkaat ja 
yritykset viihtyvät Iissä ja ha-
luavat jäädä kuntaan. Hyvin 
saavutettavat ja laadukkaat 
peruspalvelut, kuten koulut, 
terveydenhuolto ja vapaa-
ajan mahdollisuudet, eivät ai-
noastaan houkuttele uusia 
asukkaita, vaan myös vahvis-
tavat nykyisten kuntalaisten si-
toutumista alueeseen.

Kun kunta panostaa inf-
rastruktuuriin, asumisvaihto-
ehtoihin ja elinkeinoelämän 
tukemiseen, syntyy positiivinen 
kierre, joka edistää sekä väes-
tönkasvua että yritysten sijoit-
tumista alueelle. 

Pitovoima tarkoittaa myös 
toimivaa yhteisöllisyyttä, viih-
tyisiä asuinalueita ja monipuo-
lisia harrastusmahdollisuuksia, 
jotka tukevat ihmisten hyvin-
vointia ja juurtumista paikka-
kunnalle.

Elinvoimainen kunta tarjoaa 
työmahdollisuuksia, yrittäjäys-

Vetovoima ja pitovoima  
luovat elinvoimaa

tävällisen toimintaympäristön 
ja monipuolisia palveluja kai-
kenikäisille asukkailleen. 

Kulttuuri- ja liikuntapalvelut, 
laadukas varhaiskasvatus ja 
koulutus sekä toimiva joukko-
liikenne ovat sekä vetovoima- 
että pitovoimatekijöitä, jotka 
lisäävät alueen kiinnostavuut-
ta uusille asukkaille ja yrityksil-
le sekä sitouttavat jo paikalla 
olevia.

Vetovoiman ja pitovoiman 
ylläpitäminen ja kehittäminen 
edellyttää jatkuvaa yhteis-
työtä kuntalaisten, yritysten ja 
eri sidosryhmien välillä. Avoin 
vuoropuhelu, osallistava pää-
töksenteko ja innovatiiviset 
ratkaisut luovat pohjan kun-
nalle, jossa asukkaat viihtyvät 
ja jossa tulevaisuus näyttää 
valoisalta.

Energian hankintakeinot 
ovat myös kunnan asioita, sil-
lä ne vaikuttavat suoraan alu-
een elinvoimaan, kestävyyteen 
ja asukkaiden hyvinvointiin. 
Kunta voi edistää uusiutuvan 
energian käyttöä investoimal-
la esimerkiksi aurinko-, tuuli- ja 
bioenergiaan sekä tukemal-
la energiatehokkaita ratkaisu-
ja niin julkisissa kuin yksityisissä 
rakennuksissa.

Omavarainen ja kestävä 
energiantuotanto lisää kunnan 
itsenäisyyttä ja vähentää riip-
puvuutta ulkopuolisista ener-

giantoimittajista. Kunta voi 
hyödyntää paikallisia ener-
gialähteitä, kuten haketta, bio-
kaasua ja maalämpöä, jotka 
tukevat alueellista työllisyyt-
tä ja taloutta. Lisäksi energia-
tehokkuuden parantaminen 
kuntarakennuksissa, katuva-
laistuksessa ja liikenteessä vä-
hentää energiakustannuksia 
ja pienentää kunnan hiilijalan-
jälkeä.

Kokonaisvaltainen ener-
giastrategia on tärkeä osa 
kunnan vetovoimaa ja pito-
voimaa. Kestävät ja edulliset 
energiaratkaisut voivat hou-
kutella uusia yrityksiä alueelle 
ja tarjota asukkaille edullisem-
pia asumiskustannuksia. Kun-
nan tehtävänä on suunnitella 
energiahankintaa pitkällä täh-
täyksellä ja varmistaa, että 
ratkaisut tukevat sekä talou-
dellista että ympäristöllistä 
kestävyyttä.    

Arto Tikkanen

”Vetovoima tuo kuntaan elinvoimaa, joka näkyy hyvinvointina koko kunnan alueella. Mutta tar-
vitaan myös pitovoimaa, joka varmistaa, että jo olemassa olevat asukkaat ja yritykset viihtyvät 
Iissä ja haluavat jäädä kuntaan.”

Arvoisat kuntalaiset! Olemme 
tulleet siihen hetkeen, jolloin 
valitaan kunnanvaltuutettu-
ja Iin kunnan valtuustoon. Olen 
itsekin ehdolla vaalissa. Olen 
ollut useana vuotena valtuus-
tossa, menossa on neljäs kausi. 

Menneiden kausien aika-
na kunnassa on tapahtu-
nut suuria muutoksia eivätkä 
kaikki ole olleet missään ni-
messä entiseen Kuivaniemen 
kuntaan verrattuna paran-
nuksia, paremminkin päin vas-
toin. Ja sitten tämä sotekuvio 
on ollut luku sinänsä. Se mitä 
kuntaliitos vei palveluista Kui-
vaniemestä, oli pientä hyvin-
vointialuetouhotuksen rinnalla. 
Meidän vanhuksista tuli vain 
pelinappuloita, oikeastaan pi-
kemminkin voi sanoa suoras-
taan ongelmia, joita on viety ja 
kuskattu ties minne, mistä löy-
tyisi edes jonkinlainen sijoitus-
paikka. Tulevaisuus ei näytä 
tuovan parannusta tähän suu-

Kuivaniemen palvelut 
huonolla tolalla

reen ongelmaan.
Kunnan investoinnit tulevat 

keskittymään tulevaisuudes-
sa pääosiltaan Iihin, jossa kyllä 
riittää korjattavaa. Itse toimin 
tällä hetkellä valtuutettuna, 
vesiliikelaitoksen johtokunnan 
puheenjohtajana, Iin energia 
oy:n hallituksen jäsenenä sekä 
kahdessa lautakunnassa va-
rajäsenenä. Haluan kuitenkin 
jatkaa päättäjänä, jos te kun-
talaiset katsotte, että olen tei-
dän äänenne arvoinen. 

Tauno Kivelä

Olen aina asunut luonnon lä-
hellä. Lapsena vanhempani 
veivät minut marjametsään ja 
retkille, mutta aikuisena en ole 
ollut kovin aktiivinen luonnos-
sa liikkuja. Viime aikoina olen 
kuitenkin alkanut kaivata luon-
tokokemuksia – mutta läh-
teminen ei ole aina helppoa. 
Selkeät, merkityt reitit sekä 
taukopaikat eväiden syömi-
seen ja makkaranpaistoon te-
kisivät luonnossa liikkumisesta 
helpompaa ja houkuttelevam-
paa.

Iissä olen käynyt Hiastinhaa-
ran luontopolulla ja Praavassa 
merenrannassa – molemmat 
aivan mahtavia paikkoja. Olen 
myös kuullut Oolannin ja Pu-
rusaaren laavuista, mutta ne 
ovat minulle vielä uusia tutta-
vuuksia. Haluaisin nähdä Iissä 
vielä enemmän merkittyjä reit-
tejä ja tulistelupaikkoja, jotta 
myös epävarmemmat kävijät 
uskaltautuisivat retkelle – esi-

Lisää matalan kynnyksen 
luontokohteita Iihin

merkiksi perheet lasten kans-
sa. Myös keskustan tuntumaan 
olisi hyvä saada nuotiopaikka 
puuhuoltoineen, jotta päivä-
kotilapset, koululaiset ja erityis-
ryhmät pääsisivät helpommin 
luontoon.

Tiedän, että Iin kunta on ol-
lut mukana mahdollistamassa 
näitä kohteita yhdessä ky-
läyhdistysten ja harrasteseu-
rojen kanssa. Tämäntyyppistä 
yhteistyötä olisi tärkeää jat-
kaa, jotta saisimme yhä lisää 
matalan kynnyksen lähiluon-
topaikkoja. Kaikilla tulisi olla 
mahdollisuus nauttia luonnos-
ta ja sen hyvinvointia tukevista 
vaikutuksista.

Mari Räinä
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Mietin kauan, että mistä ai-
heesta kirjoittaisin tähän 
vaalilehteen. On niin monia 
asioita, joista voisi kirjoittaa, 
mutta päätin sitten kertoa jos-
takin omasta kokemuksestani, 
jonka olen kokenut hyvin mer-
kitykselliseksi.

Nuorten pahoinvoinnista ja 
vaikuttamismahdollisuuksis-
ta puhutaan paljon, joten aloin 
miettiä vuoden -23 lopulla, että 
voisiko tapahtuman järjes-
tämisessä jotenkin osallistaa 
iiläisiä nuoria. Olemme kaveri-
porukalla järjestäneet Piippu-
rock-tapahtumaa vuodesta 
2014 lähtien, ja iltatapahtuma 
on aina ollut vain aikuisille. 
10-vuotisjuhlan kunniaksi läh-
dettiin kokeilemaan, haluai-
sivatko nuoret olla osallisena 
tapahtuman suunnittelussa ja 
toteutuksessa. 

Ensimmäinen tapaaminen 
päätettiin järjestää Kulttuu-
riKauppilassa. Vaikka tapaa-
miseen kutsuttiin nuoria sekä 
perinteisin ilmoituksin mm. 
kauppojen seinillä, Iin lukiolla, 
Valtarin koululla ja Iin nuorisoti-
lalla, että somessa, osallistujia 
tuli paikalle vain kaksi. Heidän 
kanssaan saatiin silti hyvää ja 
avointa keskustelua mm. gen-
reistä ja siitä, miten tavoittaa 
nuoria. 

Totesimme, että jos halu-
amme tavoittaa nuoria kasvo-
tusten, meidän täytyy mennä 
sinne, missä nuoret ovat. Jos 
nuoret kutsutaan johonkin 
erilliseen tilaisuuteen, kynnys 
osallistua on liian suuri. Siispä 
päätimme kysyä Iin nuoriso-
työltä, saisimmeko tulla kun-
nan nuokkarille juttelemaan 
tapahtuman järjestämiseen 
liittyvistä asioista nuorten 
kanssa.

Ensimmäisen työpajan vir-
heistä oppineena toinen nuo-
rille suunnattu tapaaminen 
järjestettiin Iin nuorisotila Löhö-
lässä, jossa nuoret hengailevat 
muutenkin. Nuoria houkutel-
tiin osallistumaan lupaamalla 

Osallisuus ei ole pelkkä sana 
– annetaan nuorille tilaa vaikuttaa!

herkkuja, ja nuokkarille vietiin-
kin pitsaa, limukkaa, kahvia 
ja keksejä. Työpajaan saatiin 
osallistumaan 15 nuorta, ja hei-
dän kanssaan juteltiin pienissä 
ryhmissä, joissa jokaisessa oli 
yksi meidän porukastamme.

Nuorille haluttiin antaa va-
paus ideoida vapaasti ja ilman 
rajoituksia. Nuoria piti hieman 
rohkaista, jotta he uskalsivat 
alkaa kertomaan omista toi-
veistaan, mutta kun he saivat 
huomata, että mitään ideaa 
ei suoraan ammuta alas, he 
rentoutuivat ja alkoivat kertoa 
avoimemmin ajatuksiaan. Ide-
oita vertailtiin lopuksi yhdes-
sä ja huomattiin, että ajatukset 
olivat samankaltaisia. Toiveet 
olivat todella maltillisia, ja nuo-
ret kertoivatkin, että he tarvit-
sevat vain kivan paikan, missä 
jutella kavereiden kanssa.

Nuorille annettiin myös 
mahdollisuus tulla raken-
tamaan tapahtuma-aluet-
ta mieleisekseen. He aitasivat 
ikärajattoman alueen, pys-
tyttivät telttoja ja asettelivat 
istuinryhmiä, miten itse halu-
sivat. Olin toki avustamassa 
ja neuvomassa tarvittaessa, 
mutta nuoria rohkaistiin neu-
vottelemaan keskenään alu-
een toiminnoista ja tekemään 
itsenäisesti päätöksiä. Nuoret 
olivat aktiivisia ja innoissaan 
päästessään vaikuttamaan 
alueen ulkonäköön ja toimin-
toihin, ja heitä kohdeltiin ta-
savertaisena ja arvokkaana 
osana muuta rakennusporuk-
kaa.  Urakan päätteeksi syötiin 
yhdessä.

Tapahtuman jälkeen pidet-
tiin vielä palautetyöpaja, jossa 
nuoret saivat kertoa vapaas-
ti, mikä toimi ja mikä ei, ja mitä 
voisi kehittää. Tässä vaiheessa 
oltiin jo enemmän tuttuja kes-
kenämme, joten se varmasti 
auttoi siinä, että saatiin rehelli-
siä vastauksia ja aitoa keskus-
telua. Nuoret olivat tyytyväisiä 
tapahtuman osallistavuu-
teen ja järjestelyihin, mutta 

parannettavaakin löytyi. Ilah-
duttavaa oli etenkin, että 
kaikki viimeiseen työpajaan 
osallistuneet nuoret ilmaisivat 
halukkuutensa osallistua vas-
taisuudessakin tapahtuman 
suunnitteluun ja toteuttami-
seen.

Kokemuksemme mukaan 
osa nuorista on mielellään 
mukana kertomassa mielipi-
teitään ja myös toteuttajan 
roolissa, mutta valtaosaa on 
vaikeaa saada innostumaan. 
Mutta jos edes osa saadaan 
mukaan, niin kokemus voi olla 
heille hyvinkin merkityksellinen. 
Kuulluksi tuleminen ja toimi-
juuden vahvistaminen lisäävät 
valtavasti henkistä hyvinvoin-
tia, ja etenkin jos nuori kokee 
olevansa tasavertainen jäsen, 
voivat vaikutukset olla hyvinkin 
positiiviset ja pitkälle kantavat. 
Tämän vuoden tapahtuma-
suunnittelu on jo aloitettu, ja oli 
kertakaikkisen sydäntä läm-
mittävää, että ehdotus yhtei-
sestä tapahtumasta tuli tällä 
kertaa nuorilta. Tuli sellainen 
olo, että jotain tehtiin oikein.

Suosittelen nuorten mukaan 
ottamista ihan kaikille toimi-
joille ja päätöksentekijöille. 
Nuorten osallistaminen ei mie-
lestäni tarkoita sitä, että kaikki 
heidän toiveensa tulee täyt-
tää, vaan että yhdessä kes-
kustellen saadaan molempia 
osapuolia miellyttävä loppu-
tulos, ja että kaikille tulee ko-
kemus, että tuli kuulluksi, pääsi 
vaikuttamaan ja olemaan tär-
keä osa yhteisöä.

Tässä kirjoittaessani huo-
maan, että kaikki nämä jutut-
han pätevät meihin kaikkiin, 
olipa sitten kyse minkä ikäises-
tä henkilöstä tahansa. Kukapa 
meistä ei haluaisi tulla koh-
datuksi ja kuulluksi tasavertai-
sena ja arvokkaana yksilönä, 
jonka mielipiteillä on merkitys-
tä?

Johanna Jakku-Hiivala

Olen syntynyt ja kasvanut Iis-
sä, käynyt mutkan maailmal-
la - ja palannut takaisin. Niin 
on käynyt monille ystävilleni-
kin. Suurin osa ikäluokastani on 
kuitenkin maailmalla – Oulus-
sa, Helsingissä, jopa ulkomail-
la.  Maaseudun nuorille käy niin, 
että täältä lähdetään ja sil-
le tielle jäädään. Maaltamuut-
to kaupunkeihin on kiihtynyt 
maaseudun rakennemuutok-
sen myötä 1960-luvulta alka-
en mutta ei se sinänsä huono 
asia ole. 

Kaupungit tarjoavat työtä, 
opiskelupaikkoja, toimeentuloa 
ja vapaa-ajanviettomahdol-
lisuuksia. Ikävän asiasta tekee 
se, että maaseutu autioituu ja 
elinvoima vähenee. Kyläkoulut 
sulkevat ovensa, talojen arvo 
laskee ja palvelut vähene-
vät. Tilannetta pahentaa vie-
lä syntyvyyden lasku, joka on 
tosiasia myös kaupungeis-
sa. Yhteiskunnallinen muutos, 
joka koskettaa koko Suomea ja 
länsimaisia yhteiskuntia, ei ole 
noin vain pysäytettävissä vau-
varahalla tai kannustamalla 
nuoria maaseudun valloituk-
seen. 

Nuoret lähtevät opiskele-
maan ja jäävät sille tielleen. 
Usein myös kannustamme hei-
tä siihen! Eihän tänne tuppuky-
liin kannata jäädä, kannattaa 
lähteä luomaan uraa ja asua 
paikoissa, joissa on työpaikko-
ja, palveluja ja tekemistä. Näin 
me kasvatamme eroa maa-
seudun ja kaupunkien väestö-
rakenteessa. Korkeakoulutetut 
nuoret siirtyvät kaupunkeihin, 
ja ammatillisen koulutuksen 
saaneet nuoret jäävät maa-
seudulle. Nykyajan nuoret 
aikuiset kaipaavat asuinpai-
kaltaan enemmän: toivotaan 
palveluja, kulttuuria ja mahdol-
lisuuksia harrastaa. Monipuoli-
sia mahdollisuuksia toivotaan 

Rakas Iistä lähtenyt nuori! 

myös perheen lapsille. Asun-
non sijainti lähellä palvelu-
ja, kulkuyhteyksiä ja kouluja on 
tärkeä asuinpaikan valintaan 
vaikuttava tekijä. 

Olen ehdolla kuntavaaleis-
sa, koska haluan olla mukana 
vaikuttamassa Iin kunnan tu-
levaisuuteen. Maaseutu tyh-
jenee myös meillä, mutta Iin 
sijainti lähellä Oulua mah-
dollistaa meille paljon. Tär-
kein tavoitteeni onkin edistää 
Iin asuinympäristön kehittä-
mistä. Uskon, että viihtyisä 
keskustaajama, riittävät kult-
tuuri- ja vapaa-ajanpalvelut 
sekä hyvä julkinen liikenne Ou-
luun houkuttelevat asukkaita 
Iihin. Hienoa olisi, jos Iin keskus-
ta näyttäisi elävältä ja viihtyi-
sältä. 

Iihin muuttavilla on yleensä 
jonkinlainen side paikkakun-
taan. Joko täältä ollaan kotoi-
sin tai tänne tullaan puolison 
perässä. Itsekin olen tänne 
mieheni houkutellut Kempe-
leestä, eikä hän enää Iistä 
halua lähteä mihinkään! Kan-
nattaa siis puhua kotiseu-
dustamme arvostavasti ja 
rakkaudella omille nuorillem-
me. Pieni paikkakunta on hyvä 
vaihtoehto asua ja viihtyä. Jos 
täältä joutuisikin kerran lähte-
mään, niin tehdään Ii houkut-
televaksi palata takaisin. 

Minna Halonen

Miksi et palaa takaisin?

Pitsa maistuu kovan urakan jälkeen!
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Toimeliaisuus vahvistaa 
kunnan elinvoimaa ja lisää 
sen kehittämisen mahdolli-
suuksia. Iissä on erinomai-
set edellytykset rakentaa 
toimeliasta tulevaisuutta. 
Lapsiperheillä on tässä mer-
kittävä rooli, siksi lapsi-
perheiden hyvinvoinnin 
vahvistaminen on elintärke-
ää. Kuntamme sijainti valta-
väylien varrella – Nelostien, 
junaradan ja meren lähei-
syydessä sekä kohtuullisen 
matkan päässä lentokentäs-
tä – tekee Iistä houkuttele-
van paikan niin asumiselle 
kuin yrittämiselle. Alueel-
lamme tuotettava suuri 
puhtaan energian määrä 
tarjoaa houkuttelevia mah-
dollisuuksia suurille työllis-
täville yritysinvestoinneille.

Iin kunnassa on nyt te-
kemisen meininki. Vahvan 
kasvun, elinvoiman ja kun-

Toimeliaisuus – Iin elinvoiman kulmakivi
talaisten hyvinvoinnin eteen 
tehdään hartiavoimin töi-
tä, ja tulokset alkavat näkyä. 
Vuonna 2024 Ii oli Oulun 
seudun muuttovoittoisin 
kunta, ohittaen jopa Oulun 
ja Kempeleen. Tämä on sel-
vä merkki siitä, että olemme 
oikealla tiellä. Hyvä kehi-
tys vaatii päättäjiltä edelleen 
ennakkoluulottomia, roh-
keita ratkaisuja ja pitkäjän-
teistä työtä. 

Näen, että Iin menes-
tys rakentuu muutaman 
tukipilarin varaan: hou-
kuttelevat asuinpaikat 
– vesistöt hyödyntäen, elin-
voimaiset yritykset, tasa-
painoinen kuntatalous ja 
lapsiperheiden hyvinvoin-
ti. Tarvitsemme kuntaamme 
lisää työllistäviä yrityksiä, 
jotka luovat työpaikkoja ja 
houkuttelevat uusia asuk-
kaita. Kasvava tulopoh-

ja mahdollistaa palveluiden 
kehittämisen ja pitää vero-
tuksen kohtuullisena. Pal-
velutuotannon kulut on 
pidettävä kurissa, mutta sa-
malla on huolehdittava sii-
tä, että palvelut tuotetaan 
kattavasti ja laadukkaas-
ti myös taajaman ulkopuo-
lella asuville. Meidän pitää 
toimillamme vahvistaa 
vahvuuksiamme, siksi ha-
luttujen ranta-alueiden ja vi-
reiden kylien asuttaminen 
pitää nostaa markkinoinnis-
sa esille.

Erityisen tärkeänä pidän 
perheiden hyvinvointia, lap-
set tuovat keskellemme toi-
meliaisuutta, iloa ja elämän 
makua. Lapsiperheiden hy-
vinvointiin kannattaa pa-
nostaa, myös taloudellisesti. 
Perheiden hyvinvointi sätei-
lee laajasti yhteiskuntaan, 
se on investointi, jonka po-

sitiiviset hedelmät näkyvät 
vuosikymmeniä. Kunnan on 
oltava niin lapsirakas, että se 
näkyy sekä lupauksina, että 
tekoina. 

Mikäli minut valitaan, 
lupaan päättäjänä tehdä 
töitä sen eteen, että Iin kun-
nan talous vahvistuu, työlli-
syys- ja tulevaisuudenusko 
lisääntyy ja Ii tunnetaan lap-
sirakkaana, vetovoimaisena 
kuntana.

Hannu Kaisto
Iin kunnanhallituksen jäsen, 
kuntavaaliehdokas, Keskusta

Kirjoitin syksyllä -21 erää-
seen toiseen paikallisleh-
teen alla olevan kolumnin. 
Tätä aihetta ovat käyttäneet 
muutamat muutkin valtuus-
tokaverit kirjoituksissaan. 
Hyvä niin. Taisin kuiten-
kin olla ensimmäinen, joka 
aikoinaan nosti aiheen ti-
kunnokkaan. Lukekaahan 
tarkasti. Onko mitään saatu 
aikaan kirjoituksen julkai-
susta kuluneiden vajaan 4 
vuoden aikana?

”Iin kuntakeskuksen 
maisemakuva kaipaisi teko-
ja

Olen asunut Iissä yli 27 
vuotta. Koko tuon ajan Iin 
kirkonkylän ja kuten meil-
lä Iissä sanotaan, Haminan 
alueella tai sen lähettyvillä. 
Olen toiminut myös pitkään 
iiläisessä kuntapolitiikassa, 
4 vaalikautta ja elokuussa 
alkoi jo viides nelivuotinen. 
Saan aika-ajoin esitellä Iitä 
ja näyttää ylpeänä vierail-
leni kauniita alueita koti-
kunnastani. Ennen kaikkea 
ihastelu kohdistuu jokeen, 
mereen ja muuhun kaunii-
seen luontoon. Myös Vanha 
Hamina herättää ainutlaa-
tuisuudessaan kiinnostus-
ta, unohtamatta kuntamme 
muita kulttuurikohteita.

Joka vaalikausi olen käyt-
tänyt puheenvuoroja Iin 
kuntakeskuksen, Haminan 
alueen maisemakuvan ko-
hentamisen tärkeydestä. Ai-
kaansaannokset ovat tähän 
saakka olleet aika lailla vä-
häisiä ja osaltani olen yhtenä 
kuntapäättäjänä epäonnis-
tunut asian eteenpäin viemi-
sessä.

Perusongelmana on 
maanomistuksellisten olo-
suhteiden lisäksi se, että 
kunnastamme puuttuu sel-
keä tahtotila kuntataaja-
man kehittämiseen. Joitakin 
suunnitelmia ja pienempiä 
ehostamistoimenpiteitä on 
vuosien mittaan tehty, mutta 
kokonaislopputulos on hive-
nen hallitsematon. Teot ovat 
jääneet pitkälti puhumisen ja 
suunnittelun tasolle.

Yleiset nurmialueet lei-
kataan kesäisin vasta, kun 
ne jo ulottuvat polven kor-
keudelle. Roskia on siellä 

Onko mitään saatu 
aikaan?

ja täällä ja enemmän juuri 
täällä. Roskat kerätään lä-
hinnä asukkaiden toimesta. 
Hyvä niinkin! Liikennemer-
kit sojottavat joko Kittilään 
tai kattilaan, harvemmin tai-
vasta kohti. Talvisin katu-
kivetyksiä on aurattu irti ja 
harvemmin niitä seuraavan 
kesän aikana ehditään laitta-
maan paikoilleen. Pusikoita 
on enemmän kuin laki sallii. 
Taajamateiden kadunvar-
ret ovat hiekalla ja aukire-
vittyjä. Kunnon nurmikkoa 
voi vain haikailla. Kun pen-
saat on kertaalleen istutettu, 
ne on samalla myös unoh-
dettu. Tori on muutaman 
kukkaistutuksen koristama, 
mutta ankeudessaan hyvää 
itä-suomalaista tasoa, kuten 
eräs kunnanjohtajamme ai-
koinaan ilkikurisesti totesi. 
Nelostien varsi on aika lail-
la karsea.

Torista, Kirkkotiestä ja 
Nelostien näkymästä tulisi 
tehdä käyntikortti. Aloitet-
taisiinko vaikkapa kunnon 
päällysteillä, penkeillä, va-
laisimilla, katukivityksil-
lä, risteys- ja nurmialueilla, 
pengerryksillä ja uusilla is-
tutuksilla. Näky olisi aivan 
erilainen. Tori kaipaa myös 
uudenlaisen, viihtyisän il-
meen.

Tätä kaikkea ei tarvitse 
tehdä heti, vaan vähän ker-
rallaan, suunnitellusti. 

Mallia pitkäjänteisel-
le uudistamiselle voi käydä 
hakemassa eräästä pohjois-
pohjalaisesta kunnasta joka 
alkaa kirjaimella M ja päät-
tyy konsonanttiin S.

Viihtyisää syksyä iiläisil-
le!”

Aihe on ollut useasti esil-
lä menneiden 4 vuoden 
aikana. Lopputulemana to-
dettakoon, että tekoja on ta-
pahtunut vähän.

Jari-Jukka Jokela
Kunnanvaltuutettu, Keskusta

Tuore tiede- ja kulttuurimi-
nisteri Mari-Leena Talvi-
tie vieraili lauantaina Iissä 
Kokoomuksen vaaliteltal-
la. Harmaasta säästä huoli-
matta ministerin vierailu sai 
mukavasti iiläisiä liikkeel-
le, ja keskusteluita käytiin 
niin paikallisista teemoista 
kuin valtakunnan tason ai-
heistakin. Ministeri sai pai-
kallisilta evästystä ainakin 
Iin kannalta merkittäviin 
suunnitelmiin voimalaitos-
verojen tasauksesta osana 
valtionosuusuudistusta. 

Paikalla oli ministerin 
lisäksi joukko paikallisia 
kokoomuslaisia kuntavaa-
liehdokkaita. Kuntalaisten 
kanssa päivän aikana käy-
dyissä keskusteluissa pu-
hututtivat arjen asiat laajasti 
laidasta laitaan. 

Tunnelma teltalla oli ren-
to ja hyväntuulinen, ja tel-
talla pistäytyneiden runsas 
määrä oli järjestäjille iloinen 
yllätys.

IiSanomat

Ministeri vieraili Iissä

S-Marketin edessä kuntalaisilla oli mahdollisuus tavata ministerin lisäksi monia iiläisiä kunnallisvaaliehdokkaita. Teltalla vierailikin 
runsas määrä asiasta kiinnostuneita.

Ministeri Mari-Leena Talvitie vieraili Iissä 19.3. juttelemassa kuntalaisten kanssa.

Vaalipäivä sunnuntaina 
13.4.2025 klo 9 – 20.

Ennakkoäänestys kotimaassa 
2. – 8.4.2025 

ja ulkomailla 
2. – 5.4.2025.

KÄYTÄ ÄÄNTÄSI!



20 nro 5
2.4.2025nomatnomat

--

Kuivaniemen Yrittäjät ry 
järjesti lauantaina 22.3. koko 
perheen hiihto- ja ulkoi-
lutapahtuman, joka koko-
si yhteen runsaasti lapsia ja 
aikuisia keväisen sään hel-
liessä osallistujia. Lauhassa 
aurinkoisessa säässä järjes-
tettyihin kisoihin osallistui 
58 hiihtäjää.

Lapsille suunnatussa 
hiihto-osuudessa oli tarjolla 
sarjoja eri ikäluokille, ja pie-
nimmät hiihtäjät, eli alle es-
kari-ikäiset, pääsivät ladulle 
ilman ajanottoa.

Tapahtuma toteutet-
tiin yhteistyössä Kuivanie-
men Palomiesyhdistyksen ja 
useiden paikallisten toimi-
joiden kanssa. Palomiesyh-
distys esitteli tilaisuudessa 
kalustoaan. Lisäksi järjeste-
lyissä oli mukana Iin kunta 

Ulkoilu- ja hiihtotapahtuma keräsi Ulkoilu- ja hiihtotapahtuma keräsi 
runsaasti väkeä Kuivaniemellärunsaasti väkeä Kuivaniemellä

ja seurakunta sekä Kuiva-
niemen Yritys ry.

Kuivaniemen Yrittäjät ry 
kiittää lämpimästi kaikkia 
osallistujia, huoltajia ja yh-
teistyökumppaneita onnis-
tuneesta tapahtumasta. Ensi 
vuonna luvassa ovat tapah-
tuman 30-vuotisjuhlat!

TULOKSET
Pienimmät hiihtä-

jät: Tyyne Höyhtyä, Toivo 
Höyhtyä, Elmeri Tuomela, 
Matias Saarela, Nette Piirai-
nen, Atte Åman, Benjamin 
Pivelin, Olga Hyry, Sylvia 
Höyhtyä, Ella Hyry, Lenni 
Kehus, Väinö Höyhtyä, Vil-
ho Kehus, Joel Rahkola, Aar-
ne Hyry, Olli Kehus, Pihla 
Sund-Löllö, Pyry Sund-Löl-
lö ja Enni Herva.

6-vuotiaat tytöt: 1. Anni 
Rahkola, 2. Selma Höyhtyä, 

3. Venla Pakanen, 4. Aino 
Hyry, 4. Juulia Heinäaho.

6-vuotiaat pojat: 1. Peetu 
Tokola, 2. Aleksi Alatalo, 3. 
Oliver Heinäaho.

7-vuotiaat tytöt: 1. Minea 
Hyry, 2. Alisa Hyry, 3. Aino 
Sipola, 4. Ella Kehus.

7-vuotiaat pojat: 1. Len-
ny Heinikoski, 2. Niiles Pii-
rainen, 3. Leevi Herva, 4. 
Tommi Ylitalo, 5. Jalo Sipo-
la.

8-vuotiaat tytöt: 1. Enna 
Laurila, 2. Viivi Höyhtyä.

8-vuotiaat pojat: 1. Onni 
Pakanen, 2. Santeri Kehus-
maa, 3. Leevi Mikkola.

9-vuotiaat tytöt: 1. Miisa 
Tolonen, 2. Vilma Höyhtyä, 
3. Leona Muuri.

10-vuotiaat tytöt: 1. Nee-
lia Hyry, 2. Anna Pakanen.

10-vuotiaat pojat: 1. Pert-

Kuivaniemen Palomiesyhdistys esitteli tilaisuudessa kalustoaan.

Lauhassa kevättalven säässä järjestettyihin 
kisoihin osallistui 58 hiihtäjää.

tu Mikkola, 2. Hermanni Si-
pola, 3. Kaapo Herva, 4. 
Kalle Kehus.

11-vuotiaat tytöt: 1. Adel-

la Hyry, 2. Enni Höyhtyä.
11-vuotiaat pojat: 1. Lee-

vi Kehus, 2. Arno Laurila, 3. 
Lauri Ylitalo, 4. Luka Sipola.

12-vuotiaat tytöt: 1. Bee-
da Muuri, 2. Alina Sipola.

Arja Honkamaa
Kuvat Essi

Maksuttomien munkkikahvien sekä -mehujen lisäksi tarjolla oli myös grillimakkaraa.

Kaikki osallistujat 
palkittiin.
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Iin Hiihtoseurassa tehty pit-
käjänteinen juniorityö näkyi 
ja pieneltä paikkakunnalta 
oleva hiihtoseura sai tapah-
tumaan mukaan kahdeksan 
hiihtäjää. N 13 sarjassa hiih-
tivät Pinja Tiiro, Elma Klaa-
vuniemi ja Maija Uutinen. 
N 14 sarjassa iiläisiä edusti-
vat Oona Pesämaa ja Pihla 
Niemelä, N 15 sarjassa hiihti 
Inka Niemelä ja N 16 sarjas-
sa Saaga Pesämaa sekä So-
fia Perttula. Sairastumiset ja 
yhteensattumat estivät tällä 
kertaa poikien mukana olon.

Iin Hiihtoseuran juni-
oreiden menestys oli to-
della häikäisevää ja kotiin 
palattiin Oona Pesämaan 
henkilökohtainen hopea N 

Iin Hiihtoseuran juniorityön hedelmiä poimittiin 
Hopeasomman loppukilpailussa

14 sprintissä ja N16 tyttöjen 
viestimestaruusmitalit kau-
lassa.

Perjantaina kisaviikon-
lopun aloittaneissa vapaan 
hiihtotavan sprinteissä N14 
sarjan mestaruuden vei jär-
jestävän seuran Ski Jyväsky-
län Lumi-Kukka Saaranen 
0,74sekunnin erolla Oonaan. 
Kolmas oli Ilmajoen Kisai-
lijoiden Heta Harju, jääden 
Oonasta reilun sekunnin.

T16 Sarjan sprintissä Saa-
ga Pesämaa sijoittui hienosti 
viidenneksi. Sarjan mesta-
ruuden vei Hämeenlinnan 
Hiihtoseuran Venla Menna-
la.

Lauantaina vuorossa oli-
vat henkilökohtaiset matkat 

perinteisellä hiihtotavalla. 
Parasta vauhtia iiläisitä pi-
tivät Pesämaan sisarukset 
Oona ja Saaga Oonan sijoi-
tus N14 3kilometrin kisassa 
oli 11. ja Saagan sarjassa N16 
5 kilometrillä 14. Hienos-
ti hiihti myös Inka Nieme-
lä sarjassa N15, ollen omalla 
vitosellaan 17.

Sunnuntaina olikin sitten 
suuren menestyksen vuo-
ro, Oonan, Saagan ja Inkan 
tuodessa Iin Hiihtoseuralle 
seurahistorian ensimmäisen 
SM-viestimitalin. Joukkue 
hallitsi kisaa alusta alka-
en, kiitos Oonan erinomai-
sen aloitusosuuden, jolla 
hän tapasi Inkalle 15sekun-
nin etumatkan muihin jouk-

Mestaruus on meidän. Saaga Pesämaa, Inka Niemelä ja Oona Pesämaa korkeimmalla palkintopallilla Hopeasompa- ja SM-mitalit kau-
lassa. (Kuva Touko Häkkinen)

kueisiin. Inka piti hienosti 
joukkueen järjessä ja Saaga 
toi mestaruuden kotiin lähes 
12 sekunnin erolla toiseksi 
nousseeseen Espoon Hiih-
toseuraan. Pronssit mat-
kasivat Pohjois-Karjalaan 
Joensuun Katajan mukana.

Lisäksi Iin Hihoseural-
la oli viestijoukkue sarjassa 
N14, sijoittuen hienosti sijal-
le 18. Joukkueessa hiihtivät 
Maija Uutinen, Pihla Nieme-
lä ja Elma Klaavuniemi. 

IiSanomat onnittelee Iin 
Hiihtoseuraa upeasta me-
nestyksestä. MTR

Iiläisen hiihdon tähtihetki. Saaga Pesämaa riemuitsee tuodes-
saan Iin Hiihtoseuralle seurahistorian ensimmäisen SM-mitalin. 
Joukkueen muut jäsenet ottavat ankkurinsa ilolla vastaan. (Kuva 
Touko Häkkinen)

KUNTO
KLUBI

KUNTOSALI & HIERONTAPALVELUT
Kauppatie 12, Ii • P. 040 568 4068

www.iinkuntoklubi.fi

KUNTOSALI & HIERONTAPALVELUT

Kauppatie 12, Ii • P. 040 568 4068
www.iinkuntoklubi.fi

Tarjoa rohkeasti soittamalla tai laittamalla 
WhatsApp viestiä numeroon 

045 801 2290

Moottoriajoneuvot Palm
OSTAMME AUTOJA! 
Kaiken merkkiset & kuntoiset 
kelpaa - myös asuntovaunut. 

Koulutettu hieroja, hieronnan EAT

RAILI LEINONEN TMI.
Laksontie 2, 91100 Ii

Tervetuloa!
Eläkeläiset/opiskelijat - 10% norm.hinnasta.

Ajanvaraus: 
vello.fi/hierojarailileinonentmi 

tai 0440 968 594

Hopeasompa on vuodesta 1972 lähtien järjestetty hiihtota-
pahtuma, joka kokoaa yhteen 12–16-vuotiaat maastohiihtä-
jät. Sarjojen kolme parasta palkitaan Hopeasompa-mitalein 

ja 16-sarjojen kolme parasta lisäksi SM-mitalein. Jyväskylän 
Laajavuoressa 21.-23.3. pidettyjen 53. Hopeasomman järjestä-
jänä toimi Ski Jyväskylä.



22 nro 5
2.4.2025nomatnomat

--

Vaalipäivä sunnuntaina 13.4.2025 klo 9 – 20.
Ennakkoäänestys kotimaassa

2. – 8.4.2025 ja ulkomailla 2. – 5.4.2025.

Kansanvalta eli demokratia 
on paras keksitty keino ohja-
ta ja hallita ihmisten elämää. 
Viime kuntavaaleissa ääni-
oikeutta käytti keskimäärin 
55 äänioikeutettua 100:sta. 
Aluevaaleissa vain 50  ääni-
oikeutettua 100:sta eli joka 
toinen. siis liki puolet suo-
malaisista oli sitä mieltä, 
että kyllä joku muu päättää 
puolestamme, eikä sillä lie 
väliä miten päättää. Toivon 
ymmärtäneeni väärin.

Aluevaaleissa valitaan 
ne päättäjät, jotka viime kä-
dessä hyväksyvät miten, 
missä ja mihin hyvinvointi-
alueen käytettävissä olevat 
rahat suunnataan. Tämä on 
suuri asia. On huomattava, 
että Pohteen alueen läntinen 
kunta on Kalajoki, eteläi-
sin kuntakeskus on Reisjär-
vi ja pohjoisin sekä itäisin on 
Kuusamo. 

Kaikkiaan kuntia on Poh-
jois-Pohjanmaan hyvinvoin- 
tialueella  30. Voitte vain 
kuvitella paljonko siel-
lä on Pohteen omia toimi- 
paikkoja ja -kohteita sekä os- 
topalveluiden kautta hoidet-
tuja. Olen ollut hämmästy-
nyt kuinka vähän Pohteen 
vaaleilla valitut päättäjät 
ovat perustellen vastusta-
neet maan hallituksen ohjaa-
man valtiovarainministeriön 
rahoituspäätöksentekoa. 

Mielestäni nöyryys on 
ihmisen hyve. Vaaleilla va-
litulle alistuminen ja nyör-
tyminen ilman perusteltua 
vastanäkemystä on pelku-
ruutta ja laiskuutta. Äänes-
täkää sellaisia ehdokkaita, 
jotka uskaltavat puolustaa 
koko Pohjois-ohjanmaata. 
Siten he huolehtivat siitä, 
että me ansaitsemme sekä 
tarvitsemme riittävät ja laa-
dukkaat Pohteen palvelut.

Päättäminen on 
tärkeää

Kuntavaalien merkitys 
on säilynyt tärkeänä. So-
siaali- ja terveysasioiden 
poismuutto on jättänyt jäl-
jelle keskeisiä asioita. Koko 
ihmisen iän kunnan pää-
töksenteko vaikuttaa sa-
nanmukaisesti vauvasta 
ikäihmiseen. Päivähoidon ja 
peruskoulun järjestäminen 
näkyy selkeästi lapsiperhei-
den arjessa. Heidän palvelut 
pitääkin olla hyvin hoide-
tut. Samoin tulee huolehtia 
myös muiden perhekuntien 
tarpeista. Ennakoiva kunta-
päätöksenteko mm. kaavoi-
tuksen ja kunnallistekniikan 
rakentamisen avulla takaa 
kaikenikäisille ja -tuloisille 
kuntalaisille mahdollisuu-
den asua ja tulla toimeen 
omista lähtökohdistaan mie-
leisellä tavalla. 

Vaaleilla valituilla kun-
nanvaltuutetuilla on erityi-
nen valta ja vastuu tehdä 
sellaisia ratkaisuja, joilla 
kuntalaisten hyvinvointi pa-
ranee ja halu asua omaksi 
kokemallaan paikkakunnal-
la säilyy. Kokemukseni on, 
että rakentajat ovat aina rii-
danhaastajia parempia ke-
hittäjiä.

Valitkaa mieleisenne vii-
saat päättäjät molemmissa 
vaaleissa edustamaan teitä, 
äänestäjiä.

Risto Säkkinen
SDP

”Vaaleilla valituilla kunnanvaltuutetuilla 
on erityinen valta ja vastuu tehdä sellaisia 
ratkaisuja, joilla kuntalaisten hyvinvointi 
paranee ja halu asua omaksi kokemallaan 

paikkakunnalla säilyy.”

Nyt on oikea aika tilata nuohooja käynnille
Monissa kodeissa tulisijat 
lämpenevät kiihtyvällä tah-
dilla tämän talven pakka-
sissa, vaikka välillä on ollut 
tavanomaista leudompaa 
talvisäätä. Takkojen läm-
mityksessä on tärkeää huo-
mioida tiettyjä asioita, jotka 
vaikuttavat lämmittämisen 
paloturvallisuuteen. Lisäksi 
nyt on vuoden sopivin aika 
tilata nuohooja kotiisi.

Tulisijat vaativat sään-
nöllistä huoltoa, jotta ne 
toimivat parhaalla mah-
dollisella tavalla sekä 
turvallisuus- että energia-

tehokkuusnäkökulmas-
ta. Lakisääteinen nuohous 
tulisijoille on suoritettava 
vakituisen asumisen kiin-
teistöissä vähintään vuoden 
välein ja vapaa-ajan asumi-
sen kiinteistöissä vähintään 
kolmen vuoden välein. Kol-
me vuotta käyttämättä ollut 
tulisija ja hormi tulee nuo-
hota ja paloturvallisuus var-
mistaa ennen käyttöönottoa. 
Käyttämätöntä tulisijaa ei 
tarvitse nuohota. Nuohoo-
jalta voi myös varmistaa tu-
lisijan kuntoon ja käyttöön 
liittyviä asioita. Kiinteistön 

omistaja vastaa kattoturva-
tuotteiden kunnosta, jotta 
nuohoustyö voidaan suorit-
taa turvallisesti.

Nuohouksen tilaus ja sen 
suorittaminen mielletään 
monien mielessä aina läm-
mityskauden alkuun syk-
sylle. Silloin nuohoojien 
työjonot ovat pitkiä ja palve-
lua voi joutua odottamaan 
pitkiäkin aikoja sen tähden. 
Siksi onkin hyvä muistut-
taa tässä yhteydessä, että 
lakisääteisen nuohouksen 
tilaaminen onnistuu jousta-
vammin näin talvellakin.

-Nuohous keskellä läm-
mityskautta parantaa myös 
samalla tulisijan energiate-
hokkuutta. Lisäksi näin tal-
vella tehty huolto takaa sen, 
että olet valmiina jälleen 
seuraavaan lämmityskau-
teen, kun syksyllä ensim-
mäiset kylmemmät ilmat 
saapuvat, toteaa toimitus-
johtaja Hannu Murtokare 
Nuohousalan Keskusliitos-
ta.

 Mitä muuta hyötyjä kiin-
teistönomistajalle on nyt, jos 
hän tilaa nuohoojan kotiin-
sa?

-Syksyisin nuohoojien 
kalenterit täyttyvät todella 
nopeasti ja omaa nuohous-
aikaa voi joutua odottamaan 
viikkoja ja jopa kuukausia. 
Näin talvella hoidettu nuo-
hous antaa kiinteistönomis-
tajalle syksyllä vapauden 
alkaa lämmittää tulisijaa 
heti viileiden ilmojen tultua.

Nuohoamaton tulisi-
ja polttaa puita heikommin, 
varaa huonommin lämpöä 
ja tuottaa päästöjä enem-
män. Myös nokipalojen riski 
kasvaa, jos hormiin jäänyttä 
palamisjätettä ei puhdisteta 

säännöllisesti pois.
-Nokipalossa hormin 

lämpötila nousee rajusti, 
joka voi johtaa piipun ra-
kenteiden vaurioihin ja sitä 
kautta palon pääsyn ra-
kennuksen rakenteisiin, 
muistuttaa toimitusjohtaja 
Hannu Murtokare Nuoho-
usalan Keskusliitosta.

Tiedotus 
Nuohousalan keskusliitto
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Iloista puheensorinaa, hy-
myileviä ihmisiä, kuplivaa 
jännitystä, reilua kisailua, 
kannustusta, saunan tuok-
sua ja tietenkin ihanaa Iijo-
en raikasta +1 asteista vettä. 
Tätä kaikkea oli 22.3.2025 Iin 
ensimmäiset talviuintikisat. 
Sää oli tuulinen, mutta on-
neksi aurinko paistoi Vihko-
saaren upeassa uimalassa ja 
tunnelma oli lämmin. 

Tapahtumaan osallistui 

Kilpailut keräsivät runsaasti osallistujia, eikä tuulinen sää kar-
kottanut katsojiakaan Vihkosaaresta. Lähtöön valmistutuvien ui-
mareiden taustalla kuuluttaja Mariia Yrjö-Koskinen, joka toimii 
kansainvälisen talviuintiliiton puheenjohtajana. (Kuva Oulun tal-
viuimarit)

Oulun Talviuimareiden porukkaa iloisissa tunnelmissa Iin talvi-
uintimestaruuskisoissa. (Kuva Oulun Talviuimarit)

yhteensä 55 uimaria. Tarjolla 
oli kaikille jotain: pulahduk-
sia, uintia ilman ajanottoa, 
sekä henkilökohtaiset kisa-
matkat 25 metriä vapaauin-
tia, 25 metriä rintauintia ja 
50 metriä vapaauintia. Päi-
vä huipentui jännittävään 
4 x 25 metrin rintauinti-
viestiin, jossa oranssilla vä-
rillä kisaileva North Sport 
sai kisakumppaneiksi sini-
sellä kisailevat järjestäjän 

joukkueen sekä yllätysosal-
listujat joukkueilla ”Pihalta 
kerätyt” sekä ”Saunan läm-
pimät”. 

Tapahtuma keräsi pal-
jon kehuja ja toi innostusta 
ja uutta tietoa niin talviuin-
nin harrastamiseen kuin ki-
sailuunkin. Useat uimarit 
kisailivat ensimmäistä ker-
taa ja varsinkin heille itsensä 
ylittäminen toi hienon voit-
tajafiiliksen. Tästä on hyvä 

jatkaa terveyttä edistävää la-
jia ja kohti uusia kisoja. Ki-
sat järjesti Iin kunta yhdessä 
kansainvälisen talviuintilii-
ton kanssa.

Kilpailujen kuuluttajana 
toiminut, kansainvälisen tal-
viuintiliiton puheenjohtaja 
Mariia Yrjö-Koskinen jakoi 
vuolaasti kiitosta Iin kun-
nalle mahtavien puitteiden 
luomisesta talviuinnille.

-Iissä puitteet talviuinnil-

le ovat viimeisen päälle kun-
nossa ja haluamme omalta 
osaltamme olla tukemassa 
lajin esillä pitämistä ja kehit-
tämistä. International Win-
ter Swimming Association 
(IWSA) ja Oulun Talviui-
marit ry kiittää kaikkia Iin 
talviuintikisoihin osallistu-
neita uimareita, kannustus-
joukkoja, talkoolaisia, ja Iin 
kunnan toimijoita hyvästä 
yhteistyöstä. Lämmin kiitos 

Iissä tehtiin historiaa Tunnelmakuvia voi käydä katsomassa 
https://tinyurl.com/8db64ax5

myös Keisuksen, Bastusau-
nan ja J&S Burgerin grilli-
vaunu yrittäjille, kun piditte 
uimarit lämpiminä, Yrjö-
Koskinen kiitteli yhteistyö-
kumppaneita.

Oulun Talviuimarit toi-
vottavat kaikki mukaan tu-
leviin uintitapahtumiin, ja 
erityisesti ensi vuoden MM-
kisoihin Ouluun - Winter 
Swimming World Champi-
onship 2026. MTR

IiSanomien toimittaja, lii-
kunnan sanansaattaja ja has-
su ukki – siinä muutamia 
rooleja, joihin Matti-Tapio 
Rissanen on vuosikymmen-
ten varrella solahtanut. 
Maaliskuussa 70 vuotta 
täyttänyt Rissanen on tuttu 
hahmo niin lehden palstoil-
ta kuin Iin kyläteiltä. Hänes-
sä yhdistyvät sanavalmiin 
savolaisen leikkisyys, in-
tohimo yhteisten asioiden 
hoitamiseen ja lämmin suh-
de kotikuntaansa – ja ennen 
kaikkea sen ihmisiin.

– Olen aina tykännyt 
kirjoittaa, Rissanen tote-
aa. Kirjoittaminen alkoi jo 
1970-luvun puolivälissä 
Koillis-Savossa Tuusniemel-
lä. Hänen tavoitteenansa oli 
innostaa ihmisiä liikkumaan 
ja ottaa kantaa myös yhteis-
kunnallisiin asioihin.

Liikunta ja kirjoittami-
nen kulkivat käsi kädes-
sä. Rissanen on toiminut 
noin 40 vuotta liikunnan 
parissa Tuusniemellä, Kih-
niössä, Iissä, Yli-Iissä ja 
Kuivaniemellä. Kihniös-
sä hänet muistetaan sähäk-
känä moottorina, joka sai 
”talvikohmeiset dieselit liik-

Hymyillään kun tavataan – Matti-Tapio Rissanen 70 vuotta
keelle” – kuten Satakunnan 
Kansan jutussa aikanaan ku-
vattiin. Hän toimi kunnan 
ensimmäisenä liikunnanoh-
jaajana ja jätti pysyvän jäljen 
paikkakunnan liikuntakult-
tuuriin.

– Oli onni saada olla en-
simmäinen. Ei ollut ketään, 
johon verrata. Sain raken-
taa alusta asti, ja kihniöläiset 
lähtivät mukaan uskomatto-
malla innolla, hän muistelee.

Vuonna 1981 Rissanen 
siirtyi Iihin liikuntasihtee-
riksi ja myöhemmin vapaa-
aikajohtajaksi. Työssään hän 
painotti koko uransa ajan 
yhtä asiaa: liikunnan on ol-
tava hauskaa.

– Liikunnan ei pidä olla 
henkensä edestä juoksemis-
ta. Se on yhteisöllisyyttä, 
iloa ja hyvinvointia, Rissa-
nen kiteyttää elämänfiloso-
fiansa.

Kun työelämä jäi taak-
se 2014 ja virallinen eläköi-
tyminen koitti toukokuussa 
2017, kirjoittaminen palasi 
elämään uudella tavalla. Ii-
Sanomat oli juuri aloittamas-
sa, ja kun Heimo Turunen 
– vanha tuttu kotiseudulta – 
pyysi Rissasta mukaan leh-

den avustajaksi, vastaus oli 
selvä. Pian avustajan roo-
li kasvoi toimittajaksi ja ny-
kyisin myös ilmoitusmyynti 
kulkee hänen kauttaan.

– Savolaisena tykkään 
leikkiä sanoilla, ja suomen 
kieli antaa siihen loputtomat 
mahdollisuudet. Toimittaja-
na voin tuoda iiläisten arkea 
esiin paikallisesti ja kansan-
omaisesti. Parasta on, kun 
saa nostaa esiin pieniäkin ta-
pahtumia, jotka muuten jäi-
sivät huomioimatta.

Rissasen työote on sama 
kuin aikoinaan urheilu-
kentillä: heittäytyvä ja pe-
rusteellinen. Hän ei tyydy 
puolitiehen, ja lehden te-
koon hän suhtautuu kuin 
palapelin kokoamiseen: 
moni ei arvaisikaan mitä 
kaikkea tarvitaan, että lehti 
saadaan valmiiksi.

– Lehtityö, jos mikä on 
yhteistyötä, josta kukaan ei 
selviä yksin. Iso kiitos koko 
IiSanomien työporukalle, 
kaikille yhteistyökumppa-
neille ja jokaiselle ”vinkki-
miehille- ja naisille”.

Vaikka työelämä on yhä 
osa arkea, tärkein rooli löy-
tyy kodin piiristä. Rissanen 

on neljän lapsen isä ja jo seit-
semän lastenlapsen ukki.

– Minulla ei ole omia 
muistoja isovanhemmista-
ni, joten haluan olla tärkeä 
osa lastenlasteni elämää. On 
etuoikeus, että on eri ikäi-
siä lastenlapsia (2–18 v) ja 
liikunnallisen elämäntapa-
ni ansiosta olen siinä kun-
nossa, että pystyn edelleen 
luistelemaan yhdessä lasten-
lasten kanssa.

Rissasen urheilu-urasta 
löytyy muun muassa TUL:n 
mestaruusmitaleita yleisur-
heilussa ja hiihdossa, sekä 
SM-kisojen neljäs sija kolmi-
loikassa – vain kolme senttiä 
mitalista jäi uupumaan.

Vaikka vuosia on kerty-
nyt, innostus ei ole laantu-
nut.

– On ilo ja etuoikeus saa-
da olla iiläisten palvelija Ii-
Sanomien toimittajana. Niin 

kauan kuin tarinaa riittää ja 
jalka nousee, teen tätä työtä 
sydämellä.

Lopuksi Rissanen lähet-
tää terveiset kaikille lukijoil-
le:

– Hymyillään kun tava-
taan – ja muistetaan: liikun-
nan pitää olla hauskaa!

Jenny Kärki

Tapsa-Ukki ja ja hänen seitsemän lastenlastaan. Kuvassa myös 
Matti-Tapion pojista vanhin ja nuorin. Vasemmalla Jani ja oikeal-
la Jouni. Kuva Iin Taidepuistosta ukin ja lastenlasten yhteiseltä 
luistelupäivältä.
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Palveluhakemisto. Iiläisten parhaat palvelut!
Ilmoita Palveluhakemistossa. Ota yhteyttä: Matti-Tapio Rissanen/044 974 4537 tai 0400 385 281/Heimo Turunen

Kauppatie 6, 91100 Ii
(08) 8176 050, 045 312 5755
myynti@iinautotarvike.com
Avoinna: ma-pe 9-17

• korjaamopalvelut
• autotarvikkeet
• hydrauliikkaletkut

renkaat kaikille teille

• Vuokraamme paljua, viikonloppu 150 €. Muut vuokra-ajat 
  sopimuksen mukaan. Myös pidemmäksi aikaa. Soita!

• työkalut
• Mobil-öljynvaihdot
• 3D-nelipyöräsuuntaus (kysy tarjous)

www.taffii.fi • info@taffii.fi  • P. 044 201 7778
Valtarintie 2, Ii

Ryhmäliikunta PT-Palvelut Ilmajooga Lasten- ja aikuisten 
tanssikurssit Jooga & Pilates Tilaustunnit Kuntosali

Vaihtolava-
palvelut

Piha-alueiden
harjaukset

Viemärityöt

VELI
JUHO
MIKKO
TOIMISTO

0400 388 622
040 719 2056
040 570 5376
08 817 3496

Talvikunnossapito

ym. muut
konetyöt

PALVELUT
Jäteastioiden
tyhjennykset

Likakaivojen/säiliöiden
tyhjennys

 Erikoishammasteknikko
PETRI HEIKKINEN

Rautatienkatu 10, 90100 Oulu - p. 0400 272 560 - www.veliheikkinen.fi

• Proteesit 
• Pohjaukset 
• Korjaukset

• Hammassuojat 
• Veteraanien KELA-korvaus
• MYÖS RAHOITUKSELLA!

MYÖS 
OSAMAKSULLA

 book.miko@gmail.com

Sisustuspalvelu Miko Böök Oy
 040 505 4117

- Kaikki kodin remontit ammattitaidolla 
 30 vuoden kokemuksella.
- Rakennuspuusepän työt
-	 Korjausrakentaminen,	myös	märkätilat	(sertifikaatti)

www.sisustuspalvelu.fi

Pöydänvuokrausta 26 €/28 €
Secondhand palvelu 10 € ja -50 %

Haminantie 4, Ii p. 050 588 0096
Pöydän varaukset:
jeemlykirppis.fi/evenna
Somet: @secondhandevenna

Varaa jakso etukäteen, 
me hoidamme kaiken puolestasi!

Osta heti 
palvelu.

kuljetusbackman@gmail.com 
www.kuljetusliikebackman.fi

0400 387 682 / Reijo • 050 304 6346 / Jani

valmistaa 
Iin Hihna ja Teollisuuspalvelu Oy

II-TRAILER 
PERÄVAUNUT

puh. 050 572 5303

arkkitehtitoimisto.a8arkkitehtitoimisto.a8

Arkkitehtitoimisto A8Arkkitehtitoimisto A8
Arkkitehtisuunnittelua yksityisille Arkkitehtisuunnittelua yksityisille 
rakentajille ja rakennusliikkeillerakentajille ja rakennusliikkeille
antti@arkkitehtitoimistoa8.fiantti@arkkitehtitoimistoa8.fi
+358 40 545 5079+358 40 545 5079
www.arkkitehtitoimistoa8.fiwww.arkkitehtitoimistoa8.fi

Kauneus- ja hyvinvointitalo
Valtarintie 2
puh 041 436 4511

PARTURI-KAMPAAJA

Jouni Mähönen
Sirkkelisahaus ja höyläys

Kantolantie 41, 91100 Ii
p. 040 580 6719

3030vv

KUNTOSALIPALVELUT

WWW.SALI99.FI
0400 508175

PAIKALLINEN
ASIOI
SUORAAN
KULJETTAJAN
KANSSA

WWW.IINTAKSIKYYTI.FI
TILAA KYYTI 

044 068 8670 

Hyvinvointia ihmiseltä, ihmiselle
Fysioterapia • Jalka-, käsi- ja kasvohoidot • Hieronta

Kuivaniemen Kuivaniemen 
Fysioterapia & KauneudenhoitoFysioterapia & Kauneudenhoito

040 962 6504
www.kuivaniemenfysioterapia.fi

Iin Sitoutumattomat val-
tuustoryhmä, Harri Sanak-
senaho ja Oili Kaleva, jätti 
24.3. Iin kunnanvaltuuston 
kokouksessa valtuusaloit-
teen kyläavustatoiminnan 
aloittamisesta Iin kunnassa.

Aloitteessa todetaan 
työllistämispalveluiden 
siirtyneen vuoden vaihtees-

sa kuntien hoidettavaksi ja 
niistä tuli osa kuntien laki-
sääteisiä palveluita. 

”Iin kunta sisäl-
tää lukuisia eri ky-
läyhteisöjä, joissa asuu 
merkittävä osa ikäihmisiä ja 
muita sujuvan arjen toimin-
noissa vaihtelevasti apua 
tarvitsevia. Usein avuntar-

vitsijalle ei ole tarjolla naa-
puri- tai lähiomaisapua 
esim. polttopuiden tekoon, 
siivoukseen ja moniin mui-
hin tarvittaviin avustus-
toimenpiteisiin. Esitämme 
täten yhtenä kuntalaisten 
hyvinvointia palvelevana 
ja kunnan työttömien työl-
listämisen toimenpitee-

nä kyläavustajatoiminnan 
käynnistämisen Iin kunnan 
hyvinvointi ja työllisyys-
palvelujen toimesta.” Iin 
Sitoutumattomat valtuusto-
ryhmän valtuustoaloittees-
sa esitetään. MTR

Kyläavustajatoiminnan aloittamisesta valtuustoaloite
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Oululainen lastenmusiikkiyhtye ”Maailman vahvin pupu” esiintyi auditoriossa.

Pihka-peikko ja Maailman vahvin pupu 
kirjaston lastenlauantain vetonaulat

Iin kirjaston perinteinen las-
tenlauantai keräsi jälleen 
runsaasti lapsiperheitä eri-
laisten toimintojen äärelle. 
Tarjolla oli touhua ja toimin-
tapisteitä koko perheelle.

-Tällä kertaa olemme 

liikkeellä Kirsi Kunnas-tee-
malla. Meillä löytyy Herra 
Piipon taikahattu, josta voi 
nostaa yllätyksen. 

Kirsi Kunnaksen runoista 
on runoäänestys itse kenen-
kin suosikkirunosta. As-

kartelunurkkauksessa voi 
askarrella ja pinssikoneella 
on mahdollista tehdä itsel-
leen pinssi. 

Aulatiloissa voi virkis-
täytyä Haminan koulun 5A 
luokan kioskilla tai kuvaut-

taa itsensä iiläisen taiteilijan 
Juha Viltosen valokuvasei-
nän luona, kirjastonhoitaja 
Marita Turtinen kertoi päi-
vän tarjonnasta.

Suurimmat lasten suo-
sikit näyttivät tällä kertaa 

olevan Pihka-peikon Peik-
ko TV, jossa tarjolla oli met-
säuutisia ja säätietoja, sekä 
peikkojen kokkikoulu ja sa-
tuja. 

Auditoriossa esiintynyt 
lastenmusiikkiyhtye Maa-

ilman vahvin pupu puo-
lestaan keräsi auditorion 
täyteisen yleisön päivän mo-
lempiin konsertteihin. MTR

Kirjastonhoitaja Marita Turtinen kertoi lastenlauantaihin saapu-
neille lapsille päivän tarjonnasta.

Sirpa Veijola ja Johanna Puolakka tekivät MLL:n toimintapisteel-
lä pinssejä lasten kanssa. Etualalla Sanni Maukonen valmistaa 
omaa pinssiään.

Askarstelunurkkauksessa touhusivat Matias ja Aino-Emilia Haa-
pa, äitinsä Katjan avustamana.

Pihka-peikon Peikko TV sai lapset rauhoittumaan metsäuutisten äärelle.

TOTEUTA YKSILÖLLINEN TALOUNELMA 
KANSSAMME LAADUKKAASTI

Puutuomela Oy
2023

Ole rohkeasti yhteydessä!

www.jt-talo.com • p. 050 352 6641

Talven riemuja Iissä
Kuvat Matti-Tapio Rissanen

Röyttä

Tikkamäki

Röyttä
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Kuulutus suunnittelun aloittamisesta
Valtatien 4 ohikulkutie Iin kohdalla, Ii, Oulu 
 
Pohjois-Pohjanmaan ELY-keskus aloittaa otsikon mukaisen tiesuunnitelman laatimisen 
ja suunnitelman vaatimat maastotyöt ja tutkimukset. 
 
Suunnittelukohteena on valtatien 4 uusi tielinjaus Iin keskustaajaman kohdalla. Suun-
nittelun lähtökohtana on vuonna 2011 valmistuneen aluevaraussuunnitelman mukaiset 
ratkaisut. Valtatie 4 suunnitellaan jatkuvana keskikaiteellisena ohituskaistatienä uuteen 
maastokäytävään noin 17 km:n matkalla Iin taajaman itäpuolelle välille Räinänperä–
Pohjois-Iin suora. Ohikulkutien uusi linjaus erkanee nykyisestä valtatiestä Haukiputaan 
rajalta Räinänperän tasoliittymän eteläpuolelta. Ohikulkutie kulkee Sorosenperän 
itäpuolitse Iin Asemakylälle. Asemakylän alueella ohikulkutie kulkee radan länsipuolen 
vartta ja liittyy nykyiseen valtatiehen Pohjois-Iin suoralla Harisjoen kohdalla. Hanke 
sisältää kolme eritasoliittymää: eteläinen eritasoliittymä, keskustan eritasoliittymä ja 
pohjoinen eritasoliittymä. Hanke sisältää myös keskustan eritasoliittymästä Asema-
tielle rakennettavan uuden sisääntulotien. Lisäksi suunnitellaan ohikulkutien rinnak-
kaisyhteys Asematiehen. Hanke sisältää lisäksi mm. Iijoen uomien vesistösillat (myös 
mahdollisesti ratasillan uusiminen) , tarvittavat pohjaveden suojaukset sekä melun-
suojaukset. Hankkeen tavoitteena on parantaa valtatien 4 liikenteen sujuvuutta ja 
turvallisuutta sekä myös elinkeinoelämänkuljetusten toimintavarmuutta, matka-aikojen 
ennustettavuutta ja erikoiskuljetusten sujuvuutta.
 
Suunnittelualueella tehdään kevään ja kesän 2025 aikana alustavia maastotutkimuksia 
ja varsinainen tiesuunnitelman laadinta käynnistyy loppuvuodesta 2025.
 
Pohjois-Pohjanmaan ELY-keskus on 27.3.2025 julkaissut kuulutuksen suunnittelun 
aloittamisesta ja maastotutkimuksista osoitteessa https://vayliensuunnittelu.fi/s/bpbx/
aloituskuulutus. Kuulutus pidetään nähtävillä 27.3.–28.4.2025.
 
Asianosaisten katsotaan saaneen tiedon suunnittelun käynnistymisestä ja tutkimusoi-
keudesta seitsemäntenä päivänä kuulutuksen julkaisusta (hallintolaki 62 a §). Tämän 
jälkeen suunnitelmasta vastaavalla on oikeus tehdä kiinteistöillä suunnittelutyön vaati-
mia mittauksia, maaperätutkimuksia ja muita valmistelevia toimenpiteitä. Asianosaisilla 
on oikeus olla tutkimuksissa paikalla ja ilmaista mielipiteensä asiassa. (laki liikenne-
järjestelmästä ja maanteistä LjMTL 16 §).
 
Suunnitelman luonnosvaiheessa tiedotetaan yleisesti mahdollisuudesta kertoa 
mielipide suunnitelmasta. Kun suunnitelma on valmis, se asetetaan yleisesti nähtä-
ville. Nähtäville asettamisesta julkaistaan kuulutus ja tiedotetaan asianosaisia. Tässä 
vaiheessa suunnitelmasta on mahdollisuus tehdä kirjallinen muistutus. (LjMTL 27 § ja 
valtioneuvoston asetus maanteistä 3 §).
 
Pohjois-Pohjanmaan ELY-keskus käsittelee suunnitelman laatimiseen liittyen tarpeel-
lisia henkilötietoja. Halutessasi tietää tarkemmin väyläsuunnittelun tietosuojakäytän-
teistä tutustu verkkosivujen tietosuojaosioon osoitteessa https://www.ely-keskus.fi/
tietosuoja-ja-henkilotietojen-kasittely.
 
Lisätietoja antaa
Pohjois-Pohjanmaan ELY-keskus, Ari Kuotesaho, puh. 0295 038 259,  
etunimi.sukunimi@ely-keskus.fi  

Iin kunta, Taija Savilaakso, puh. 040 674 0571, etunimi.sukunimi@ii.fi  

Oulun kaupunki, Minna Koukkula, puh. 044 703 2113, etunimi.sukunimi@ouka.fi

ely-keskus.fi

POPELY/916/2025

Lue IiSanomat ilmaiseksi netistä:

www.iisanomat.fi

Iin Hiihtoseuran Saaga Pe-
sämaan upea hiihtokausi 
jatkui viikonloppuna Norjan 
Altassa järjestetyissä Barents 
Games kisoissa. Lauantaina 
Saaga nappasi pronssia 5ki-
lometrin vapaan hiihtota-
van väliaikalähdössä. Kisan 
voitti Thelma Falk Ruot-
si Luleå Gjutarens IF ajal-
la 14.28. Myös hopea meni 
Ruotsiin IFK Kirunan Elvira 
Nivalle, joka jäi voittajasta 
21 sekuntia. Suomen ja Iin 
Hiihtoseuran Saaga oli upe-
asti pronssilla, vain 8 sekun-
tia Elviralle jääneenä.

Sunnuntaina vuorossa oli 
7,5 kilometrin vapaalla hiih-
detty yhteislähtö. Lauantain 

Saaga Pesämaalle 
kaksi pronssia 
Norjan Altassa

Saaga Pesämaa hiihti upeas-
ti Norjassa ja toi kotiin kaksi 
pronssimitalia, ollen sarjansa 
paras suomalainen. (Kuva Ter-
hi Pesämaa)

mitalikolmikko oli siinäkin 
omaa luokkaansa ja järjes-
tyskin säilyi samana. Näin 
Saaga Pesämaa oli molem-
missa kisoissa mitaleilla ja 
paras suomalainen. Upeita 
saavutuksia, joista on hyvä 
jatkaa kohti tulevaa harjoi-
tuskautta, tämän kauden 
ollessa loppusilausta vaille 
valmis. MTR
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SARJAT:
Miehet, naiset, nuoret alle 16v, nuoret alle 12 v. 
Nuorten  sarjoissa lyhennetyt kilpailuajat. 
Siirtymäaika 30 min + 45 min.
HOX: Ilmoittautuminen alkaa klo 09.30. 
Kaikilla akkukairan käyttö sallittu.  Potkurin käyttö 
sallittu liikuntarajoitteisille järjestäjän luvalla

Rahapalkinnot, jaetaan ulos 60% 
lipputuloista ja tavarapalkintoja.  
Nuoret 12 v. sarjassa palkitaan 
kaikki osallistujat tavarapalkinnolla.

Lisätiedot puh. 040 729 5479

Iin Särkijärvellä 
lauantaina 5.4.2025 klo 11.00 - 15.00

AJO-OHJE:
Oijärven suunnasta Kuivaniemeen päin tultaessa aje-
taan n. 8 km Kuivajoentietä käännytään oikealle tai 
Kuivaniemestä Oijärven  suuntaan tultaessa  ajetaan 
Kuivajoentietä n. 40 km, käännytään vasemmalle vii-
tassa Särkijärventie.  
 Särkijärventietä ajetaan postilaatikolle saakka. 
Tie kääntyy vasemmalle Rytikummuntielle, viitassa P-
merkki ja nuoli. Rytikummuntie kaartuu vasempaan 
ohjattu  P-merkillä  ja nuolella.  
    Paikoitusalue sijaitsee Rytikummuntie 162 kohdalla 
oikealla  P-merkki ja nuoli. 
 Alueella on meneillään veneenlaskupaikan ja siihen 
liittyvän tien ja paikoitusalueiden rakentaminen. Työt 
keskeytetään pilkkikilpailujen ajaksi. 

Järj.  Särkijärven osakaskunta ry

YLEISET 
PILKKI-

KILPAILUT

Puffetti ja 
arvontaa.

Iin Alarannan kyläyhdistyksen

VUOSIKOKOUS
torstaina 10.4. klo 18:30 Alarannan koululla.

 
Iin myymälässä 

PULLAKAHVI-
tarjoilu
La  5.4. klo 11–15 
Su 6.4. klo 11–15 

Kärkkäinen Ii
Sorosentie 2,  010 430 3820  
ma–la  8–21,  su  10–21    
www.karkkainen.com

Possu  
vierailee 

ja jakaa karkkia 
Iin myymälässä
La  5.4. klo 11–15 
Su 6.4. klo 11–15 

jaossa 
Myös 

Ilmapalloja! 

tule 
moikkaamaan 

minua!

päivä-päivä-
paukku!paukku! nämä tarjoukset voimassa alkaen:

Vallila pussilakanasetti
Koko: 150x210 + 50x60 cm, materiaali: 100 % puuvilla.
Valikoima vaihtelee myymälöittäin. Tarjoustuotteet 
merkattu myy-
mälöissä.

-62%

Lumene 
seerumit ja
tehohoidot -40%
(ei koske Klassikko-tuotteita)

SIKAHINTAAN!

-40-40%%
TÄMÄ TARJOUS 

VOIMASSA VAIN 

PE-SU 4.-6.4.

sikahintaan!

19199090
Norm. 52,90

perjantaina 4.4.perjantaina 4.4.

2.–15.4.2025 

Päiväpaukku! on päiväkohtainen erikoistarjous, joka on voimassa rajoitetusti vain alla mainitusta 
päivästä eteenpäin 15.4.2025 saakka niin kauan kuin tavaraa riittää. Rajoitus 1 tarjoustuote/setti 

per asiakas mikäli ei ole toisin mainittu. Tarjoustuotteita ei voi varata ennakkoon.

115050
Norm. 2,45

sikahintaan!

Sini siivoustarvikkeet, 
kodinhoitotuotteet tai siivousaineet -40%

SIKAHINTAAN!

-40-40%%

Onni 1 l 
saunanpesuaine
Suomalainen saunanpesu-
aine, joka sisältää aitoa 
eucalyptusöljyä.
Alin hinta/30pv 1,99

-39%

TÄMÄ TARJOUS 

VOIMASSA VAIN 

LA 5.4.

Lauantaina 5.4.Lauantaina 5.4.

GVS Elipse 
P3 RD S-M 
hengityssuojain
Hiukkassuojain puolinaamari vaihdettavilla suodattimil-
la. Mukana tulevan suodatinparin suojaustaso FFP3.

-78%

Nitecore
HC60 V2 1200lm 
otsalamppu
Käteva otsalamppu, jonka 
voit ladata USB-kaapelilla. Huipputehokas, jopa 1000 
lumenin, valoteho ja tasainen 100 asteen valokeila. 
Mukana 3400 mAh 18650 akku, joka kestää jopa tunnin 
1200 lumenin turbotilassa tai 680 tuntia low-tilassa.

-27%

999595
Norm. 44,90

sikahintaan!

sikahintaan!

39399090
Norm. 54,90

sunnuntaina 6.4.sunnuntaina 6.4.

Käsitellään sääntömääräiset asiat. 
Kahvitarjoilu. Tervetuloa!

Iisu ry: n K E V Ä T K O K O U S                     
maanantaina 14.4.2025 klo 18.30 

Autokeidas, kabinetti.

Johtokunta

Suunnistakaa  paikalle.

Kokouksessa esillä sääntöjen määräämät asiat. 
Kahvitarjoilu.

Iin Yrittäjät ry KEVÄTKOKOUS 
ti 15.4. klo 18 Iin Micropolis. 

II

Esillä sääntömääräiset asiat.
Vierailija Pohjois-Pohjanmaan Yrittäjistä, uusien 

jäsenien ja merkkipäivien muistamisia.

Tervetuloa!
Hallitus

Kuivaniemen nuorisoseura 
Kirkonkyläntie 17 Kuivaniemi

BINGOBINGO

Su 6.4. klo Su 6.4. klo 17.0017.00  
KUIVANIEMEN SEURALLA

500 € MP | 500 € pr 50 |1 x 200 € 
1 x 100 € | 5 x 50 € Tervetulua!

2222 88
44

1515 22
88

La 12.4.2025 klo 11 - 15

Pääsiäismyyjäiset 
KUIVANIEMEN SEURALLA

Ilmaiset 
myyntipöydät

Satu 
040 7050412

IiSanomissa saatte yrityksenne palvelut 
näkyville. IiSanomat on saamamme 

palautteen mukaan pidetty ja luettu lehti, 
jota odotetaan. Iiläisten omana lehtenä 

lehtijuttujen  aiheet ovat läheltä  ja myös 
ilmoitukset luetaan tarkkaan.

Ota yhteys 
044 974 4537tai 0400 385 281

info@iinlehti.fi

Yrittäjät, yhteisöt, yksityiset
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TIINA VUONONVIRTA
Teemat:
- Kuntalaisten osallisuus ja 
liikkuminen
- Ekologinen ja taloudellinen 
kestävyys 
- Optimaalinen opinpolku 
kaikille lapsille

Olen kunta- ja aluevaalieh-
dokkaana, koska haluan teh-
dä kotikunnastani entistäkin 
paremman paikan asua ja hy- 
vät sote- palvelut kaikille poh- 
jois-pohjanmaalaisille. Mi-
nulla on takana pitkä ura mo- 
nipuolisissa terveydenhuol- 
lon tehtävissä aina kylvettä-
jästä nykyiseen kuntoutus-
suunnittelijaan. 

Lähellä sydäntäni on per-
he-, lähiluonto- ja ympäris-
töasiat. Vietän paljon aikaani 
pihalla puutarhatöissä, liik-
kuen lähiympäristössä koi-
rien kanssa ja lukien. Olen 
saanut olla mukana useissa 
eri kunnan luottamustehtä-
vissä, mm. kunnanhallituk-
sessa, vesiliikelaitoksen ja 
Micropoliksen hallituksis-
sa. Kuntapolitiikassa kan-
natan ympäristöarvojen 
huomioimista ja avoimuutta 
valmistelussa sekä päätök-
senteossa.

ELÄMÄNILOINEN, LUONNONLÄHEINEN JA ELINVOIMAINEN II  

EIJA  
ALARAASAKKA
Teemat:
- Turvallinen arki
- Monipuoliset harrastus-
mahdollisuudet
- Luontoystävällinen ja vireä 
kunta

Turvallisuus ja hyvinvointi 
ovat minulle sydämen asia. 
Työssäni, yhdistystoimijana 
ja kuntavaikuttajana halu-
an edistää niin ihmisen kuin 
luonnonkin hyvinvointia. 

Meistä jokainen voi lisätä 
omaa ja toisten turvallisuut-
ta yhteisössään kohtelemal- 
la toisia kunnioittavasti ja vä- 
littävästi. 

Koulutukseltani olen kas-
vatustieteen maisteri ja väi-
töskirjatutkija. Viimeisen 
vuoden ajan olen opiskellut 
sosiaalialaa saadakseni ku-
raattorin pätevyyden. Kaveri-
suhteiden haasteet koulussa 
tulee ottaa vakavasti, sillä ne 
tuottavat lapsille ja nuoril-
le pahaa oloa ja niillä voi olla 
hyvinkin kauaskantoisia seu-
rauksia. Me voimme yhdessä 
rakentaa toimintakulttuuria, 
jossa jokainen kokee olevan-
sa hyväksytty omissa yhtei-
söissään. 

Yhteisöllisyyttä ja hyvin- 
vointia voidaan kunnassam- 
me edistää myös tarjoamalla 
monipuolista vapaa-ajan toi- 
mintaa ja harrastusmahdol- 
lisuuksia jokaiselle, lähiluon- 
toa ja virkistysmahdollisuuk- 
sia unohtamatta. Pidän tär-
keänä kehittää kuntaa vire-
äksi ja viihtyisäksi paikaksi 
sekä asukkaille että matkai-
lijoille. 

Olen toiminut kunnassam- 
me luottamushenkilönä vuo- 
desta 2017 alkaen mm. tar-
kastuslautakunnassa ja maa- 
poliittisessa työryhmässä.

Tällä hetkellä työskente-
len ammatillisen aikuiskou-
lutuksen parissa ja harrastan 
muodostelmaluistelua aikuis- 
joukkueessa, joogaa ja kan-
salaisopiston bändissä soit-
tamista yhdistystoiminnan li- 
säksi.

AILA PAASO
Teemat:
- Oppimisen yhdenvertai-
suus varhaiskasvatuksessa 
ja perusopetuksessa
- Kestävä kuntatalous ja tu-
levaisuuden ennakointi
- Pohjavesien suojelu

Olen ehdolla seuraavalle 
valtuustokaudelle ja innos-
tunut tekemään työtä kun- 
talaisten palveluiden järjes-
tämiseksi ja Iin kunnan ke-
hittämiseksi kohti kestävää, 
parempaa tulevaisuutta. Ar-
vostan avointa poliittista 
kulttuuria ja toiminnan läpi-
näkyvyyttä. 

Iin kunnan luottamusteh- 
tävissä olen toiminut valtuu- 
tettuna, tarkastuslautakun-
nan jäsenenä, kunnanhalli-
tuksen jäsenenä, opetus- ja 
varhaiskasvatuslautakunnan 
ja eri toimikuntien ja työryh-
mien jäsenenä kolmen val-
tuustokauden aikana. Olen 
toiminut Iin kunnan palvelu-
verkkosuunnitelmien 2020 
-2025 ja 2025-2030 työ-
ryhmissä lasten ja nuorten 
opinpolkujen turvaamiseksi 
varhaiskasvatuksessa ja pe-
rusopetuksessa.

Olen elinikäinen oppija. 
Työurani aloitin nuorena, kou-
lunkäynnin ohessa tein töi- 
tä kahvilassa, kukkakaupas- 
sa ja mm. sivutoimisena talk- 
karina. Suurtalousalalla työ-
kokemusta kertyi sairaalan 
ja ravintolan keittiöissä, ei-
nesteollisuudessa sekä ar- 
meijan keittiöllä työnjohto- 
ja opetustehtävissä. 

Ammatinopettajan ja 
osastonjohtajan tehtävissä 
toimin 20 vuoden ajan. Jat- 
ko-opintojeni myötä tein töi-
tä opinto-ohjaajana, apulais-
rehtorina, koulutusjohtajana 
ja opettajien kouluttajana. 

Väitöskirjassani tutkin tu-
levaisuuden tutkimuksen 
keinoin opettajien osaamis-
ta ja henkilöstön osaamisen 
johtamista. Eläkkeelle jäin 
Oulun ammatillisen opet-
tajakorkeakoulun koulutus-
päällikön tehtävästä vuonna 
2018.

PAULIINA  
RASINKANGAS
Teemat:
- Toimivat liikuntapaikat
- Lähiluonto ja luontohar-
rastukset
- Perheiden hyvinvointi

Olen ehdolla ensimmäiselle 
valtuustokaudelle. Iin kun-
nan luottamustehtävissä 
olen toiminut varajäsenenä 
ja jäsenenä hyvinvointilau-
takunnassa.

Aloitin työurani valmistu-
misen jälkeen Iissä vapaa-
aikaohjaajana. Kunnallisella 
puolella toimin muutaman 
vuoden myös Oulussa ja 
Hailuodossa, jonka jälkeen 
vuodet ovat vierineet kan-
salaisjärjestöissä työsken-
nellen. 

Tällä hetkellä toimin nuo-
risotyön päällikkönä Vuolle 
Setlementissä. Koulutuksel-
tani olen Yhteisöpedago-
gi (AMK). Olen täydentänyt 
osaamistani muun muassa 
johtamisen erikoisammatti-
tutkinnolla sekä ammatilli-
sen opettajan pätevyydellä.

Elämisen edellytykset nykyisille ja tuleville 
sukupolville sekä yritystoiminnalle.

Edistämme ympäristöarvoja, kestävää kehitystä 
ja resurssiviisautta kaikessa toiminnassa. 

Arvostamme Iin ainutlaatuista luontoympäristöä 
ja luonnon monimuotoisuutta. Kannatamme vesis-
töjen suojelua. Hyvä suunnittelu ja käytännön toi-
met turvaavat vesistöjen eri käyttömuodot. Tuemme 
pohjavesien suojelusuunnitelman toimeenpanoa. 

Yhteistyöllä rakennamme Iin veto- ja pitovoimaa 
suunnitelmissa, kaavoituksessa, maanhankinnassa, 
liikenneratkaisuissa ja palveluissa. Kaksoiskuntalai-
suuden edistäminen on kesämökkikunnalle mah-
dollisuus.

Kunnassamme tulee järjestää riittävästi asunto-
ja lapsiperheille, yksin asuville, vammaisille ja ikäih-
misille. 

Sujuva julkinen liikenne on tärkeää kaikenikäisil-
le. 

Iiläisten lasten ja nuorten opinpolkujen  
yhdenvertaiset mahdollisuudet. 

Tuemme jokaisen iiläisen lapsen opinpolkua ja 
mahdollisuuksia luoda vahva pohja jatko-opintoihin. 
Edistämme oppimisen tuen uudistusta sekä opetta-
jien ja muun henkilöstön osaamisen kehittämistä ja 
hyvinvointia. 

Turvaamme terveelliset ja turvalliset oppimisym-
päristöt, päiväkodit, koulukiinteistöt, lähikoulut ja 
koulumatkat.

Hyvinvointi luo perustan hyvään elämään 
Panostamme kuntalaisten hyvinvoinnin edistä-

miseen ja ennalta ehkäiseviin palveluihin.
Huolehdimme viihtyisästä, esteettömästä, luon-

nonläheisestä ja liikkumaan innostavasta ympäris-
töstä. 

Edistämme monipuolisia harrastusmahdollisuuk-
sia kaikenikäisille.

Tarvitsemme iiläisten kokoontumiseen yhteisiä 
sosiaalisen kohtaamisen tiloja.

Edistämme esteettömien asuntojen tarjontaa 
ikääntyville ja toimintarajoitteisille.

Kivijalkana kestävä kuntatalous 
Haluamme säilyttää Iin imagon vihreänä kunta-

na. Kestävä kasvu tuo meille Iihin uusia työpaikkoja. 
Kiertotalous, rohkea innovointi ja kokeilut sekä uu-
denlaiset yrityspalvelut tukevat elinvoimaa ja väes-
tön kasvua.

Tarvitsemme kuntaan lisää matkailu- päivittäis-
tavara- ja hyvinvointialan yrityksiä.

Työvoimapalvelujen siirtyminen kunnan toi-
minnaksi tuo uuden mahdollisuuden yritys- ja työ-
voimapalvelujen yhteistyölle osaavan työvoiman 
saamiseksi.

Vaikuttaminen ja verkostoituminen valtion ja 
aluehallinnon päättäjien, hankeverkostojen sekä 
puolueiden kanssa on elintärkeää tulevaisuuden 
kannalta.

Tuuli- ja vesivoimakuntana tarvitsemme energia-
laitosten kiinteistöverot kokonaisuudessaan oman 
kuntamme toiminnan ja palveluiden turvaamiseen.

IIN VIHREIDEN 
KUNTAVAALITEESIT

Kuva Iin IlmastoAreena -tapahtumasta vuodelta 2019.


